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Oszuści szukają
nowych metod, 
aby nas okraść. str. 3

Morsy ze Strykowa 
dostały ekwipunek 
od miasta. str. 6

Zdalna praca nauczycieli
z domu czy ze szkoły?
Czy mają wybór? str. 7

Diecezja łowicka | Zapowiedź zmian  

Dwie parafie będą miały
jednego proboszcza? 

W niedzielę, 21 lutego, podczas 
Mszy św. w  kościołach Diecezji 
Łowickiej został odczytany list bi-
skupa Andrzeja Dziuby na Wielki 
Post, w którym pojawił się zaska-
kujący fragment. 

Otóż cały list nawiązywał do 
okresu Wielkiego Postu, w który 
niedawno wkroczyliśmy. Biskup 
przypomina, że jest to czas nawró-
cenia, zerwania z grzechem, czas 

przemiany serca i nowego sposo-
bu myślenia. W jednym z  frag-
mentów owego listu pojawia się 
jednak fragment, który może być 
zwiastunem zmiano organizacyj-
nych w  diecezji. „W tych wiel-
kopostnych chwilach dzielę się 
z  Wami koniecznością podjęcia 
niełatwych decyzji połączenia 
unią personalną małych parafii 
Kościoła łowickiego. str. 4

Głowno, Domaniewice | Dzień Myśli Braterskiej 

Zbiórki, musztra, bieg harcerza, 
ognisko, kartki i nie tylko 
Zuchy i harcerze z hufca 
ZHP w Głownie przez 
kilka dni świętowali 
Dzień Myśli Braterskiej, 
który przypada 22 lutego.

Jest to dzień urodzin założycie-
la skautingu sir Roberta Baden-
Powella i jego żony Olave Baden-
Powell. Jednego dużego, wspól-
nego spotkania nie było ze wzglę-
dów epidemicznych, ale różnych 
atrakcji organizowanych w gronie 
drużyn lub gromad zuchowych 
było kilka. 

– W ten dzień harcerze myślą 
o sobie, składają sobie życzenia, 
przesyłają kartki, organizują róż-

ne gry terenowe lub spotykają się 
przy ognisku. Dla niektórych śro-
dowisk harcerskich Dzień Myśli 
Braterskiej jest okazją do zbiór-
ki pieniędzy, często na cel chary-
tatywny – relacjonuje Katarzyna 
Krawczyk, zastępca komen-
danta głowieńskiego hufca ds. 
Programowych. 

W ramach obchodów DMB 
głowieńskich harcerzy odwiedził 
w piątek, 19 lutego phm. Krzysztof 
Nowacki ze Stowarzyszenia 
Bractwo Harcerskiej Bandery. 
Opowiadał m.in. o działaniach 
swojego stowarzyszeniach, któ-
re ma podobne idee i wartości jak 
ZHP. – Spotkanie dało nadzieję na 
nawiązanie prawdziwej przyjaźni 

pomiędzy naszymi organizacja-
mi. Już planujemy wspólne dzia-
łania na rzecz dzieci i młodzieży – 
zapowiada phm. Krawczyk. 

W Bratoszewicach odbył się 
natomiast Bieg Harcerza, w któ-
rym udział wzięły zastępy z  kil-
ku drużyn: Wilków, Kumade, 
Czarnych Stóp, Pogromców 
Mórz, Żywiołów i  Odkrywców. 
Było to również okazja do spraw-
dzenia wiedzy z  historii harcer-
stwa, ale też sprawdzian umiejęt-
ności wiązania węzłów oraz pod-
stawowych zasad związanych 
z  udzielaniem pierwszej pomo-
cy przedmedycznej. Sprawdzane 
było również umundurowanie 
oraz znajomość musztry.   str. 4

Kultura | Trzeci Oddech Kaczuchy

Jubileuszowy koncert  
już w piątek
40 lat na scenie świętuje 
w tym roku Trzeci Oddech 
Kaczuchy. Z tej okazji 
zespół piosenki kabaretowej 
przygotował dla swoich 
słuchaczy niespodziankę 
w postaci jubileuszowego 
koncertu. 

O przygotowaniach do mu-
zycznego przedsięwzięcia, które 
zwieńczy 40-letnie starania arty-
styczne muzyków pisaliśmy przed 
tygodniem. Przypomnijmy, że ju-
bileuszowe spotkanie odbędzie się 
jutro, 26 lutego br., o godzi-
nie 18.30 w studiu Radia Łódź. 
Zgodnie z  wcześniejszymi zapo-
wiedziami, z  uwagi na trwającą 
epidemię w  wydarzeniu weźmie 

udział zaledwie 20 osób, ale chęt-
ni będą mogli uczestniczyć w nim 
za pośrednictwem Internetu, dzię-
ki transmisji online. Dla tych, któ-
rzy wolą zobaczyć całość na ekra-
nie, TVP Łódź przewiduje emisję 
nagrania w niedzielę 28 lutego.

Jak na wyjątkową rocznicę 
przystało, zespół wystąpi w  nie-
zwykłym, bo sześcioosobowym 
składzie. Andrzej Janeczko i Maja 
Piwońska zagrają bowiem w  to-
warzystwie zaprzyjaźnionej ka-
peli z Ksawerowa. W ramach wy-
darzenia usłyszymy najważniejsze 
dzieła z repertuaru grupy, a oprócz 
akcentów słowno-muzycznych, 
przewidziano także projekcję gra-
fik zespołu oraz wystawę prac pla-
stycznych autorstwa utalentowa-
nego sołtysa wsi Ługi.   str. 4

Głowno | To nie był pierwszy raz

Włamywacz przyłapany  
na gorącym uczynku
10 lat pozbawienia wolności grozi 40-letniemu 
włamywaczowi, który w ubiegłym tygodniu  
został zatrzymany przez głowieńskich policjantów. 
Mężczyznę przyłapano na gorącym uczynku,  
gdy z torbą wypełnioną łupami wychodził  
przez okno z niezamieszkałego domu.

W środę, 17 lutego, kilka mi-
nut po godzinie 21.00 policjanci 
otrzymali zgłoszenie o  podejrza-
nych światłach widzianych we-
wnątrz jednego z domów. Według 
relacji zgłaszającego, przez okna 
niezamieszkanego domu dostrzec 
można było smugi światła, pocho-
dzące prawdopodobnie z  latarki. 
Gdy mundurowi pojawili się na 

miejscu, również zaobserwowali 
postać z  latarką, dlatego otoczyli 
budynek, a już po chwili udało im 
się zatrzymać znanego im 40-lat-
ka, który opuszczał budynek, wy-
chodząc przez okno z torbą pełną 
łupów. Mężczyzna był zaskoczo-
ny obecnością funkcjonariuszy 
i  bez stawiania oporu oddał się 
w ich ręce.

Jak się później okazało, wśród 
skradzionych fantów znajdowały 
się telefony komórkowe, drobne 
elementy wyposażenia gospodar-
stwa domowego, zegarki, mone-
ty, odzież, artykuły spożywcze 
i alkohol, a także latarki. Łączna 
wartość skradzionych przedmio-
tów została oszacowana na ponad 
2.000 złotych. 

Dodatkowe straty powstały po-
przez uszkodzenie drzwi wejścio-
wych, które sprawca wyłamał, 
aby wejść do środka.

Mężczyzna spędził noc w celi 
zgierskiego aresztu. Śledczym 

udało się ustalić, że w  przeszło-
ści był notowany za konflikty 
w  prawem. Zatrzymany usłyszał 
już zarzut kradzieży z  włama-
niem, a także usiłowania kradzie-

ży z włamaniem do innego domu, 
mimo że wówczas wystraszył go 
alarm. Za te przestępstwa gro-
zi mu kara do 10 lat pozbawienia 
wolności.  aw

40-latek już wcześniej próbował dokonać kradzieży. Ostatecznie, 
został zatrzymany przez policjantów. 
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Gromada „Bystre oczy” z Domaniewic postanowiła świętować Dzień Myśli Braterskiej organizując zabawy na 
śniegu oraz ognisko.  
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40-latek opuszczał 
budynek, wychodząc 
przez okno z torbą 
pełną łupów. 
W przeszłości był 
notowany za konflikty 
w prawem.  
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Gmina Dmosin | Strażacy OSP pojechali do Grodziska 

Znów paliły się sadze w kominie 
Dwa zastępy straży pożarnej interweniowały w związku 
z pożarem sadzy w kominie, do którego doszło 20 lutego 
po godzinie 23 w nocy w Grodzisku w gminie Dmosin. 
Interwencja była potrzebna, by przegrzane przewody 
kominowe nie popękały i ogień nie przeniósł się 
na poddasze czy dach. 

Nie były to pierwsze wyjazdy 
dmosińskich strażaków do tego 
rodzaju zdarzeń. Tylko w  tym 
roku sadze w  kominie gasili już 
cztery razy. 

Dyspozycję wyjazdu do po-
żaru w Grodzisku od dyżurnego 
stanowiska kierowania Państwo-
wej Straży Pożarnej w Brzezinach 
otrzymały zastępy OSP z  Dmo-
sina oraz Lubowidzy. Działania 

trwały nieco ponad godzinę, od 
23.05 do 00.10. Pożar został szyb-
ko opanowany, ale strażacy mu-
sieli się dostać na dach budynku, 
by nałożyć na komin tzw. sito ko-
minowe, a wcześniej zasypać pa-
lenisko (właśnie przez komin) 
piachem. Nie było osób poszko-
dowanych ani też strat w mieniu. 

Do pożarów sadzy w  komi-
nie dochodzi najczęściej w wyni-

ku zaniechania czyszczenia prze-
wodów dymowych. Przyczynić 
się do tego może również palenie 
w piecu np. wilgotnym drewnem 
lub innymi materiałami, co pro-
wadzi do osadzania się cząsteczek 
sadzy, czyli pozostałości z niepeł-
nego spalania paliwa stałego. Po-
żarowi sadzy zwykle towarzyszy 
dość głośny szum, spowodowany 
trwającą gwałtowną reakcją spa-
lania. 

Gdy zauważymy pożar sadzy 
należy najpierw zawiadomić straż 
pożarną, a później spróbować wy-
gasić ogień w piecu oraz zamknąć 
dopływ powietrza do komina od 
dołu i – jeśli to możliwe – również 
od góry. 

Bardzo ważne jest również 
to, żeby do palącego się komina 
nie wlewać wody, gdyż może to 
doprowadzić do jego rozerwa-
nia. Z  jednego litra wody po-
wstaje bowiem aż około 1.700 
litrów pary. – Po wlaniu wody 
może dojść do wybuchu, którego 
skutki są zwykle jeszcze poważ-
niejsze niż uszkodzenie komina 
i  pieca. Zdarzały się przypadki 
w Polsce, że w takich sytuacjach 
osoba gasząca była poważnie po-
parzona – dowiedzieliśmy się 
od strażaków z powiatu brzeziń-
skiego. 

Strażacy palącą się sadzę gaszą 
wsypując do wlotu komina piasek 
lub sól (co też jest dopuszczalne) 
oraz wykorzystując wspomnia-
ne sito kominowe, które zmniej-
sza ciąg w kominie i doprowadza 
do stłumienia ognia.  mak

Stryków i okolice
 Do niecodziennego zdarze-

nia drogowego doszło w piątek, 
19 lutego, na drodze krajowej nr 
14 w Wyskokach. Około godziny 
10.50 z samochodu ciężarowego 
typu wywrotka spadł kamień, który 
trafi ając wprost w nadjeżdżające 
BMW, wybił w nim szybę. Kierow-
ca wywrotki odjechał z miejsca 
zdarzenia, jednak policja ustaliła 
już, jakim pojazdem się poruszał, 
a stąd już tylko krok do ustalenia 
tożsamości właściciela. Policja 
prowadzi w tej sprawie postępo-
wanie o wykroczenie.

 Nieostrożnie wykonany ma-
newr cofania zakończył się kolizją, 
do jakiej doszło tego samego dnia 

(19 lutego) ok. godziny 16.00 przy 
ul. Szkolnej w Bratoszewicach. 
Kierowca Hondy, 25-letni miesz-
kaniec powiatu zgierskiego, nie 
zachował należytej ostrożności 
w czasie dokonywania manewru 
cofania, w wyniku czego ude-
rzył w znajdujący się nieopo-
dal pojazd marki Volkswagen. 
Nie było konieczne udzielenie 
pomocy medycznej, ale bez man-
datu się nie obeszło. 25-latek był 
trzeźwy.

 Podobne zdarzenie miało 
miejsce w kolejnym dniu (20 lu-
tego) o godzinie 14.30 tym razem 
na terenie sklepowego parkingu 
przy ul. Warszawskiej w Stryko-
wie. Podejmując manewr cofania 

pojazdem marki Kia, 39-letni oby-
watel Ukrainy nie zachował nale-
żytej ostrożności, w wyniku czego 
uderzył w zaparkowany w pobliżu 
pojazd marki Volkswagen. W sa-
mochodzie nikogo nie było, więc 
nikt nie ucierpiał. Sprawcę ukara-
no mandatem.

 Zderzenie z sarną przeżył 
kierowca Suzuki, 73-letni miesz-
kaniec powiatu zgierskiego, po-
ruszając się przez miejscowość 
Klęk od strony zjazdu z drogi kra-
jowej nr 71 w kierunku Kiełminy. 
Do zdarzenia doszło 20 lutego 
o godzinie 17.45. Sarna wybiegła 
wprost pod koła nadjeżdżającego 
pojazdu. Mężczyzna nie potrzebo-
wał pomocy medycznej.

Stryków | Zniknęła piła spalinowa

Kolejna kradzież 
– tym razem na cmentarzu

Piła spalinowa z wyposażeniem 
zniknęła w  ubiegłym tygodniu 
z sygnatury cmentarnej w Stryko-
wie. Sprzęt o wartości blisko 700 zł 
do dziś nie odnalazł się.

Do zdarzenia doszło w czwar-
tek, 18 lutego, prawdopodob-
nie w  godz. 7.00–16.00. Nie-
znany sprawca zerwał kłódkę 
zabezpieczającą wejście do sygna-
tury cmentarza i dostał się do jej 
wnętrza, zabierając piłę spalinową 
i elementy pomocnicze: słuchaw-
ki i  przyłbicę ochronną, sekator, 
a wreszcie paliwo. 

Brak sprzętu zauważył tego 
samego dnia po godzinie 16.00 
Marcin Brzózka, mieszkaniec 
Strykowa, zaangażowany od daw-
na w  porządkowanie cmentarnej 
przestrzeni. Czuje się w  tej sytu-
acji poszkodowany podwójnie, 
bo narzędzia służyły mu m.in. 
do usuwania zakrzaczeń na tere-
nie nekropolii, których na razie nie 
będzie mógł kontynuować. 

– Ukradli wszystko, co było mi 
potrzebne. Pojawiłem się w  tym 
miejscu ok. godziny 16.00 i  od 
razu zauważyłem, że brakuje kil-

ku rzeczy. Szkoda tego sprzę-
tu, ale piła była podpisana, więc 
może się znajdzie. Sprawę od razu 
zgłosiłem na policję – komentuje 
ze smutkiem.

Funkcjonariusze policji wciąż 
poszukują sprawcy tego zdarze-
nia, dlatego osoby, które wspo-
mnianego dnia zauważyły w oko-
licy strykowskiego cmentarza coś 
niepokojącego, proszone są o kon-
takt z  najbliższym komisariatem 
policji lub KPP w Zgierzu.

O innym włamaniu, do jakiego 
również doszło w Strykowie, pisa-
liśmy przez tygodniem (7/2021). 
Wówczas z  terenu prywatnej po-
sesji przy Placu Łukasińskiego 
skradzione zostały narzędzia bu-
dowlane oraz alkohol. Straty osza-
cowano na blisko 2.000 zł.  aw

Głowno | Interwencja strażaków 

Stopa dziecka utknęła 
w kaloryferze 

Do nietypowego zdarzenia wy-
jechali w ostatnią sobotę, 20 lute-
go, druhowie Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Głownie i  JRG Stry-
ków. Pomiędzy żeberkami kalo-
ryfera utknęła... noga 7-letniego 
chłopca. 

Opiekunowie nie mogli sobie 
poradzić z  jej wyjęciem i popro-
sili o  pomoc strażaków. Trzeba 
było działać szybko, istniało bo-
wiem realne zagrożenie, że noga 
spuchnie i  problem z  uwolnie-
niem malucha może być jeszcze 
poważniejszy. Strażacy odebra-
li zgłoszenie po godzinie 14.00 

z  bloku przy ulicy Sikorskiego 
w  Głownie. Na miejsce wysłane 
zostały dwa zastępy JRG Stryków 
oraz druhowie z  jednostki, która 
była najbliżej, czyli Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Głownie. 

– Dziecko zostało przez stra-
żaków dość szybko uwolnio-
ne. Tym razem nie było potrze-
by używania żadnego sprzętu 
i wszystko skończyło się dobrze. 
Szczęśliwie udało się w taki spo-
sób zmienić pozycję stopy malu-
cha, że udało się ją wyjąć – do-
wiedzieliśmy się w  komendzie 
straży w Zgierzu.  mak

Głowno | Pożar przy Swobodzie

Czy doszło do podpalenia?
Do pożaru budynku mieszkal-

nego przy ul. Swoboda w Głow-
nie doszło w  miniony czwar-
tek – 18 lutego. Niewykluczone, 
że przyczyną tego zdarzenia było 
podpalenie.

Zgłoszenie o  pojawieniu się 
ognia w budynku strażacy otrzy-
mali tuż przed północą. Po przy-
byciu na miejsce stwierdzono, 
że ogień został ugaszony przez 
świadków przy użyciu gaśnicy 
proszkowej. Nadpaleniu uległa ze-
wnętrzna warstwa budynku obi-
ta sidingiem, zaś okopceniu frag-
menty elewacji budynku. Przy 

użyciu kamery termowizyj-
nej strażacy ocenili, że panują-
ca w pomieszczeniu temperatura 
nie zagraża mieszkańcom. Straty 
oszacowano na 3.000 złotych.

Wstępnie stwierdzono, że 
przyczyną pożaru było podpale-
nie. Sprawa została już zgłoszona 
na policję.

– Nie można wykluczyć, że do-
szło do podpalenia. Obecnie pro-
wadzimy działania mające na celu 
ustalenie szczegółów tego zdarze-
nia – tłumaczy podkom. Magdale-
na Nowacka z Komendy Powiato-
wej Policji w Zgierzu.  aw

Głowno | Obaj mieli zielone

Stłuczka przy „czternastce”
Wymuszenie pierwszeństwa 

na skrzyżowaniu w  okolicy gło-
wieńskiego cmentarza parafi alne-
go zakończyło się kolizją dwóch 
pojazdów. To już kolejne takie 
zdarzenie w tym miejscu.

Do zderzenia doszło w piątko-
we południe, 19 lutego, na skrzy-
żowaniu krajowej „czternastki” 
i ul. Kopernika w Głownie. Poru-
szając się pojazdem marki Daim-
ler, 41-letni mieszkaniec powiatu 
zgierskiego, dokonując manewru 
skrętu w lewo z kierunku ul. Woj-
ska Polskiego w stronę ul. Sosno-

wej (DK 14) wymusił pierwszeń-
stwo przejazdu, doprowadzając 
tym samym do zderzenia z nad-
jeżdżającym od strony ul. Ryn-
kowskiego samochodem mar-
ki Volkswagen. Kierujący nim, 
42-letni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego, przemierzał skrzyżo-
wanie na zielonym świetle w kie-
runku ul. Kopernika. Uczestnicy 
byli trzeźwi i nie odnieśli poważ-
niejszych obrażeń. Sprawca został 
ukarany mandatem. Prowadzony 
przez niego pojazd nie miał aktu-
alnych badań technicznych.  aw

Głowno | Jaki jest stan wody w Mrożyczce i Mrodze? 

Wody w zalewie jeszcze 
nie przybyło. Oby tak zostało 
– Już po 
ubiegłotygodniowych, 
niepokojących 
zapowiedziach roztopów 
obniżyliśmy stan wody 
w miejskich zbiornikach 
wodnych. Sytuacja jest 
stabilna, zwyżki wody 
nie ma, ale monitorujemy 
cały czas sytuację 
– powiedział nam 
w środę, 24 lutego 
kierownik referatu 
promocji i komunikacji 
społecznej Urzędu 
Miejskiego w Głownie 
Rafał Jaśkowski.

W związku z tym w mieście nie 
było podejmowania żadnych in-
nych działań związanych z ewen-
tualnym nadmiarem wody. 

– Na tę chwilę stan wody na 
Mrodze (wpływającej do zale-
wu Mrożyczka – przyp. red.) 
nie jest bardzo wysoki. Nie osią-

gnął jeszcze stanu ostrzegawcze-
go i mam nadzieję, że tak pozo-
stanie – powiedział nam prezes 
Miejskiego Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji w Głownie Andrzej 
Woźniak. Na wodowskazie na 

Mrodze w  Bielawach stan wody 
w  środę, 24 lutego w  południe 
wynosił 299 cm, co oznacza, że 
do stanu ostrzegawczego w  tym 
miejscu brakowało jeszcze 11 cen-
tymetrów, zaś do stanu alarmo-

wego znacznie więcej, bo 61 cm. 
W ciągu ostatnie doby przybyło 
ok. 5 cm, zaś trend jest określany 
jako rosnący. Sytuacja w najbliż-
szych dniach jednak powinna sta-
bilizować się.  mak

Takie zdjęcie zalewu w Głownie zrobiliśmy kilka dni temu. Dzisiaj nikt o zdrowych zmysłach nie 
zaryzykowałby wejścia na tafl ę kruchego już lodu. fot. Marcin Kucharski
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Dzieci i wychowawczynie przebrały się za ulubione postacie z bajek.

Popów Głowieński | Wspomnienie ostatków

Ten bal zapamiętają na długo
Ostatni dzień tegorocznego karnawału na długo 
pozostanie z pamięci przedszkolaków z Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Popowie Głowieńskim, 
które 16 lutego bawiły się na balu ostatkowym. 

Z myślą o  najmłodszych, wy-
chowawczynie Anna Jabłońska 
i Paulina Charążka przygotowały 
wiele atrakcji, m.in. pokaz zim-
nych ogni, zabawy z  chustą ani-
macyjną oraz możliwość skorzy-

stania z fotobudki ze śmiesznymi 
rekwizytami. 

Dzieci wcieliły się tego dnia 
w  ulubione postacie z  bajek: 
księżniczki i  wróżki, aniołki czy 
zajączki, ale nie zabrakło również 

mistrza karate, jednego z superbo-
haterów, czyli Spider-Mana, a na-
wet policjanta, który pilnował po-
rządku w czasie imprezy. 

– Dzieci po krótkiej prezen-
tacji swoich strojów przystąpiły  
do zabawy. Tańcom i hulańcom 
nie było końca. Ostatni dzień kar-
nawału uważamy za udany i bę-
dziemy go długo wspominać 
– powiedziały nam wychowaw-
czynie.  aw

Kryminalne | Metod na wyłudzenie gotówki jest wiele

Policja znów ostrzega 
przed oszustami
Wymyślona historia 
o tarapatach, w jakich 
rzekomo znalazł się 
członek rodziny,  
czyli popularna metoda 
„na wnuczka”,  
ma wiele rodzajów. 
Warto uważać!

Przed tygodniem pisaliśmy 
o  wykorzystywaniu niepewno-
ści seniorów w  czasie epidemii 
w  celu wyłudzenia od nich pie-
niędzy na leczenie lub odpłatny 
transport do punktów szczepień 
(7/2021). Inną odmianą takich 
nadużyć jest metoda „na wypa-
dek”, którą ostatnio wykorzysty-
wali naciągacze w naszym woje-
wództwie.

W każdym ze zgłoszonych na 
policję przypadków na stacjonar-
ny numer telefonu dzwoniła ko-
bieta, która podając się za człon-
ka rodziny prosiła o niezwłoczne 
udostępnienie gotówki. Twier-
dziła, że pieniądze potrzebne są  
na załatwienie spraw związanych 
z  uniknięciem odpowiedzialno-
ści za spowodowanie wypad-
ku drogowego z  udziałem bli-
skiej seniorom osoby. W jednym 
z  nich przedstawiła się jako sy-
nowa, twierdząc, że jej mąż po-
trącił na pasach kobietę w ciąży, 
a  by uniknąć aresztowania, po-
trzebna jest kwota w  wysokości 

80.000 złotych. Zachęcała, by nie 
rozłączać trwającej rozmowy, na-
tomiast wyłączyć wszystkie tele-
fony komórkowe, przekonując,  
że mogą być na podsłuchu. 

Nietrudno domyślić się, iż po 
przekazaniu gotówki zwykle oka-
zuje się, iż członek rodziny nie 
uczestniczył w podobnym zdarze-
niu, a  pieniądze przejęte zostały 
przez nieznanych sprawców.

Funkcjonariusze Komendy 
Wojewódzkiej Policji w  Łodzi 
przypominają, że oszuści są bez-
względni i wykorzystują wszyst-
kie preteksty, aby wyłudzić pie-
niądze od swoich rozmówców. 
Na swoje ofiary najczęściej wy-
bierają osoby starsze i  samotnie 
zamieszkujące, bazując na ła-

twowierności oraz dobrym sercu 
seniorów. Gdy więc znajdziemy 
się w takiej sytuacji, pamiętajmy, 
by nie podejmować żadnych po-
chopnych działań, a w szczegól-
ności, by nie informować o  ilo-
ści pieniędzy, które posiadamy 
w  domu lub przechowujemy  
na koncie. Jeśli mamy wątpliwo-
ści, zadzwońmy do bliskiej osoby 
i zapytajmy czy rzeczywiście po-
trzebuje pomocy.

– Działajmy rozważnie, nie 
ulegajmy emocjom i  kierujmy 
się zasadą ograniczonego zaufa-
nia do nieznanych nam osób, któ-
re pukają do naszych drzwi lub 
dzwoniąc podszywają się za bli-
skich. Bądźmy także podejrzliwi, 
gdy ktoś zasłaniając się pośpie-
chem ponagla nas do szybkiego 
podjęcia ważnych finansowych 
decyzji – przypominają policjan-
ci.

W zapobieganiu takim zda-
rzeniom szczególnie ważna jest 
rola młodych osób, które mogą 
informować starszych o tego ro-
dzaju oszustwach i  sposobach 
działania wyłudzaczy oraz tłu-
maczyć co należy zrobić, gdy 
znajdą się w  kręgu zaintereso-
wania nieuczciwych osób. Warto 
pamiętać, że w przypadku próby 
wyłudzenia pieniędzy dowolną 
metodą należy natychmiast po-
wiadomić o  tym policję, dzwo-
niąc pod numer alarmowy 112. 
 aw

Stryków | Nietypowy Dzień Kobiet 

Piosenki na życzenie i z dedykacjami 
Wspólne biesiadowanie 
z okazji zbliżającego się 
Dnia Kobiet w tym roku  
nie jest możliwe  
ze względów związanych 
z ograniczeniami 
epidemicznymi. Ośrodek 
Kultury i Rekreacji 
w Strykowie postanowił 
w nieco inny, nietypowy 
i, trzeba przyznać 
sympatyczny sposób, uczcić 
to święto i docenić kobiety.

W sobotę, 6 marca – na dwa 
dni przed Dniem Kobiet – odbę-
dzie się koncert on-line zespołu 
biesiadno-weselnego Forte Live, 
który szczyci się między innymi 

tym, że gra tylko i wyłącznie na 
żywo. Tym razem również zapre-
zentuje się na żywo, ale, niestety, 
bez obecności publiczności. Rów-
nież na żywo, w trakcie koncertu, 
będzie można składać kobietom 
muzyczne dedykacje. Zostaną one 
odczytane przed dedykowanymi 
utworami. 

Transmisję będzie można oglą-
dać na facebookowym fanpage’u  
Ośrodka Kultury i  Rekreacji 
w Strykowie lub na kanale OKiR 
w serwisie YouTube (w zależno-
ści od możliwości technicznych). 
Kilka dni wcześniej ośrodek 
umieści na Facebooku listę utwo-
rów, do których można będzie do-
łączać dedykacje. 

– To oznacza więc, że słucha-
cze będą mieli realny wpływ na 

to, jakie piosenki zagra zespół. 
Zachęcamy do udziału – dowie-
dzieliśmy się w  strykowskim 
ośrodku kultury. Jakich piosenek 
będzie można posłuchać? Reper-
tuar zespołu jest bardzo zróżni-
cowany, więc tak naprawdę to od 
publiczności będzie zależeć, jak 
będzie wyglądał koncert. Zespół 
ma przygotowanych bardzo dużo 
coverów, w tym m.in. utwory ze-
społu Poparzeni Kawą Trzy, An-
drzeja Zauchy, Anny Jantar, Ka-
liny Jędrusik, Golec uOrkiestry, 
Kultu, Kombi, Maanamu, Lady 
Pank, Maryli Rodowicz, Ani Dą-
browskiej, Perfectu, Wilków, Don-
ny Summer czy też szlagiery ze-
społów discopolowych, np. Boys, 
Akcent, Milano, Bayer Full, Top 
One i wiele, wiele innych.  mak

Gmina Głowno | Odszedł Jan Kuciński

Karasica pożegnała wieloletniego sołtysa 
Smutna wiadomość o  śmier-

ci Jana Kucińskiego, mieszkań-
ca wsi Karasica, który przez po-
nad 40 lat swojego życia piastował 
funkcję sołtysa, dotarła do naszej 

redakcji w  czwartek 18 lutego.  
O odejściu zasłużonego miesz-
kańca poinformowała Rada So-
łecka Wsi Karasica. Ceremonia 
pogrzebowa odbyła się w minio-

ny poniedziałek, 22 lutego, w po-
łudnie, w kościele św. Augustyna 
w  Bratoszewicach, po której na-
stąpiło wyprowadzenie na cmen-
tarz parafialny.  aw

Bronisławów | Chętni poszukiwani!

Ośrodek kultury zaprasza na warsztaty
Fotograficzne, teatralne 
i plastyczne – to tylko 
niektóre z tematycznych 
warsztatów, jakie 
niebawem ruszą w Ośrodku 
Upowszechniania Kultury 
w Bronisławowie. Chętni 
poszukiwani!

W zależności od tematyki, zaję-
cia przeznaczone będą dla dzieci, 
młodzieży i dorosłych. Będą mia-
ły one charakter odpłatny, zaś ich 
cena uzależniona będzie m.in. od 
wielkości grup. Chętni już mogą 
zapisać się na warsztaty, a  jest 
w czym wybierać, bowiem oferta 
zaprezentowana przez OUK obej-

muje zajęcia: fotograficzne, dedy-
kowane osobom, które ukończy-
ły 13 lat, teatralne, przeznaczo-
ne dla uczestników w wieku 7-15 
lat, plastyczne dla reprezentantów 
klas I-IV lub rękodzielnicze dla 
dzieci, które ukończyły 8 lat. 

Spotkania planowane są cztery 
razy w miesiącu, a ceny za udział, 
przy założeniu, że grupa będzie li-
czyć 12 osób, kształtują się od 45 
zł w  przypadku warsztatów pla-
stycznych, poprzez 55 zł za naukę 
rękodzieła, aż po 72 zł za udział 
w warsztatach teatralnych.

Wspomniany ośrodek kul-
tury przewiduje również po-
kazy żywieniowe dla młodzie-
ży i  dorosłych, które poprowa-

dzi Anna Mokras. Koszt uzależ-
niony będzie od liczby chętnych. 
Mieszkańcy, którzy ukończy-
li 55 lat, mogą z kolei zapisać się  
do Klubu Seniora.

Chętni, którzy zechcą skorzy-
stać z oferty warsztatów, już mogą 
się na nie zapisywać. Nabór pro-
wadzony jest od poniedziałku do 
piątku w godz. 7.30-15.30 pod nu-
merem telefonu: (42) 719-15-11.

Przypominamy, że wspomnia-
ny ośrodek umożliwia zaintere-
sowanym również możliwość gry 
w cymbergaja i ping ponga, jed-
nak w czasie pandemii korzysta-
nie ze sprzętu odbywa się wyłącz-
nie przy zachowaniu wszelkich 
środków ostrożności.  aw

Pamiętajmy, by nie 
podejmować żadnych 
pochopnych działań, 
a w szczególności,  
by nie informować 
o ilości pieniędzy,  
które posiadamy 
w domu  
lub przechowujemy  
na koncie.
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Diecezja łowicka | Zapowiedź zmian 

Dwie parafie  
będą miały jednego 
proboszcza?

dokończenie ze str. 1

Do podjęcia takiego kroku 
skłania mnie: spadkowa tenden-
cja powołań kapłańskich, sukce-
sywne przechodzenie kolejnych 
pokoleń księży na zasłużoną 
emeryturę, nieprzewidziane wy-
padki losowe, a także skutki 
pandemii, chociażby w  postaci 
dużo mniejszej liczby wiernych 
uczęszczających na niedzielne 
Msze święte” – to fragment tego 
listu. 

„Takim działaniem, pragnę 
każdej z Waszych parafii zapew-
nić opiekę duszpasterską w sytu-
acji, w której przyszło nam żyć. 
Ufam, że decyzja o tym, aby 
dwie parafie miały jednego księ-
dza proboszcza i by nadal istniały 
jako samodzielne placówki dusz-
pasterskie, w  perspektywie cza-
su również okaże się opatrzno-
ściowa. Wierzę, że proponowane 
zmiany będą obowiązywać przez 
pewien czas. Jeśli zmieni się sy-
tuacja w diecezji, możliwe będą 
w przyszłości inne rozwiązania” 
– czytamy w kontynuacji listu. 

W odpowiedzi na nasze py-
tania, rzecznik prasowy diece-
zji łowickiej ks. Zbigniew Kie-

lan informuje, że biskup łowicki 
w  skierowanym liście „pragnie 
przygotować serca wiernych, 
w  odniesieniu do których może 
zostać podjęta decyzja o uniach 
personalnych, na ewentualne 
późniejsze zmiany”.

– Zawarte w  liście sformuło-
wania nie mają charakteru impe-
ratywnego, ale są podzieleniem 
się pasterską troską i (póki co) za-
mierzeniami, które w niedalekiej 
przyszłości mogą się zrealizować 
– wyjaśnia ks. Zbigniew Kielan. 

Jak przekonuje, na obecnym 
etapie trudno byłoby definityw-
nie podać, jak wiele parafii może 
zostać połączonych, gdyż sytu-
acja jest rozwojowa, chociażby 
ze względu na trwającą pande-
mię COVID-19. Diecezja daje 
sobie na to czas, tłumacząc, że do 
planowanych zwyczajowo zmian 
personalnych zostało jeszcze kil-
ka miesięcy. 

– Tradycyjnie w naszej diece-
zji dekrety dotyczące zmian per-
sonalnych wydawane są w  dru-
giej połowie czerwca każdego 
roku – wtedy też proszę obserwo-
wać komunikaty na stronie diece-
zji łowickiej – informuje ks. Zbi-
gniew Kielan.  aa

Głowno, Domaniewice | Dzień Myśli Braterskiej 

Zbiórki, musztra, bieg harcerza,  
ognisko, kartki i nie tylko 

dokończenie ze str. 1

Ponadto każdy z obecnych zu-
chów i harcerzy musiał zaśpiewać 
hymn ZHP oraz powiedzieć kilka 
słów o symbolice krzyża harcer-
skiego. Na ostatnim punkcie kon-
trolnym owego „biegu” na wszyst-
kich uczestników czekało ogni-
sko, gorąca herbata i pieczenie tra-
dycyjnego skautowego chleba. 

Drużyny hufca ZHP Głowno 
zaliczały również zadania na od-
znakę Dnia Myśli Braterskiej. 
Jednym z punktów prowadzących 
do zdobycia tej odznaki była or-
ganizacja zbiórki na cele charyta-
tywne. Zbiórka (udało się zebrać 
ok. 250 złotych) zasiliła konto ak-
cji #wyłączmydrzemkeMichało-
wi. Michał, który uległ poważ-
nemu wypadkowi jest harcerzem 
z hufca ZHP Kutno. 

Ponadto w ostatnich dniach na 
zuchów i  harcerzy czekały zaję-
cia w drużynach, zaliczanie stop-
ni i  sprawności harcerskich oraz 

„kominek” z  gawędą o przyjaź-
ni, celach i wartościach. Dla pię-
ciu osób wieczór ten zakończył się 
złożeniem przyrzeczenia i  otrzy-
maniem harcerskiego krzyża.  
– Jest to na pewno niezapomnia-
ny moment w życiu każdego har-
cerza naszej organizacji – uważa 
phm. Krawczyk. 

Co jeszcze? Otóż zuchy i harce-
rze z drużyny i gromady „Bystre 
oczy” z  Domaniewic postano-

wili świętować Dzień Myśli 
Braterskiej organizując ogni-
sko ze śpiewami, pląsami a tak-
że z pieczeniem kiełbasek i skau-
towego chleba. Gromada zucho-
wa „Pogromcy mórz” z tej okazji 
upiekła babeczki. 

Co roku harcerki i  harcerze 
z całej Polski składają życzenia so-
bie i swoim środowiskom z okazji 
Dnia Myśli Braterskiej. Tak samo 
czynią skautki i  skauci z  zagra-

nicy. O tym też w  głowieńskim 
hufcu pamiętano. Instruktor huf-
ca pwd. Michał Tracz wysłał har-
cerską kartkę do „Bear” Grylls’a 
znanego m.in. z programów tele-
wizyjnych Discovery, podróżni-
ka będącego naczelnym skautem 
Wielkiej Brytanii, a dziewczęta 
z  zastępu „Luna Lupi” nawiąza-
ły kontakt ze skautami z Irlandii. 
Kartki zostały wysłane także na 
Litwę, Ukrainę i  do wielu dru-
żyn w  Polsce. Kartkę z  Głowna 
otrzyma również zaprzyjaźnio-
na z hufcem dh. Marysia Nowak 
mieszkająca w  Australii. Dwa, 
trzy lata temu druhna Nowak (bę-
dąca w  Australii m.in. nauczy-
cielką języka polskiego, kierow-
niczką polskiej szkoły niedziel-
nej w Ashfield, byłą komendant-
ką chorągwi i  przewodniczącą 
Związku Harcerstwa Polskiego 
w  Australii, drużynową zuchów, 
itp.) przy okazji pobytu w Polsce 
odwiedziła również i  harcerzy 
w Głownie. mak

Kultura | Trzeci Oddech Kaczuchy

Jubileuszowy koncert  
już w piątek

dokończenie ze str. 1
W tym dniu za 40-letnią dzia-

łalność artystyczną Trzeci Oddech 
Kaczuchy uhonorowany zo-
stanie przez Ministra Kultury 
i  Dziedzictwa Narodowego brą-
zowym medalem „Zasłużony 
Kulturze Gloria Artis”. Specjalną 
nagrodę jubileuszową przewidzia-
ło również zrzeszające artystów 

stowarzyszenie SAWP. Z okazji 
40-lecia scenicznej działalności 
muzyków wkrótce światło dzien-
ne ujrzą dwa wyjątkowe wydaw-
nictwa: płyta z  nagraniami re-
alizowanymi w  czasie pandemii 
oraz publikacja, będącą rodzajem 
śpiewnika, zawierającą teksty pio-
senek, skeczów, wypowiedzi saty-
rycznych oraz monologów.  aw

Gmina Stryków | 158. rocznica Bitwy pod Dobrą

Pamięć wciąż trwa
158 lat minęło już od jednej z najbardziej  
znanych batalii Powstania Styczniowego,  
czyli Bitwy pod Dobrą. Rocznicę tego doniosłego 
historycznego wydarzenia obchodziliśmy  
w środę, 24 lutego.

Przy Bratniej Mogile, a więc 
pomniku wzniesionym na cmen-
tarzu rzymskokatolickim w Do-
brej ku czci bohaterów Powsta-
nia Styczniowego odmówiono 
wspólną modlitwę, złożono wią-
zanki kwiatów i zapalono znicze. 
Zwykle o tej porze, w tym miej-
scu, odbywają się zakrojone na 
szerszą skalę gminne uroczystości 
patriotyczne, ale tym razem było 
inaczej. Ze względu na trwają-

cą epidemię tegoroczne obchody 
przyjęły skróconą i o wiele skrom-
niejszą niż zwykle formę. Wzięli 
w nich udział m.in. przedstawi-
ciele władz Strykowa: burmistrz 
Witold Kosmowski, zastępca bur-
mistrza Tamara Barańska-Kie-
maczyńska, oraz przewodniczą-
cy Rady Miejskiej Paweł Kasica, 
a także reprezentanci sołeckiej 
społeczności. Modlitwę w inten-
cji bohaterów Powstania Stycznio-

wego odprawili: proboszcz Para-
fii Rzymskokatolickiej w Dobrej 
ks. Marek Gregorczyk oraz pro-
boszcz Parafii Starokatolickiego 
Kościoła Mariawitów w Dobrej 
kpł. Szczepan Orzechowski. Pod-
czas uroczystości obecni byli dru-
howie z OSP w Dobrej oraz OSP 
w Kiełminie. Przemarsz uczestni-
ków rocznicowego spotkania na 
cmentarz poprowadzili uczniowie 
liceum mundurowego w Zespole 
Szkół Nr 1 w Bratoszewicach i to 
oni pełnili również wartę honoro-
wą przy Bratniej Mogile.

Przypomnijmy, że Bitwę pod 
Dobrą stoczono podczas Powsta-
nia Styczniowego. Miała ona 
miejsce 24 lutego 1863 roku.  aw

W Biegu Harcerza w Bratoszewicach wzięło udział kilka drużyn. 
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Uroczystości rocznicowe przybrały w tym roku skromniejszą formę, ale pamięć o bohaterach wciąż jest żywa. 
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Głowno | Zimowe utrudnienia

Drogi były przejezdne,  
ale ślisko na chodnikach
Zima pod koniec ubiegłego tygodnia znów dała 
się we znaki mieszkańcom Głowna. Większość 
dróg w naszym mieście była przejezdna, ale ślisko 
zrobiło się na chodnikach.

Z utrudnieniami piesi boryka-
li się zwłaszcza w czwartek i pią-
tek, kiedy to w wielu miejscach 
wciąż widoczne było oblodze-
nie. Po nocnych mrozach można 
było się ich spodziewać o poran-
ku, ale pomimo upływu godzin 
i starań ze strony służb dość duża 
warstwa lodu przez długi czas 
pokrywała chodniki. Z  uwagi  

na oblodzenie występujące w ca-
łym mieście, w tych dniach płu-
gopiaskarki wyruszały w  teren 
już o godzinie 4.00. 

– Ulice i chodniki posypaliśmy 
piaskiem i  jest bezpieczniej, ale 
oblodzenie utrzymuje się, więc 
warto uważać – powiedział nam 
w  piątkowe przedpołudnie Jacek 
Skwierczyński, dyrektor Miej-

skiego Zakładu Komunalnego 
w Głownie.

W tym okresie trudności w po-
ruszaniu się pieszo zgłosiły nam 
osoby korzystające z  przejścia 
nad rzeką na odcinku pomiędzy 
osiedlem Kopernika a  okolicami 
Szkoły Podstawowej nr 2 w Głow-
nie. Z  utrudniającymi przejście 
śniegiem i  lodem borykały się 
m.in. dzieci idące do szkoły, a tak-
że rodzice, którzy je odprowadza-
li. O kłopotach powiadomiliśmy 
dyrektora MZK, który niezwłocz-
nie wysłał pracowników, by za-
bezpieczyli to miejsce.  aw

Głowno | Termomodernizacja placówek miejskich

W przedszkolach już zachodzą zmiany 
Dosyć zaawansowane są już prace, prowadzone  
na terenie Miejskiego Przedszkola nr 2 w Głownie. 
Docelowo, trwająca termomodernizacja obejmie 
także dwa pozostałe przedszkola miejskie, choć w ich 
przypadku na pierwsze efekty trzeba będzie jeszcze 
chwilę poczekać.

Po raz pierwszy o realizowa-
nych inwestycjach pisaliśmy na 
początku lutego br., i  wówczas 
wiązało się to z  zapoczątkowa-
niem robót właśnie w  MP nr 2. 
W  pierwszym etapie prowadzo-
ne były w tym miejscu prace ze-
wnętrzne (5/2021). Zadania pod-
jął się Zakład Ogólnobudowlany 
„Marbudex” Marek Kierlańczyk 
ze Skierniewic, który dokona ter-

momodernizacji budynku przed-
szkola za kwotę 831.927,17 zło-
tych.

Na początku mijającego tygo-
dnia na plac budowy wprowadzo-
no także wykonawcę termomo-
dernizacji Miejskiego Przedszkola 
nr 1 w Głownie, czyli firmę Ener-
go-Bud Przemysław Trafalski 
z Oleszcza. Niezwłocznie przystą-
piono także do działań wstępnych. 

Całość zrealizowana zostanie  
za kwotę 696.377,45 złotych.

Wiele wskazuje na to, że w naj-
bliższym czasie rozpoczną się 
działania na terenie Miejskiego 
Przedszkola nr 3, choć dotychczas 
wykonawca nie zgłosił jeszcze 
gotowości do wejścia na plac bu-
dowy. Dodajmy, że termomoder-
nizacji dokona przedsiębiorstwo 
„Rem-Dom” Leszek Głuszek 
z miejscowości Byczki w gminie 
Godzianów za kwotę 667.127.40 
złotych.

Zakres działań planowanych 
w ramach tej inwestycji we wszyst-
kich placówkach będzie podobny. 
Obejmie on m.in. termomoderni-
zację ścian piwnic i ścian funda-

mentowych, a także ścian nadzie-
mia i stropodachu, montaż nowej 
instalacji c.o. wraz z grzejnikami, 
dostawą i montażem kotła na gaz 
ziemny, jak również montażem 
wyposażenia kotłowni, a  wresz-
cie wykonanie wewnętrznej oraz 
doziemnej instalacji gazowej wraz 
z przyłączeniem do skrzynki licz-
nikowej. Projekt przewiduje po-

nadto wymianę drzwi w każdym 
z budynków, a w przypadku MP 
nr 1 oraz MP nr 2 również okien.

Dzięki działaniom, które kon-
tynuowane będą w kolejnych mie-
siącach, w przedszkolach zrobi się 
cieplej, a dodatkowo można liczyć 
na zmniejszenie zapotrzebowania 
i zużycia energii cieplnej w obiek-
tach budowlanych. Jeśli wszystko 

pójdzie zgodnie z planem, zadania 
te ukończone zostaną na początku 
sierpnia br.

Na wszystkie wspomniane in-
westycje uzyskano dofinansowa-
nie ze środków Unii Europejskiej 
w ramach ZIT Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Wojewódz-
twa Łódzkiego na lata 2014-2020. 
 aw

CZAS NA OCIEPLENIE FUNDAMENTÓW
Sporo wciąż dzieje się  
na terenie budynku Urzędu 
Miejskiego w Głownie przy 
ul. Norblina 1, gdzie również 
realizowane są działania 
termomodernizacyjne. 
Na początku lutego 
prowadzono w tym 
miejscu wymianę okien 
połączoną z obróbką. Wraz 
z rozpoczęciem bieżącego 
tygodnia rozpoczęło 
się z kolei odkopywanie 
fundamentów w celu 

ocieplenia budynku.
W planach jest docieplenie 
ścian piwnic i ścian 
fundamentowych, a także 
ścian nadziemia i stropu 
stropodachu. Podobnie jak 
w przypadku przedszkoli 
miejskich, w projekcie 
uwzględniono także montaż 
nowej instalacji c.o. wraz 
z grzejnikami, dostawą 
i montażem kotłów na gaz 
ziemny oraz montażem 
wyposażenia kotłowni. 

Przewidziane jest również 
wykonanie wewnętrznej  
oraz ziemnej instalacji 
gazowej.
Zadanie realizuje firma 
Szwajkiewicz ze Zgierza. 
Koszt inwestycji opiewa  
na 959.400 złotych. Całość 
zostanie dofinansowana ze 
środków Unii Europejskiej 
w ramach ZIT Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego  
na lata 2014-2020. aw

Prace termomodernizacyjne na terenie Miejskiego Przedszkola nr 1 w Głownie właśnie się rozpoczynają. 
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Tak wyglądała sytuacja w ubiegły czwartek przy Placu Wolności. Ulice okazały się przejezdne,  
ale spacer chodnikiem był już sporym wyzwaniem.
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Wśród oceniających chleby z orkiszu był m.in. dyrektor ŁODR 
w Bratoszewicach Tomasz Kopera. 
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Bratoszewice | ŁODR rozstrzygnął konkurs

73 chleby z 250 kilogramów 
mąki orkiszowej 
Konkurs „Chleb Ziemi 
Łódzkiej” został 
rozstrzygnięty 16 lutego 
w Łódzkim Ośrodku 
Doradztwa Rolniczego. 

Komisja złożona z  pracowni-
ków i dyrektora ŁODR Tomasza 
Kopery oceniała 73 orkiszowe 
chleby, które upiekły i dostarczyły 
do ośrodka panie z kół gospodyń 
wiejskich z różnych zakątków wo-
jewództwa łódzkiego. 

Chleby zostały wypieczone 
z orkiszu uprawianego na polach 
demonstracyjnych ŁODR, na któ-
rych rolnicy mogą porównywać 
ponad 200 odmian zbóż. Zapo-
wiadając konkurs pisaliśmy m.in. 
o tym, że mąkę na ów chleb na-
leżało odbierać w Bratoszewicach 
lub za pośrednictwem doradców 
rolniczych ŁODR w rejonach. 

W konkursie zwyciężyło Koło 
Gospodyń Wiejskich w  Rokszy-

cach w  gminie Wola Krzyszto-
porska w powiecie piotrkowskim.  
– Komisję zachwycił zarówno 
smak, jak i wygląd konkursowego 
chleba oraz dodatkowo fakt, iż był 
on wypieczony w  tradycyjnym 
piecu chlebowym – dowiedzieli-
śmy się w ośrodku. 

Miejsce drugie zdobyło Koło 
Gospodyń Wiejskich w  Psarach 
w gminie Bielawy w powiecie ło-
wickim, natomiast miejsce trze-
cie Koło Gospodyń Wiejskich 
w Adamowie w gminie Opoczno 
w powiecie opoczyńskim. Oprócz 
nagród głównych, przyznano tak-
że cztery wyróżnienia dla: KGW 
„Sami swoi” w Mierzynie (gmi-
na Rozprza), KGW Zmożnej Woli 
(też gm. Rozprza), KGW Ma-
rianów Rogowski (gm. Rogów) 
i KGW w Lniśnie (gm. Godzia-
nów). 

– Orkisz, mimo że uprawia-
ny był już 7 do 8 tysięcy lat temu, 
wyparty został przez swoją krew-

ną – pszenicę zwyczajną, wsku-
tek czego stał się zbożowym re-
liktem – mówił dyrektor Kopera. 

W  ostatnich latach zauważyć 
można powrót orkiszu jako zdro-
wego zboża. Orkisz jest bowiem 
dosłownie „napakowany” skład-
nikami odżywczymi, witamina-
mi, minerałami i stąd jego powrót  
na ekologiczne stoły. 

– Dziękujemy wszystkim za za-
interesowanie i zaangażowanie w 
podtrzymywanie tradycji wypieku 
chleba – mówił dyrektor Kopera 
podczas rozstrzygnięcia konkur-
su. Mimo podobnych składników, 
każdy chleb był na swój sposób 
inny. Koła stosowały różne recep-
tury i  metody wypieku, a  więc 
każdy miał inny smak, zapach, 
miąższość oraz wygląd.  mak

REKLAMA

A TERAZ KONKURS NA NAJLEPSZĄ WIEJSKĄ KIEŁBASĘ
Łódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego zaprasza do wzięcia 
udziału w kolejnym ciekawym 
konkursie. Tym razem konkurs 
polega na wykonaniu tradycyjnej 
kiełbasy z własnych składników. 
Jest on przeznaczony dla rolników/
producentów, którzy prowadzą 
rolniczy handel detaliczny  
lub tzw. działalność marginalną, 
lokalną i ograniczoną w zakresie 

produkcji produktów mięsnych 
z całego województwa łódzkiego. 
Zgłoszenia należy dokonać drogą 
pocztową na adres piotrkowskiego 
oddziału ŁODR,  
faxem na numer 44 / 646-10-73  
lub pocztą elektroniczną  
na adres b.jagodzinska@ 
lodr-bratoszewice.pl. 
Zgłoszenia będą przyjmowane 
jeszcze tylko do piątku, 26 lutego, 

ale czasu na przygotowanie 
najlepszej kiełbasy będzie więcej. 
Jury dokona oceny kiełbas 
i rozstrzygnie konkurs dopiero 
23 marca i to na ten dzień trzeba 
będzie dostarczyć produkt. 
Ogłoszenie wyników, w tym też 
i nadanie tytułu „Najlepszego 
Producenta Wiejskiej Kiełbasy” 
z łódzkiego, zaplanowane zostało 
26 marca. mak

Gmina Stryków | OSP KSRG Kiełmina 

Nowe stroje specjalistyczne 
już w jednostce 
W ubiegłym tygodniu 
firma Kadimex z Warszawy 
dostarczyła do jednostki 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
KSRG w Kiełminie 
w gminie Stryków dwa 
nowe komplety ubrań 
specjalnych Ballyclare 
Xenon Pro. 

Ubrania zostały zakupione 
w ramach tegorocznego funduszu 
sołeckiego. Ich koszt nie jest ni-
ski, bowiem jeden komplet kosz-
tuje około 5 tysięcy złotych, ale  
– jak nam powiedział prezes OSP 
Kiełmina Mariusz Sobczyk – są to 
stroje specjalistyczne z najwyższej 
półki. Posłużą prawdopodobnie 
kilka najbliższych lat. Producent 
strojów chwali się, że projekt ubra-
nia powstał na bazie doświadczeń 
ponad 20 tysięcy brytyjskich stra-
żaków i ich obserwacji jak zacho-
wują się ubrania w czasie długo-
trwałej intensywnej eksploatacji 
w różnorodnych warunkach. 

Jest to trzeci komplet strojów 
tego typu. Pierwszy z nich został 
kupiony m.in. po to, by strażacy 
„na własnej skórze” i  w rzeczy-
wistych akcjach mogli przetesto-
wać ten konkretny model strojów 
i przekonać się czy są tak wygod-
ne i wytrzymałe jak to deklaruje 
producent. Do tej pory jednostka 
korzystała z nieco tańszych (nawet 
o  kilkaset złotych) specjalistycz-
nych strażackich strojów bojo-
wych produkowanych przez firmę 
Rosenbauer. Część z nich już po 
prostu zużyła się lub zużyje w cią-
gu najbliższych akcji – będą wtedy 
wymieniane.

– Od trzech, może czterech 
lat, inwestujemy co roku w  stro-
je bojowe będące wyposażeniem 
ochronnym naszych strażaków 
i  na tle innych jednostek z  tere-
nu gminy Stryków, a może nawet 
i  powiatu zgierskiego jesteśmy 
w tym przodującą jednostką – po-
wiedział nam prezes Sobczyk. 

Według niego można również 
kupować tańsze stroje bojowe, co 
czyni wiele jednostek straży po-
żarnej, a za które trzeba zapłacić 
kwoty rzędu 2-3 tysięcy złotych, 
ale te nowe są znacznie lepsze. 

– Dziękujemy bardzo miesz-
kańcom sołectwa Kiełmina za 
wsparcie naszej działalności na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa 
mieszkańców sołectwa, oraz ca-
łej gminy Stryków – są wdzięcz-
ni strażacy. Stroje już zostały, jak 
to mówią strażacy, „wprowadzo-
ne do podziału bojowego”, czyli 
mogą być używane w najbliższych 
akcjach ratowniczo-gaśniczych.

W ubiegłym roku strażacy OSP 
Kiełmina wyjeżdżali aż 66 razy 
do akcji ratowniczo-gaśniczych 
(w tym do 14 pożarów, 37 miej-
scowych zagrożeń, 8 alarmów fał-
szywych oraz 7 razy byli dyspono-
wali przez PSP w Zgierzu do tzw. 
„zabezpieczenia rejonu” w  sytu-
acjach gdy strażacy zawodowi ze 
Zgierza i Strykowa wyjeżdżali do 
akcji). Była to największa ilość in-
terwencji w trakcie roku kalenda-
rzowego w historii jednostki. Co 
ciekawe, była to największa liczba 
wyjazdów wśród jednostek OSP 
z terenu miasta i gminy Stryków, 
6. wynik w  powiecie zgierskim 
i 94. w skali województwa łódz-
kiego.  mak

Gmina Stryków | Promocyjny ekwipunek

Morsy w strykowskich barwach 
W promocyjne gadżety 
z logo gminy  
i z hasłem „Spotkajmy się 
w Strykowie” wyposażeni 
zostali członkowie 
grupy osób wspólnie 
spotykających się nad 
zalewem w Strykowie 
by morsować – zażywać 
prozdrowotnej kąpieli 
w zimnej wodzie.

Samorząd Strykowa przekazał 
im 30 gustownych czapek oraz 
ręczników – jakże przydatnego 
ekwipunku podczas morsowania. 

Gadżety w  barwach gminy 
Stryków odebrał od burmistrza 
przedstawiciel entuzjastów lodo-
watych kąpieli Kamil Jachuła.  
– Mamy nadzieję, że hasło „Spo-
tkajmy się w  Strykowie”, które 
teraz noszą na swoich czapkach 
nasze morsy, przyciągnie nad stry-
kowski zalew kolejnych amatorów 

hartowania ciała – komunikuje 
urząd. Uczestnicy morsowania są 
nie tylko ze Strykowa (w zasadzie 
to jest ich mniejszość), ale przede 
wszystkim z Łodzi, Zgierza, Brze-
zin, Nowosolnej czy Koluszek. 
Nie jest to formalna i  zamknięta 
grupa. Na wspólne morsowanie 
umawiają się za pośrednictwem 
facebokowej grupy „Wspólne 
morsowanie w Strykowie”, którą 
założył Maciej Woźniak z Łodzi. 
Należy do niej ponad 150 osób, 

ale regularnie morsujących jest 
dużo mniej. 

Spotkania odbywają się na pla-
ży przy pomoście w  Strykowie, 
zwykle w  niedzielne przedpołu-
dnia (ale nie tylko) i uczestniczy 
w nich po kilka, kilkanaście osób. 
Szczególnie dużym zaintereso-
waniem cieszyło się morsowanie 
podczas finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, 31 stycznia. 
Wtedy do zimnego zalewu weszło 
w kilku turach nawet i ponad sto 
osób. Pisaliśmy o tym na łamach 
WG, relacjonując atrakcje zorga-
nizowane na finał WOŚP w Stry-
kowie.  mak 

Pierwsze morsowanie w „strykowskich czapkach” już się odbyło. 
Urząd przekazał grupie 30 kompletów i nie wszystkie jeszcze zostały 
rozdysponowane. 
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Edukacja | Iskrzy w gminie Głowno

Zdalnie, ale stacjonarnie. 
Czy nauczyciele mają wybór?
Trwająca pandemia wywróciła do góry nogami dotychczasowy system 
nauczania. Zarówno uczniowie, jak i nauczyciele, zmuszeni byli szybko 
przystosowywać się do nieustannie zmieniającej się rzeczywistości. Aktualnie 
część zajęć prowadzona jest stacjonarnie, a część wciąż zdalnie. Czy prowadząc 
lekcje online nauczyciele mogą zdecydować o tym, skąd je transmitują?

Sygnał o  obligowaniu niektó-
rych nauczycieli do pracy z  po-
ziomu szkoły, pomimo realizacji 
zajęć za pośrednictwem Interne-
tu, otrzymaliśmy od zaniepoko-
jonych czytelników. Powołując 
się na zagrożenie związane z epi-
demią byli oni zdania, iż nauczy-
ciele profi laktycznie powinni po-
zostawać w domach, ewentualnie 
samodzielnie decydować o  tym 
czy prowadzą lekcje online znaj-
dując się w szkole, czy w domo-
wym zaciszu.

W Głownie mogą 
zdecydować
W wielu placówkach taki wy-

bór rzeczywiście jest możliwy. 
Dyrektorzy szkół podstawowych, 
znajdujących się na terenie Głow-
na w rozmowie z naszym repor-
terem zapewniali, że sposób pro-
wadzenia zajęć w  dużej mierze 
uzależniony jest od preferencji na-
uczycieli. Są tacy, z perspektywy 
których to właśnie praca w szkole 
jest bardziej komfortowa, bo „pod 
ręką” dostępne są wówczas wszel-
kie pomoce naukowe, sprzęt nie-
zbędny do prowadzenia zajęć oraz 
dostęp do stabilnego łącza interne-
towego. 

Pozwala to również na nowo 
zagospodarować domową prze-
strzeń w taki sposób, by nie mu-
siała kojarzyć się jedynie z  obo-
wiązkami zawodowymi, jak to 
w czasie lockdownu bywało.

Część pracowników placówek 
oświatowych woli kontynuować 
pracę w domu, bo po wielu tru-
dach i wyzwaniach związanych ze 
zdalnym nauczaniem już się do ta-
kiego trybu pracy przyzwyczaiła. 

Tacy nauczyciele są więc w stanie 
w sposób efektywny zadbać o roz-
wój uczniów i ich dostęp do wie-
dzy, nie narażając się na kontakt 
z  innymi ludźmi, który w czasie 
epidemii oznacza większe ryzyko 
zakażenia.

Jak komu wygodnie
Przypomnijmy, że zgodnie 

z prawem zajęcia w formie stacjo-
narnej prowadzą nauczyciele klas 
I-III i oni zobowiązani są do po-
jawienia się w szkole. Ci, którzy 
uczą starsze klasy, mają wybór, 
więc jeśli stwierdzą, że wolą pra-
cować z domu, skorzystają z takiej 
możliwości pod warunkiem wyra-
żenia zgody przez dyrektora.

– Niczego nie narzucamy. Zdal-
ne nauczanie ogranicza możliwo-
ści kontaktów międzyludzkich, 
więc może okazać się bezpiecz-
niejsze, ale praca stacjonarna też 
ma swoje zalety, dlatego wybór 
należy do pracowników. Zwy-
kle na transmisję lekcji online 
ze szkoły decydują się nauczy-
ciele, którzy mają zajęcia w kla-
sach I-III, a w międzyczasie także 
w  starszych grupach – tłumaczy 
Adam Kubiak, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Głownie.

Podobnie jest w  pozostałych 
głowieńskich podstawówkach. 
W zależności od szkoły nauczy-
cielskie preferencje kształtują się 
różnie, ale w większości nie bra-
kuje zarówno zwolenników pracy 
na miejscu, jak i tych, którzy wolą 
pracować zdalnie.

– Formalnie decyduje o  tym 
dyrektor, biorąc jednak pod uwa-
gę zdanie pracowników. Ci, któ-
rzy wolą pracować zdalnie, zobli-
gowani są do złożenia stosownego 
podania w  tej sprawie i  zwykle 
jest ono rozpatrywane pozytyw-
nie. Osoby, które zdecydują się na 
prowadzenie zajęć ze szkoły, nie 
muszą podejmować dodatkowych 

działań – mówi Beata Pilarska, 
dyrektor „Dwójki”.

To niedorzeczne 
i niebezpieczne?
Nieco inaczej sprawa wyglą-

da w gminie Głowno i to właśnie 
praktyk w znajdujących się na jej 
terenie szkołach dotyczy zasygna-
lizowana nam przez czytelników 
kwestia.

– Epidemia trwa, grozi nam ko-
lejna fala, a nauczyciele są zmu-
szani, by przychodzić do pra-
cy, pomimo tego, że zajęcia i tak 
prowadzone są zdalnie. To niedo-
rzeczne, a może być niebezpiecz-
ne – mówi jeden z nauczycieli.

Rzeczywiście, po rozmowie 
z  dyrektorami wszystkich gmin-
nych Zespołów Szkolno-Przed-
szkolnych okazało się, że na-
uczyciele pracują z  poziomu 
szkoły niezależnie od klas, dla ja-
kich przeznaczone są zajęcia. Tyl-
ko w wyjątkowych sytuacjach dy-
rektor na prośbę pracownika może 
wyrazić zgodę, by transmitując 
lekcję online pozostawał w domu. 

– Takie było zalecenie orga-
nu prowadzącego i stosujemy się 
do niego – zauważa Krzysztof 
Fortuna, dyrektor ZSP w Popowie 
Głowieńskim.

Pismo wystosowane przez 
organ prowadzący, w  którym 
wszystkim nauczycielom zaleca 
się pracę z poziomu szkoły, trafi ło 
również do dyrektor ZSP w Mą-
kolicach – Wioletty Przyżyckiej.

– Być może praca z domu by-
łaby bezpieczniejsza, ale dosto-
sowujemy się do zaleceń organu 
prowadzącego – zapewnia.

To samo usłyszeliśmy 
od Agnieszki Czubiak, dyrektor 
ZSP w Lubiankowie.

– Pracujemy w szkole. W wy-
jątkowych sytuacjach zezwala-
my na prowadzenie lekcji online 
z domu, ale taka prośba powinna 

być uzasadniona. Każdy wniosek 
rozpatrujemy indywidualnie – za-
znacza.

Transmisja ze szkoły 
też ma zalety
O wyjaśnienia w tej sprawie po-

prosiliśmy zastępcę wójta Gminy 
Głowno – Macieja Olejniczaka. 
Z nadesłanej do naszej redakcji 
obszernej odpowiedzi na zadane 
pytania wynika, że w uzgodnieniu 
z dyrektorami szkół organ prowa-
dzący podjął decyzję o tym, iż lek-
cje zdalne prowadzone będą przez 
nauczycieli w  klasach szkolnych 
z  zachowaniem zasad rygoru sa-
nitarnego. 

– Każdy nauczyciel klas IV-
-VIII prowadzi lekcje w  swojej 
klasie z  wykorzystaniem szkol-
nego sprzętu informatycznego, 
tablic szkolnych i  multimedial-
nych oraz mediów (prąd oraz In-

ternet). Wszystkie szkoły podsta-
wowe gminy Głowno podłączone 
są do Internetu szerokopasmowe-
go, w związku z tym prowadzenie 
zdalnych lekcji za pomocą łącza 
internetowego szkoły jest bezpro-
blemowe, w  przeciwieństwie do 
niektórych domowych łączy inter-

netowych – czytamy w  nadesła-
nym komunikacie.

Takie rozwiązanie – w  opinii 
zastępcy wójta – ma również inne 
zalety: prowadząc zdalną naukę 
ze szkoły nauczyciel całą swoją 
uwagę poświęca tylko uczniom 
i  jest skupiony na prowadzeniu 
lekcji. To z kolei gwarantuje wy-
soką jakość świadczonych przez 
pracowników placówek oświato-
wych usług.

– Dzięki takiej organizacji na-
uki zdalnej dyrektor szkoły ma 
pełną kontrolę nad swoją kadrą 
pedagogiczną. Zdarzają się przy-
padki, że na wniosek nauczyciela 
i  za zgodą dyrektora szkoły lek-
cje przez pewien okres mogą być 
prowadzone z miejsca zamieszka-
nia nauczyciela. Jest to związane 
ze stanem jego zdrowia lub inną 
wyjątkową sytuacją – twierdzi za-
stępca wójta.

Przypomnijmy, że gmina 
Głowno w całym roku 2020 nie 
prowadziła cięć fi nansowych 
w  placówkach oświatowych do-
tyczących wynagradzania na-
uczycieli w związku ze zdalnymi 
lekcjami. – Finansujemy zajęcia 
obowiązkowe prowadzone zgod-
nie programem nauczania z sub-
wencji oświatowej, jak również 
wszystkie godziny nadliczbowe 
płacone z budżetu gminy – dodaje 
Maciej Olejniczak. �

RZUT OKIEM | BAL KARNAWAŁOWY W „SZAFIRKU”

Bohaterowie dziecięcych bajek, reprezentanci wymarzonych zawodów, królowie i anioły to tylko niektóre 
postaci, jakie pojawiły się podczas balu zorganizowanego w ostatnim dniach karnawału w Przedszkolu nr 4 
„Szafi rek” w Głownie. Jak to w epidemii bywa, zabawa przybrała wymiar symboliczny, a spotkanie możliwe było 
w kameralnym gronie i z zachowaniem środków ostrożności. Mimo to dzieci się bawiły się przednio, a wspólne 
chwile umiliły im wspólne tańce i rozrywki integracyjne. Nie zabrakło również smacznego poczęstunku. aw

Tylko w wyjątkowych 
sytuacjach dyrektor 
na prośbę pracownika 
może wyrazić zgodę, 
by transmitując lekcję 
online pozostawał 
w domu.

AGNIESZKA
WOJCIESZEK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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Komunikacja publiczna | ŁKA

Zmiany w pociągach na trasie Łowicz-Łódź
Od dłuższego czasu trwa modernizacja linii  
Łódzkiej Kolei Administracyjnej m.in. na trasie 
Łódź Widzew – Łowicz Główny, przejeżdżającej  
przez Stryków i Głowno. Poniżej podsumowujemy 
obecne remonty, ale również planowe prace.

Zgierz – co się zmieni?
Na peronie w Zgierzu trwają 

prace mające usprawnić podróżo-
wanie. Dzięki inwestycji Polskich 
Lini Kolejowych, a także RPO 
województwa łódzkiego, opie-
wającej na ponad 360 milionów 
złotych, powstaje zupełnie nowy 
peron oraz mijanka. Dokładnie  
na przystanku Zgierz Północ bu-
dowana jest wspomniana mi-
janka, która pozwoli na prze-
jazd większej liczby pociągów  
na jednotorowym odcinku Zgierz 
– Ozorków – Kutno. 

Rozpoczęto też prace nad bu-
dową peronu nr 2. Wykonawca 
ustawił już betonową konstruk-
cję. Po ułożeniu nawierzchni zo-
staną tam zamontowane ławki 
oraz wiaty, a także odpowiednie 
oznakowanie i oświetlenie. Peron 
ma zostać otwarty w lipcu. 

Dodatkowo dworzec zostanie 
wyposażony w windy, które mają 

ułatwić poruszanie się między 
peronami zwłaszcza osobom nie-
pełnosprawnym. Budowane jest 
przejście podziemne, które zastą-
pi nierówną drogę wzdłuż szyn. 
Na ten moment powstały już szy-
by dwóch wind.

Nowe  
wiadukty
Przebudowywane są 4 wia-

dukty kolejowe. Wyższe i szer-
sze wiadukty mają zapewnić bez-
pieczeństwo przejazdu pociągów 
oraz sprawniejszą komunikację 
drogową. 

Na dwutorowej linii w Zgie-
rzu nad ul. Długą i ul. Łódzkiej 
pociągi jeżdżą jednym torem,  
a na drugim zmieniają się kon-
strukcje betonowych obiektów. 

Przy ul. Łódzkiej środkowe fi-
lary zostały usunięte, wzmocnio-
ne są przyczółki wiaduktu. Teraz 
powstają nowe przęsła, tzw. pły-

ta główna, dla toru m.in. do Elek-
trowni Zgierz. 

Przewidziane są również miej-
sca na trasę pieszo-rowerową. 

Na jednotorowej linii między 
Zgierzem a Ozorkowem prze-
budowany jest wiadukt nad ul. 
Szczawińską. Będzie to nowa, 
szersza konstrukcja. Takie roz-
wiązanie ma umożliwić popro-
wadzenie dwupasmowej jezdni, 
chodnika oraz ścieżki pieszo-
-rowerowej. Dodatkowo kon-
strukcja wiaduktu nad ul. Ozor-
kowską zostanie odmalowana  
i pokryta powłoką antykorozyj-
ną. Ze względu na zakres prac 
przy wiaduktach, przygotowa-
no zmienioną organizację ruchu, 
która jest na bieżąco aktualizo-
wana, na stronie Łódzkiej Kolei 
Aglomeracyjnej. 

Nowe tory
Modernizacji ulegną także tory, 

sieci trakcyjne i urządzania do ste-
rowania ruchem, dzięki czemu 
zwiększy się średnia prędkość 
kolei. Pociągi pasażerskie przy-
spieszą ze 100km/h do 120km/h,  
a towarowe z 60km/h do 100km/h. 
Wszystkie prace zostaną zakoń-
czone w 2022 roku.  ek

Stryków | Przetarg o wartości ponad półtora miliona złotych 

Kto wybuduje drogi  
na Słonecznej i Akacjowej?
Gmina Stryków 
rozstrzygnęła przetarg 
nieograniczony na 
wybudowanie dróg 
gminnych: ulicy 
Słonecznej i Akacjowej 
w Strykowie wraz 
z infrastrukturą 
techniczną, tj. 
oświetleniem ulicznym 
oraz kanalizacją 
deszczową. Całość  
ma kosztować ponad 
1,5 miliona złotych. 

Zainteresowanie wykonaw-
stwem było duże: do ogłoszone-
go przez strykowski samorząd 
pod koniec ubiegłego roku prze-
targu przystąpiło 9 oferentów,  
w tym jedno konsorcjum stwo-
rzone z dwóch firm budowlano-
-drogowych (z Klewkowa pod Ło-
wiczem oraz firmy z Koluszek). 
Trzeba przyznać, że rozpiętość 
cenowa wśród ofert była bardzo 
duża. 

Na początku obrad komi-
sji powołanej do rozstrzygnię-
cia przetargu nieograniczonego 
przewodniczący poinformował  
o wysokości kwoty, jaką zama-
wiający zamierzał przeznaczyć 
na wykonanie tych robót: 1 mln 
960 tys. złotych. Spośród 9 ofert 

tylko trzy „zmieściły się” w kwo-
cie, którą gmina zaplanowała  
w budżecie. Najwyższa ofer-
ta, którą zaproponowała firma  
z Łodzi, wynosiła około 3 mln 
776 tys. zł. Najniższą zapropo-
nowało natomiast wspomniane 
konsorcjum, w którym liderem 
jest Przedsiębiorstwo Budowla-
no Drogowe „BUD-DROG” Sta-
nisława Polus z Koluszek, a dru-
gą firmą Przedsiębiorstwo Robót 
Inżynieryjnych „CEWOGAZ” 
Pawła Wolskiego z Klewkowa  
w gminie Łowicz. 

Prace mają zostać wykona-
ne w ciągu 180 dni od momen-
tu przekazania placu budowy. 
Nawierzchnia na ul. Słonecznej  
i Akacjowej wraz z oświetleniem 

i kanalizacją deszczową zakończy 
kilkuletni proces budowy dróg  
w tym rejonie Strykowa. 

Roboty będą polegały na budo-
wie linii kablowej wraz z słupa-
mi oświetleniowymi dla potrzeb 
oświetlenia na ulicy Akacjowej, 
budowę kanalizacji deszczo-
wej wraz z wpustami oraz budo-
wę drogi o nawierzchni asfalto-
wej wraz z chodnikami i zjazdami  
do posesji znajdujących się przy 
ulicy Słonecznej oraz Akacjowej. 
Ponadto wykonawca ma na swój 
koszt uregulować różnice wyso-
kości zlokalizowanych w drodze 
studzienek, które powstały w wy-
niku wcześniejszych prac. Całko-
wita długość budowanej drogi wy-
nosi około 863 m.  mak

Gmina Stryków | Nowe zarządzenie wojewody 

Wybory odbędą się, ale ponad miesiąc później
Wojewoda łódzki zmienił datę wyborów 
uzupełniających do Rady Miejskiej w Strykowie. 
Miały się one odbyć w okręgu numer 9, obejmującym 
sołectwo Bratoszewice, w niedzielę 7 marca. 
Nowe zarządzenie wojewody przesuwa wybory 
uzupełniające o ponad miesiąc. Wojewoda wyznaczył 
datę głosowania na niedzielę 11 kwietnia. Zarządzenie 
w tej sprawie zostało wydane 12 lutego.

– W całej Polsce wojewodo-
wie przesuwają terminy wyborów 
uzupełniających na kwiecień, chy-
ba że takie terminy zostały wy-
znaczone już w pierwszych za-
rządzeniach. Decyzją premiera 
przesuwane są natomiast ewen-
tualne wybory uzupełniające  
na wójtów czy burmistrzów – do-
wiedzieliśmy się w łódzkiej de-
legaturze Krajowego Biura Wy-
borczego. Jak się dowiedzieliśmy 
w KBW, jest to związane z sytu-
acją epidemiczną w kraju i do-
tyczy nie tylko gminy Stryków, 
ale również innych samorządów,  
w których zaistniała konieczność 
przeprowadzenia wyborów uzu-
pełniających. 

Czy nowe zarządzenie woje-
wody łódzkiego wpłynie na coś 
jeszcze, oprócz daty głosowa-

nia? Czy w związku z tym mogą 
zgłaszać się kolejni kandydaci  
w wyborach? Choć przesunięciu 
ulegnie kilka terminów wynika-
jących z kalendarza wyborczego, 
czas na zgłoszenie kandydatów 
już minął. Nowych kandydatów 
więc już nie będzie. Zgodnie z 
obowiązującym do tej pory kalen-
darzem wyborczym do 11 stycz-
nia Komisarz Wyborczy w Łodzi 
II musiał zostać zawiadomiony  
o utworzeniu komitetu wyborcze-
go oraz o zamiarze zgłaszania 
kandydata na radnego. Formalne 
zgłoszenie kandydatów musiało 
nastąpić do 31 stycznia. 

Z punktu widzenia wyborców 
istotne są trzy nowe terminy, któ-
rych powinni dochować. Do 27 
marca może odbywać się zgła-
szanie przez wyborców niepełno-

sprawnych oraz wyborców koń-
czących w dniu głosowania 60 lat 
zamiaru głosowania korespon-
dencyjnego, w tym przy pomocy 
nakładki na kartę wyborczą spo-
rządzoną w alfabecie Braille’a. 
Do 2 kwietnia jest czas na skła-
danie wniosków o sporządzenie 
aktu pełnomocnictwa do głoso-
wania, a do 6 kwietnia zgłaszania 
komisarzowi wyborczemu za-
miaru głosowania koresponden-
cyjnego przez osoby podlegające 
w dniu wyborów obowiązkowej 
kwarantannie, izolacji lub izo-
lacji w warunkach domowych. 
Z punktu widzenia kandydatów 
istotna jest data 9 kwietnia, kie-
dy to najpóźniej o godzinie 24.00 
muszą zakończyć kampanię wy-
borczą. 

Przypomnijmy, że w wybo-
rach uzupełniających do Rady 
Gminy w Strykowie wystartują 
dwaj kandydaci mieszkający przy 
tej samej ulicy w Bratoszewicach: 
Damian Drzewiecki i Adam Pie-
strzeniewicz. Konieczność prze-
prowadzenia wyborów w tym 
okręgu związana jest ze śmiercią 
dotychczasowego radnego, 58-let-
niego Bartłomieja Roszczypały. 
Radny zmarł 26 listopada.  mak

RZUT OKIEM | OSTATKI „U BRZECHWY” 

Uczniowie klas I-III Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy  
w Dmosinie świętowali 16 lutego ostatki. – W klasach zagościły 
postacie z popularnych bajek, filmów i gier komputerowych, rycerze, 
księżniczki i anioły. Byli też piłkarze, piraci, klauni, żołnierze, policjanci.  
Nie zabrakło też zwierząt – biedronki, krowy, zajączka, a nawet pingwina  
– relacjonuje szkoła. Podczas wspólnej „gali”, zorganizowanej na szkolnym 
korytarzu, uczniowie każdej z klas prezentowali swoje stroje. Atrakcją było 
przechodzenie pod nisko umieszczoną poprzeczką, pląsy i zabawy.  
W nagrodę każdy uczestnik maskarady otrzymał słodki upominek. mak
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Gmina Bielawy | Jak ograniczyć koszty związane ze śmieciami

Każdy pomysł będzie dobry
Wójt gminy Bielawy Sylwester Kubiński na ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się 10 lutego, przedstawił 
kilka swoich propozycji mających na celu zmniejszenie ilości oddawanych odpadów oraz ograniczenia kosztów, 
jakie ponoszą mieszkańcy. Przyznał, że szkoda, że na sesji nie ma sołtysów (od początku epidemii nie są 
zapraszani na sesje), ponieważ wszelkie działania w tej sprawie trzeba będzie dobrze rozpropagować i muszą 
one być kompleksowe. Tylko wtedy mają sens. 

Zaproponował, aby podjąć 
działania, aby oddawanych śmie-
ci było mniej. W tym przypadku 
chodziło nie tylko o kompostow-
niki, które powinny być niemal 
obowiązkowe, ale też o mniejszy 
tonaż pozostałych odpadów od-
dawanych w ramach umowy za-
wartej z fi rmą ProZero. Aby było 
to możliwe, sugerował odzyski-
wanie jak największej ilości su-
rowców wtórnych – makulatury, 
papieru, szklanych butelek czy 
opakowań typu PET. 

Dodał przy tym, że jeśli gmi-
na zdecyduje się na sortowanie 
większej liczby frakcji niż narzu-
ca ustawa, wtedy można byłoby 
wystąpić np. do Wojewódzkie-
go Funduszu Ochrony Środowi-
ska i  Gospodarki Wodnej z  Ło-
dzi z prośbą o dotację na zakup 
odpowiednich do tego pojemni-
ków. Ale wcześniej trzeba roz-
ważyć czy one powinny stanąć 
w każdym gospodarstwie domo-
wym, czy w każdej wsi, a może 
w  okolicach sklepów, kościo-
łów, urzędów i szkół – gdzie każ-
dy niemal mieszkaniec często 
bywa. 

Sugerował, że gdyby udało się 
oddawać mniej śmieci niż zakła-
da umowa, to nawet w czasie jej 
trwania możliwe byłoby obni-
żenie stawki, jaka obecnie obo-
wiązuje (została ona ustalona 
w wysokości 32 zł os osoby mie-
sięcznie, ulga za kompostownik 
wynosi 5 zł). Jak policzył, gdy-
by udało się zmniejszyć wagę 
oddawanych śmieci o 100 kg na 
mieszkańca rocznie, to w  skali 
gminy byłaby z tego oszczędność 
rzędu 200 tys. zł rocznie, czyli 
około 45 zł na mieszkańca. 

Sylwester Kubiński propo-
nował radnym, że można by-

łoby przewidzieć nagrody dla 
mieszkańców, którzy odzyska-
ją najwięcej śmieci, np. w  po-
staci sadzonek roślin. Kolej-
ną frakcją, o  jakiej wspomniał, 
jest szlaka z  pieców, która za-
miast do odpadów zmieszanych, 
mogłaby trafi ć w  wyznaczone 

w  gminie miejsce, a  potem 
byłaby wywożona na drogi 
gruntowe. 

Pewne możliwości daje też 
znalezienie innej fi rmy, która za-
bierałaby z  terenu gminy opo-
ny – bo to mogłoby kosztować 
o połowę mniej niż w przypadku 

zbiórki prowadzonej w  ramach 
umowy. 

Oszczędność to jedno, 
kontrola 
i windykacja – drugie
Kolejna kwestia poruszo-

na przez wójta to poprawa ścią-

galności opłaty za śmieci. Zle-
cił urzędnikom, aby upomnienie 
wysyłane było już po 2 tygo-
dniach od upływu daty płatno-
ści, a w przypadku ociągania się 
mieszkańców z płatnością – pro-
wadzenia windykacji. Sugerował, 
że może w  niektórych przypad-

kach trzeba będzie zastosować 
jakąś abolicję, np. pod pewny-
mi warunkami umarzać odsetki 
za nieterminowe wpłaty. 

Tu podał przykład innych sa-
morządów, które zaczęły ko-
rzystać ze zsynchronizowanego 
oprogramowania, które korzysta 
z  kilku gminnych baz danych: 
z GOPS, USC, wydziału podat-
kowego czy oświaty. Chodzi o to, 
aby w taki sposób znaleźć adresy 
w  gminie, gdzie prawdopodob-
nie mieszka więcej osób niż wy-
nika z deklaracji złożonej do celu 
naliczania opłat za śmieci. Wójt 
Kubiński podkreślał, że chodzi 
o programy, które nie przetwarza-
ją danych osobowych, ale posłu-
gują się adresami i liczbą miesz-
kańców. 

Wspomniał też o PSZOK, któ-
ry powinien zostać lepiej wy-
posażony, by był nowoczesny. 
Na koniec wystąpienia powie-
dział: – Musimy się wszyscy za-
angażować, bo to jest w naszym 
interesie. to dla nas wszystkich 
praca domowa – mówił wójt. 

Radni dobrze przyjęli pro-
pozycje wójta, choć o  szczegó-
łach tego dnia jeszcze nie rozma-
wiali. Adam Krysicki przyznał, 
że zmniejszenie ilości oddawa-
nych śmieci to jedyna droga, 
aby w  krótkim czasie płacić za 
nie mniej. Niestety, trzeba mieć 
świadomość, że ogólna tenden-
cja będzie taka, że te opłaty będą 
rosnąć. �
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Jak policzył wójt, 
gdyby udało się 
zmniejszyć wagę 
oddawanych 
śmieci o 100 kg 
na mieszkańca 
rocznie, to w skali 
gminy byłaby z tego 
oszczędność rzędu 
200 tys. zł rocznie, 
czyli około 45 zł 
na mieszkańca. 
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Punkt zapalny
Kiernozia | Chcieli dobrze dla psa, teraz są hejtowani

(Bez)pański pies
Wypłosz, stary pies mieszaniec, który od 12 lat swobodnie biegał po Kiernozi został zabrany rok temu 
z jednej z ulic przez wolontariuszy z Fundacji Ochrony Praw Zwierząt Kundelek z Iłowa. Okazało się 
jednak, że do jego własności przyznali się państwo Radaszkiewiczowie. Choć pies wrócił do Kiernozi, 
mieszka na ich posesji, między fundacją a rodziną mocno iskrzy. Sprawa nie jest jednoznaczna, zapadł już 
jeden wyrok sądowy, kolejny zapadnie niebawem, ale nie oznacza to końca historii, Radaszkiewiczowie 
uważają, że są pomawiani przez fundacje i internautów, więc chcą bronić swego dobrego imienia.

Fundacja z  Iłowa zabrała Wy-
płosza z Kiernozi 6 stycznia 2020 
roku, na profi lu facebookowym 
organizacji pojawiła się relacja 
okraszona zdjęciami wykonanymi 
na ulicy w sąsiedztwie domu pań-
stwa Radaszkiewiczów. Widnie-
je na nich stara buda stojąca przy 
ogrodzeniu i pies. 

„Nikt nie zabrał tego starusz-
ka do siebie, bo po co komu sta-
ry pies. Ktoś postawił mu dziura-
wą budę…” – czytamy w poście 
– „Urząd Gminy w Kiernozi nie 
widzi problemu. Pani z  urzędu 
twierdzi, że psiak ma dobre wa-
runki. Ale czy ktoś w ogóle widzi, 
że psiak ma problemy z chodze-
niem? Czy ktoś go kiedyś odro-
baczył, odpchlil, zaszczepił? Nie 
wspomnę już o kastracji. Czy kie-
dykolwiek był u  weterynarza?” 
Na koniec apeluje o  wpłaty pie-
niędzy na budowę kojca dla psa, 
którego fundacja nie może zabrać 
z ulicy, bo nie ma już miejsc, aby 
mu pomóc. „My mu chcemy za-
pewnić godną starość” – czytamy. 
Pod postem napisano ponad 300 
komentarzy i udostępniono go 1,4 
tys. razy. Dzień później okazuje 
się jednak, że pies został zabrany 
z ulicy.

13 stycznia pojawia się kolejny 
wpis – „Nie damy się zastraszyć. 
Oświadczamy, że bezpański psiak 
z Kiernozi nie zostanie przez nas 
odwieziony i wypuszczony z po-
wrotem na ulice.” Wówczas Ra-
daszkiewiczowie są po pierw-
szym kontakcie z  organizacją. 
Fundacja informuje, że pies prze-
szedł pierwsze badania wetery-
naryjne i  ma się dobrze. „Został 
odrobaczony, odpchlony, zaczi-
powany... z  racji wieku już słabo 
widzi, dlatego był aktywny nocą, 
kiedy jest cicho – polegał na słu-
chu.” – czytamy. Pod postem jest 
37 komentarzy i przeszło 150 udo-
stępnień.

Kolejny post na stronie fundacji 
o psie, któremu nadano imię Dino, 
pojawił się 4 kwietnia. „ZABRA-
LI NAM DINA Latami żył pod 
płotem... A ‚LA WŁAŚCICIE-
LI TAK, OKAZAŁO SIE, ŻE 
MIAŁ WŁAŚCICIELI. Dyrektor 
szkoły w Kiernozi Marek R. oraz 
jego żona Beata (...) latami pa-
trzyli jak pies biega luzem po wsi, 
mieszka w dziurawej nieocieplo-
nej budzie...”.

Beata Radaszkiewicz powie-
działa nam, że wobec braku moż-
liwości porozumienia się z  fun-
dacją, zgłosili na policję kradzież 
psa, na podstawie zaświadczeń 

o  szczepieniach przyznali, że są 
jego właścicielami. Prokurator 
Rejonowy w  Łowiczu Elżbie-
ta Golis wydała postanowienie 
o wydaniu psa w celu zabezpie-
czenia „rzeczy mogących stano-
wić dowód w sprawie”. Pies został 
zabrany z  fundacji przez poli-
cjantów z  komendy w  Łowiczu 
w  towarzystwie technika wetery-
narii i  trafi ł do państwa Radasz-
kiewiczów. Pod postem fundacji 
zamieszczono 408 komentarzy 
i udostępniono go ponad 500 razy.

Już 10 kwietnia na posesji pań-
stwa Radaszkiewiczów pojawiła 
się komisja z Urzędu Gminy, aby 
sprawdzić w  jakich warunkach 
przebywa pies. Gmina dostała pi-
smo od prawniczki z… Krako-
wa, jest w nim mowa o możliwo-
ści popełnienia przestępstwa przez 
rodzinę „utrzymywaniu psa w ra-
żąco nieodpowiednich warunkach 
bytowych, tj. na ogólnodostępnym 
terenie przy drodze”. Kontrola 
jednak zakończyła się pozytyw-
nie. Pies przebywał w  przygoto-
wanym dla niego kojcu, w  pro-
tokole w kilku punktach opisano 
stan bieżący, stwierdzono m.in., 
„wizualnie pies jest w dobrej kon-

dycji fi zycznej, nie wskazującej na 
maltretowanie czy znęcanie się, 
wygląd psa nie wskazuje, aby pies 
był głodzony lub zaniedbany”. 
O tym fundacja na swoim profi lu 
jednak nie poinformowała.

4 lutego Sąd Rejonowy w Ło-
wiczu, wydał wyrok, w  którym 
uznał Beatę Radziszkiewicz za 
winną popełnienia zarzuconego 
jej czynu wyczerpującego dyspo-
zycję artykułu o  niezachowaniu 
środków ostrożności przy trzyma-
niu zwierzęcia w dniu 6 stycznia. 
Oskarżenie złożyła Komenda Po-
wiatowa Policji w Łowiczu po do-
niesieniu od fundacji. 

Post na ten temat zamieszczo-
no 16 lutego, apelując przy oka-
zji o przekazywanie pieniędzy na 
1%. Post skomentowało 720 razy 
i udostępniono 1,2 tys. razy.

– Nikt z  nami nie rozmawiał 
o Wypłoszu, nikogo nie intereso-
wała jego historia i to, że tak na-
prawdę ma stałą opiekę, nie tylko 
od nas, ale i wszystkich okolicz-
nych mieszkańców. Po prostu zo-
stał zabrany, a  gdy się o  niego 
upomnieliśmy wylano na nas i da-
lej wylewa się w internecie wiadro 
pomyj – żali nam się pani Beata 
Radaszkiewicz.

Rodzina jest w Kiernozi znana. 
Mąż angażuje się społecznie od 
lat, był przewodniczącym Rady 
Gminy, obecnie jest dyrektorem 
Szkoły Podstawowej, żona jest na-
uczycielką w tejże szkole, miesz-
kańcy pamiętają, że z jej inicjaty-
wy w miejscowości odrodziło się 
harcerstwo.

Po odebraniu zwierzęcia, pań-
stwo Radaszkiewiczowie posta-
nowi działać, zwrócili się do fun-
dacji, chcieli aby pies wrócił, 
otrzymali odmowę. Zgłosili poli-
cji o kradzież psa. – Jak mieliśmy 
postąpić, ten pies był związany 

z Kiernozia przez całe życie, tu był 
jego dom – tłumaczy pani Beata.

Pan Marek mówi, że Wypłosz 
to rodzaj niebieskiego ptaka, do-
karmiali go mieszkańcy okolicz-
nych domów handlujący na targu. 
Buda pod ich ogrodzeniem zosta-
ła przeniesiona z pobliskiej Stacji 
Kontroli Pojazdów. Pies nie chciał 
tam zamieszkać, bo nowy właści-
ciel zamykał teren na noc, a to psu 
się nie podobało i  uciekał przez 
płot, wcześniejszy zostawiał mu ją 
uchyloną.

Wolał krzaki 
niż budę
Pani Beata mówi też, że pies 

oprócz tej budy miał jeszcze jedną, 
na innej posesji, porządną z miską 
z której korzystał. Choć podkreśla, 
że nawet mając dwie budy, wo-
lał spać w rowie lub w krzakach. 
– Wypłosz został w młodości bar-
dzo skrzywdzony przez ludzi, był 
więc bardzo nieufny, nie dawał się 
pogłaskać. Chcieliśmy, aby u nas 
zamieszkał, ale nasze próby się 
nie udawały, zawsze uciekał w po-
płochu. Uznaliśmy, że nie będzie-
my go zmuszać do życia w  za-
mknięciu i uszczęśliwiać na siłę. 
Daliśmy mu możliwość życia na 
wolności – powiedziała nam Be-
ata Radaszkiewicz.

Dodaje ona, że zabranie psa 
przez Fundację jak i  potem jego 
odebranie wywołało u  niego 
ogromny stres, sytuacja się powtó-
rzyła gdy na posesję w kwietniu 
ubiegłego roku przyszła komisja, 
aby sprawdzić w  jakich warun-
kach przebywa.

Małżonkowie mówią, że są 
zdruzgotani tym co się dzieje wo-
kół nich w sieci. Fala hejtu na pro-
fi lu prozwierzęcej organizacji ich 
przytłacza. Są tam przez internau-
tów nazywani „zwyrolami”, „ka-

naliami”, „debilami”. – Nie wie-
my co robić, nie śpimy w  nocy, 
w komentarzach rozemocjonowa-
ni ludzie piszą o  podpaleniu na-
szego domu, o wejściu na posesję 
i zabraniu Wypłosza – mówi nam 
Beata Radaszkiewicz. Stojąc przy 
kojcu psa pokazuje kłódkę. Jest on 
cały czas zamknięty, bo nie wie-
dzą czego mają się spodziewać. 
Przyznają, że nie jest on wyprowa-
dzany na zewnątrz, obawiają się, 
że ucieknie. Chcą to jednak zrobić 
w najbliższym czasie, bo że przez 
ostatnie miesiące starali się nawią-
zać z nim więź, szukać wsparcia 
u psiego behawiorysty.

Atak i obrona
Małżonkowie mają żal do fun-

dacji, że atakujące ich komentarze 
nie są kasowane i wygląda to tak, 
jakby było przyzwolenie na ich za-
mieszczanie, zastanawiają się czy 
to zemsta za odebranie fundacji 
psa. Marek Radaszkiewicz z gory-
czą mówi, że nikogo nie interesują 
wyjaśnienia zamieszczane wśród 
komentarzy przez mieszkańców 
Kiernozi o  sytuacji Wypłosza. – 
Nawet nie spodziewałem się, że aż 
tyle osób stanie w naszej obronie 
i są to ludzie z którymi nie mamy 
specjalnego kontaktu.

Bolą ich te komentarze bo 
wielokrotnie udowadniali, że los 
zwierząt jest im bliski. Na ich po-
sesji mieszka obecnie pięć psów, 
oprócz Wypłosza, są dwa, które 
przygarnęli z ulicy, jak mówią wy-
głodniałe i wychudzone. 

Rozmawiając z  mieszkańcami 
Kiernozi, usłyszeliśmy wiele słów 
w ich obronie. – Nie zgadzam się 
z wieloma rzeczami dotyczącymi 
prowadzenia szkoły, ale uważam, 
że państwo Radaszkiewiczowie są 
krzywdzeni, ludzie nie znają ich, 
ani historii psa,  a osądzają i kryty-
kują. To bardzo przykre, uważam, 
ze jest im wyrządzana krzywda – 
powiedziała nam.

– Skoro dziś Dino (tak w fun-
dacji nazwano psa – przyp. red.) 
jest na podwórku w kojcu, to dla-
czego nie można było tego zrobić 
przez te wszystkie lata? – pyta wi-
ceprezes Fundacji z  Iłowa Anna 
Zientara. W  rozmowie z  nami 
podkreśla, że zabranie psa było 
reakcją na zgłoszenie od dokar-
miającej go wolontariuszki z San-
nik. Mówi że pytano o jego wła-
ściciela czy opiekuna, jednak nikt 
nie był wstanie go wskazać, wyni-
kało, że jest bezpański. – Nas inte-
resuje los psa – powiedziała nam, 
podkreślając, że prawo polskie nie 
zezwala na luźne przemieszczanie 
się psów, na samorządzie gminy 
spoczywa obowiązek odłowienia 
bezpańskiego psa i umieszczenie 
go w schronisku, które będzie szu-
kać dla niego domu. Oprócz tego 
reakcja fundacji była spowodowa-
na troską o  bezpieczeństwo psa. 
Wałęsając się mógł wpaść pod 
samochód i zginąć lub poważnie 
ucierpieć. Tym bardziej, że obok 
jest ruchliwa droga. Nie rozumie, 
jak przez tyle lat można było do-
puszczać do takiej sytuacji.

Pies nie może się 
wałęsać
O zabraniu psa został poinfor-

mowany Urząd Gminy w Kierno-
zi, w odpowiedzi jednak nie było 
ani słowa na temat właściciela psa. 
– Właściciel znalazł się dopiero 
jak zamieściliśmy post o jego za-

braniu – powiedziała nam, doda-
jąc, że należy przyjąć, że przez 
lata pozwalał psu wałęsać się po 
okolicy, a to oznacza łamanie pra-
wa. Tłumaczenia rodziny o  chę-
ci zapewnienia psu życia na wol-
ności, którą miałby cenić sobie 
najbardziej, nie przyjmuje wogó-
le. – Pies trafi ł do nas, zrobiliśmy 
mu badania, w  tym miareczko-
wanie, które miało potwierdzić, 
kiedy był on ostatnio szczepio-
ny, okazało się, że kilka lat temu, 
czyli nie regularnie co dwa lata, 
jak wynika z  obowiązków nało-
żonych na właścicieli – twierdzi. 
Mówi nam, że całe zamieszanie 
spowodowane zostało przez rodzi-
nę Radaszkiewiczów. Twierdzi, że 
w  pierwszych telefonach chcieli, 
aby fundacja przywiozła psa do 
Kiernozi i wypuściła na ulicę, aby 
żył on tak jak dawniej. Na to nie 
mogła się zgodzić, to zaprzecze-
nie idei dla której działa Fundacja. 
Oprócz tego twierdzi, ze od Mar-
ka Radaszkiewicza usłyszała, że 
nie odpuszczą, bo schwytanie psa 
i  jego sytuację opisała na profi lu 
facebookowym organizacji i  jej 
zdaniem ich zachowaniem kieru-
je ambicja. – Nie zamierzamy od-
puszczać – zapowiada. Wyrok ło-
wickiego sądu jest dla nas nie do 
przyjęcia. Złożymy od niego od-
wołanie. Fundacja będzie podej-
mie kroki w  celu odebrania psa 
rodzinie, która jej zdaniem w ża-
den sposób nie może i nie powin-
na być traktowana jako właściciel 
zwierzęcia. – Dlatego też w czasie 
odbierania psa, który normalnie 
przebywał w  domu wypuszcza-
liśmy go na wybieg. Chcieliśmy 
przy policjantach pokazać, że pies 
jest nieufny, także w stosunku do 
„właścicieli”, że nie chce do nich 
podejść, że nie ma między nimi 
więzi. Pies uciekał przed nimi 
i  pierwsza próba jego odebrania 
zakończyła się niepowodzeniem, 
dopiero druga przyniosła skutek, 
bo Dino został zapędzony do jed-
nego z kojców i tam złapany przez 
policjanta w polar – opowiada.

Pani Anna mówi, że Dino nie 
jest wyprowadzany, czas spędza 
w kojcu. Wie to, bo w rejonie po-
sesji pojawiają się wolontariusze, 
którzy sprawdzają, czy ponownie 
nie trafi ł na ulicę. Wskazuje też za-
niedbanie jakiego dopuścił się wo-
bec psa Urząd Gminy w Kiernozi. 
Mimo zgłoszeń nie podjęto decy-
zji o jego odłowieniu. W sprawie 
komentarzy na Facebooku mówi, 
że nie czyta ich.

Państwo Radaszkiewiczowie, 
są w  kontakcie z  prawnikiem, 
chcą przed sądem w powództwie 
cywilnym bronić swych praw wo-
bec szkalujących ich wpisów na 
Facebooku fundacji, podawaniu 
ich zdaniem nieprawdziwych in-
formacji, agresywnych komenta-
rzy internautów. �

Nie zamierzamy 
odpuszczać. 
Wyrok łowickiego 
sądu jest dla nas 
nie do przyjęcia. 
Złożymy od niego 
odwołanie.

Pies przebywał 
w przygotowanym 
dla niego kojcu 
w dobrej kondycji 
fi zycznej, nie 
wskazującej na 
maltretowanie czy 
znęcanie się.

Wypłosz na posesji państwa Radaszkiewiczów. Zdjęcie wykonaliśmy we wtorek, 23 lutego.
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Prawo | Czas na rejestrację pojazdu

Uwaga, to tylko miesiąc
Kupiłeś czy sprzedałeś 
ostatnio samochód lub 
motocykl? Nie zapomnij 
o zgłoszeniu nabycia  
lub zbycia pojazdu. 

Od początku tego roku czas 
na to znów wynosi tylko 30 dni, 
a przeoczenie terminu grozi karą 
finansową.

Obowiązek zgłoszenia naby-
cia lub zbycia pojazdu dotyczy 
wszystkich pojazdów, bez wzglę-

du na to czy są używane, czy 
nowe. Trzeba przyznać, że w kwe-
stii terminów można się było 
w ostatnim czasie nieco pogubić. 
Do 2020 roku urzędy podchodzi-
ły do sprawy dość luźno. Z wielu 
stron rosła jednak na rządzących 
presja, by przepisy i ich egzekwo-
wanie usztywnić – chciały tego 
tak firmy ubezpieczeniowe, jak 
i  Komisja Europejska. Chodzi-
ło o to, by dane były wprowadza-
ne jak najszybciej do Centralnej 

Ewidencji Pojazdów i Kierowców 
(CEPiK). 

Od 1 stycznia 2020 roku miał 
obowiązywać termin 30 dni od 
nabycia czy zbycia. Potem jednak 
rozpoczęła się pandemia i  duże 
ograniczenia w dostępności urzę-
dów, z tego względu termin został 
wyjątkowo wydłużony aż do 180 
dni. I wielu uważa, że tak samo 
powinno być również w tym roku. 
Póki co jednak, wrócił – i obowią-
zuje – termin 30-dniowy. Doty-
czy to pojazdów nabytych w tym 
roku kalendarzowym, jeśli więc 
kupiliśmy auto jeszcze w grudniu, 
mamy na jego rejestrację więcej 

czasu niż ci, którzy zrobili to po 
nowym roku.

Zbigniew Liberski, dyrektor 
Wydziału Komunikacji Starostwa 
Powiatowego w Łowiczu, mówił 
nam, że wydział stara się iść inte-
resantom na rękę i nie chce ich na-
rażać na kary, dlatego potraktował 
styczeń tego roku jako okres przej-
ściowy i jeszcze do końca lutego 
pozwoli na zgłaszanie, bez kary, 
pojazdów nabytych i  zbytych 
w styczniu, nawet po przekrocze-
niu 30 dni. Po 1 marca takiej moż-
liwości nie będzie – termin 30 
dni będzie nieprzekraczalny. Jeśli 
właściciel auta się spóźni, grozi 

mu kara administracyjna w wyso-
kości od 200 do 1.000 zł. Dyrektor 
Liberski przyznaje, że to surowa 
kara za przekroczenie przepisów. 
– Nawet te 200 zł to może być 
dla kogoś bardzo dużo, na przy-
kład przy transakcji za auto warte 
500 zł, albo w przypadku gdy na 
przykład dziadek przepisał samo-
chód na wnuka – mówi. – Takie są 
jednak przepisy, nie mamy na to 
wpływu. Skrócenie terminu może 
powodować kolejki w  wydzia-
łach komunikacji, tak w Łowiczu, 
jak i we wszystkich innych staro-
stwach. W naszym było ostatnio 
ok. 1000 zgłoszeń zbycia i naby-

cia miesięcznie. Można się więc 
spodziewać większych kolejek, 
nawet jeśli weźmiemy pod uwagę, 
że załatwienie tej sprawy nie jest 
skomplikowane i zajmuje zwykle  
po kilka minut.

Wydział komunikacji zachę-
ca wszystkich, którzy mają taką 
możliwość, do załatwiania spraw 
za pomocą elektronicznej platfor-
my ePUAP. Jest to wygodne, za-
równo dla interesanta, jak i  dla 
urzędu, pozwala na rozładowanie 
kolejek. – Do tej pory z tej formy 
korzysta ok. 10-15% wnioskodaw-
ców, a  mogłoby znacznie więcej  
– mówi dyrektor Liberski.  tm

Powiat łowicki | Jak będzie potrzeba, przyjadą i do nas 

Terytorialsi utworzyli  
mobilny zespół szczepienny 

Mobilny zespół szczepienny 
został utworzony przez 9 Łódz-
ką Brygadę Obrony Terytorialnej. 
Może odwiedzić również miesz-
kańców powiatu łowickiego. 

Do wizyty mobilnego zespołu 
kwalifikuje pacjenta lekarz pod-
stawowej opieki zdrowotnej. Ze-
spół może przyjechać także, aby 
podać drugą dawkę szczepienia. 

– We współpracy z  Wojsko-
wym Centrum Kształcenia Me-
dycznego stworzyliśmy Mobil-

ny Zespół Szczepienny, który na 
terenie nie tylko Łodzi, ale i wo-
jewództwa łódzkiego, przyjeż-
dża do miejsca zamieszkania 
pacjenta i  dokonuje szczepienia 
na miejscu – informuje rzecz-
nik prasowy 9 Łódzkiej Bryga-
dy Obrony Terytorialnej Małgo-
rzata Glińska. W  skład zespołu 
wchodzi lekarz i  kierowca ka-
retki z WCKMed oraz ratownik 
medyczny z  9ŁBOT. Procedura 
szczepienia odbywa się tak jak 

w punkcie szczepień – przed po-
daniem szczepionki pacjent wy-
pełnia ankietę i jest badany przez 
lekarza. – Na tę chwilę nie było 
potrzeby tworzenia mobilne-
go zespołu szczepiennego w ra-
mach struktur powiatowych, po-
nieważ wyjazdów do szczepień 
raczej nie będzie bardzo dużo.  
W razie potrzeby wspomogą nas 
właśnie Terytorialsi – powiedział 
nam wicestarosta Piotr Malczyk. 
 mak

Kradzieże samochodowe | Dlaczego kradną akurat to?

Spod samochodów znikają katalizatory
O tej sprawie niewiele się mówi, ale to nie znaczy, 
że jej nie ma. Przeciwnie. W ostatnim czasie dwie 
osoby z Łowicza zasygnalizowały nam kradzieże 
katalizatorów z ich samochodów. Ale policja 
tych przypadków nie będzie miała w swych 
statystykach. 

Dlaczego? Bo po pierwsze po-
szkodowani nie wierzą, że spraw-
ca zostanie schwytany, dlatego też 
w ogóle nie zgłaszali sprawy. 

Pierwsza poszkodowana z Ło-
wicza została okradziona w paź-
dzierniku. Nie jest pewna gdzie, 
raczej przy domu. Mieszka przy 
ul. Podrzecznej. Zorientowała się, 
bo samochód głośniej zaczął pra-
cować. Myślała, że to tylko układ 
wydechowy (okazało się, że też), 

ale przy okazji, że ukradziono jej 
katalizator.

Drugi przypadek, o  którym 
wiemy, miał miejsce w nocy 11/12 
lutego na os. Starzyńskiego. Wła-
ściciel samochodu też nie zamie-
rza powiadamiać policji, uważa, 
że to nie ma sensu. 

Katalizator to metalowa pusz-
ka, przypominająca wyglądem 
tłumik, znajdująca się w układzie 
wydechowym pod każdym samo-

chodem, jej zadaniem jest zmniej-
szanie ilości toksycznych spalin 
wydzielanych przez pojazdy. 

To, co najbardziej przycią-
ga złodziei, to aktywna powłoka 
drobnych kanałów, z których skła-
da się zasadnicza część kataliza-
tora, pokryta rzadkimi i  drogimi 
pierwiastkami, m.in. platyną, pal-
ladem czy rodem. – Niemcy sku-
pują i odzyskują platynę. Dlatego 
u nas kradną – tłumaczy nam me-
chanik z zakładu Rudi Car w Stry-
kowie. Według niego kradzieże 
tego elementu to problem przede 
wszystkim dużych miast. – Mnie 
rzadko się zdarzają takie sytuacje, 
ale znajomi mechanicy z  Łodzi 
mówią, że mają nawet po 3 klien-
tów na dzień z ukradzionym kata-
lizatorem – mówi nam. 

Co ciekawe, celem złodziei są 
samochody ze starszego roczni-

ka. – Im starszy samochód, tym 
cenniejszy katalizator – słyszymy. 
Bierze się to stąd, iż w starszych 
modelach były montowane więk-
sze i trwalsze katalizatory. W wie-
lu nowych samochodach szuka się 
innych rozwiązań w trosce o eko-
logię, a same katalizatory są małe. 
Jak słyszymy od mechaników, 
często się wypalają. 

Jeżeli padniemy ofiarą takiej 
kradzieży, może to niezwykle za-
boleć nasz portfel. – Złodzieje wy-
cinają kawałek układu wydecho-
wego, często niszcząc dodatkowo 
instalacje – informują mechanicy. 
Koszt zamiennika to około 700-
800 złotych, natomiast oryginalny 
katalizator to koszt nawet 2-3 tys. 
złotych. Dodatkowo często uszko-
dzeniu ulegają sondy. Koszt jednej 

to około 300 złotych, jednak wiele 
samochodów ma przy podwoziu 
dwie sondy. 

Naprawa nie jest trudna, choć 
też swoje kosztuje. Robociznę 
średnio wycenia się na 150-200 
złotych. Sumarycznie poszkodo-
wany może się liczyć z  wydat-
kiem nawet kilku tysięcy złotych. 

A poza tym okradzeni mają 
obawy, że policja dopilnuje, żeby 
oni musieli kupić i  zamontować 
nowy katalizator – bo dla efektu 
ekologicznego byłoby to wskaza-
ne. Tańszy byłyby używany, ale 
takiego nie chcą kupować, ponie-
waż uważają, że to tylko napędza 
złodziejski proceder. Nigdy nie 
będą mieć pewności, kupując uży-
waną część, czy ona nie jest kra-
dziona.  mwk, ek

Im starszy 
samochód, 
tym cenniejszy 
katalizator. 
W starszych 
modelach były 
montowane 
większe i trwalsze 
katalizatory.

Wizyta mobilnego zespołu szczepiennego Terytorialsów. 
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Łowicz | Urząd Skarbowy

Dzięki nowym usługom nie grożą 
nam kolejki
Od 1 lutego jest aktywny portal e-Urząd 
Skarbowy, pozwalający w łatwy sposób, bez 
wychodzenia z domu, przygotować rozliczenie 
podatku dochodowego za 2020 rok. Termin 
dla większości rodzajów rozliczeń upływa, jak 
co roku, 30 kwietnia, ale nawet jeśli ktoś go 
przeoczy, i tak zostanie rozliczony automatycznie 
przez system. Do 30 kwietnia należy rozliczyć: 
PIT-37, PIT-36, PIT-36L, PIT-38, PIT-39. 
Wyjątkiem jest natomiast PIT-28 (dla podatników 
korzystających z opodatkowania w formie 
ryczałtu od przychodów ewidencjonowanych), 
który należy rozliczyć do 1 marca.

Jak powiedziała nam Agniesz-
ka Wielemborek, kierownik refe-
ratu obsługi bezpośredniej Urzę-
du Skarbowego w Łowiczu – do 
18 lutego wpłynęło już ok. 1500 
deklaracji PIT-37 (czyli tych naj-
częściej składanych), co pozwala 
przypuszczać, że proces będzie 
przebiegał sprawnie. Oczywi-
ście urzędnicy liczą się z  tym, 
że, jak co roku, większość po-
datników będzie jednak zwleka-
ła, a  im bliżej upłynięcia termi-

nu, tym więcej będzie spływało 
deklaracji.

Ale i tak raczej nie grożą nam 
kolejki do kas urzędu, jakie pa-
miętamy z  jeszcze nie tak daw-
nych czasów. To dzięki ulep-
szanym z  roku na rok usługom 
internetowym, do których prze-
konała się już zdecydowana więk-
szość podatników. Już w tamtym 
roku na 29.061 wszystkich roz-
liczeń PIT-37 w  Urzędzie Skar-
bowym w  Łowiczu aż 24.984 
zostało złożone drogą elektronicz-
ną. Być może wpływ miała na to 
pandemia Covid-19, bo przecież 
w  kwietniu obowiązywały u  nas 
najściślejsze restrykcje sanitarne. 
Można przy tym założyć, że roz-
liczenie w  formie elektronicznej 

jest na tyle wygodne, że gdy ktoś 
raz się do niego przekonał, raczej 
nie wróci do rozliczania się dro-
gą tradycyjną. Tę drugą wybiera-
ją najczęściej osoby starsze, które 
nie obsługują komputera i  inter-
netu, choć oczywiście nie jest to 
sztywną zasadą. – Są też seniorzy, 
którzy chcą się nauczyć obsługi 
nowych systemów i bardzo szyb-
ko je opanowują – mówi Agniesz-
ka Wielemborek. 

Gdy jeszcze nie było u nas Co-
vid-19, w  urzędzie znajdowa-

ło się stanowisko komputerowe, 
na którym można było pod okiem 
urzędniczki uczyć się wypeł-
niania deklaracji elektronicznie. 
Na ten moment jednak, z wiado-
mych względów, nie jest to plano-
wane w tym roku.

Urząd w internecie...
Internetowy portal e-Urząd 

Skarbowy działa już od roku. Mo-
żemy nie tylko zobaczyć i edyto-
wać nasze, automatycznie przygo-
towane zeznanie podatkowe, ale 

też na przykład sprawdzić numer 
mikrorachunku podatkowego, 
złożyć pismo czy wykonać płat-
ność, a  nawet podejrzeć czy nie 
mamy do zapłacenia jakichś man-
datów. Nowością jest usługa e-mi-
krofi rma, służąca do generowania 
i wysyłania plików JPK (jednolity 
plik kontrolny). 

Do e-Urzędu Skarbowego 
można się zalogować na dwa spo-
soby. Prościej jest, kiedy mamy 
profi l zaufany, e-dowód lub elek-
troniczne konto w  banku, bądź 
też, jeśli w poprzednim roku nie 
mieliśmy ani nadpłaty, ani kwo-
ty do zapłaty (czyli gdy kwota ta 
wyniosła 0). W przeciwnym razie 
trzeba podać swoje dane, w  tym 
dane z  rozliczenia za poprzedni, 
2020 rok: kwotę rozliczenia, kwo-
tę przychodu, kwotę nadpłaty lub 
do zapłaty.

Nadal aktywna pozostaje też 
starsza platforma internetowa e-
-Deklaracje, również wygodne 
narzędzie do rozliczania się onli-
ne, choć wymagające podawania 
większej liczby danych.

Agnieszka Wielemborek mówi 
też, że przez stronę internetową 
biznes.gov.pl można uzyskać za-
świadczenie z urzędu skarbowego 
o niezaleganiu w podatkach.

...ale nie tylko
Urząd Skarbowy zachęca 

wszystkich do rozliczeń elektro-
nicznych, zwłaszcza w czasie pan-
demii, ale pozostaje też otwarty 
na wizyty podatników. Ci są przyj-
mowani w  poniedziałki, w  go-
dzinach 8.00-18.00, a  od wtorku 
do piątku 8.00-15.00. Na razie 
nie jest planowany żaden dodat-
kowy dzień, ani wydłużenie go-
dzin otwarcia w  kwietniu, przed 
upływem terminu, z tej przyczyny, 
że w poprzednim roku nie było ta-
kiej potrzeby. Ostateczna decyzja 
w  tym zakresie będzie zależała 
od liczby spływających zeznań.

Przed wybraniem się do urzę-
du warto jednak umówić się 
na konkretną godzinę, telefonicz-
nie lub przez portal podatki.gov.
pl. Urząd nadal działa w warun-
kach reżimu sanitarnego, po-
wierzchnia głównej sali pozwala, 
by przebywało w niej maksymal-
nie pięć osób naraz. Osoby wcze-
śniej umówione mają pierwszeń-
stwo wejścia. 

Nie z  każdą sprawą trzeba 
też wchodzić do środka, bo na 
drzwiach w  holu wejściowym 
znajduje się urna na dokumenty, 
do której można wrzucać już wy-
pełnione formularze. Urzędnicy 
radzą, by zapisywać na nich swój 
numer telefonu, co w razie jakichś 
wątpliwości znacznie ułatwi szyb-
ki kontakt. 

Na szczęście minęły już czasy, 
kiedy przeoczenie terminu rozli-
czenia wiązało się z  kłopotami. 
Teraz, jeśli nic nie zrobimy z na-
szym PIT do 30 kwietnia, zosta-
niemy rozliczeni przez system 
automatycznie. Dla pewności 
warto jednak rzucić okiem na de-
klarację, sprawdzić czy w okresie 
na rozliczenie nie zmieniły się ja-
kieś dane. Rozliczając się same-
mu możemy skorzystać z  ulg, 
a także przekazać 1% na wybra-
ny cel użyteczności publicznej. 
Urząd zachęca do składania PIT-
-OP emerytów i rencistów, którzy 
w  ten sposób łatwo mogą wes-
przeć wybrany cel. Agnieszka 
Wielemborek mówi, że nie spo-
tkała się dotąd z osobami, które 
po automatycznym rozliczeniu 
zgłosiły jakieś błędy. Co najwy-
żej zdarzali się podatnicy z wąt-
pliwościami, które jednak oka-
zywały się łatwe do wyjaśnienia, 
nie były wynikiem błędu syste-
mu. �

Aktualności

REKLAMA

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Rozliczenie 
w formie 
elektronicznej 
jest na tyle wygodne, 
że gdy ktoś raz 
się do niego 
przekonał, 
raczej nie wróci 
do rozliczania się 
drogą tradycyjną.

Korzystając z urny 
na dokumenty należy pamiętać 
o numerze kontaktowym. 
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Urząd Skarbowy w Łowiczu działa w reżimie sanitarnym, ale jest otwarty dla interesantów. 
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REKLAMA

Zużycie paliwa / emisja CO2: Sportage 5,5~9,0 l/100 km / 145~204 g/km. Stonic 5,1~6,1 l/100 km / 116~139 g/km, Ceed 4,6~6,5 l/100 km / 121~147 g/km. 
Cykl mieszany. Wartości zużycia paliwa i emisji (cykl WLTP) wynikają z wersji/wariantu pojazdu oraz z jego wyposażenia. Dane zużycia paliwa mają charakter 
porównawczy i zostały uzyskane na stanowisku pomiarowym zgodnie z wymaganiami Rozporządzenia (WE) 715/2007, uzupełnionego Rozporządzeniem Komisji 
2017/1151. Wartości rzeczywiste mogą być inne w zależności od warunków i stylu jazdy. 7 lat / 150 000 km gwarancji. Szczegółowe okresy gwarancji oraz jej 
warunki określone są w książce gwarancyjnej. Promocja dotyczy wybranych modeli i wersji wyposażenia z roku produkcji 2020. Liczba samochodów ograniczona.

Wyprzedaż modeli 
2020
Sprawdź szczegóły
na kia.com

NAZWA DEALERA
ul. Nazwa ulicy, numer budynku / lokalu
00-000 Miasto
T: 00 000 00 00 
E: dealer@kiamotors.pl
www.nazwadealera.kia.pl

Wyprzedaż modeli Kia z rocznika 2020 trwa. Sprawdź szczegóły 
w najbliższym salonie Kia lub na kia.com.

Sanniki | Nowe atrakcje w parku przy pałacu

Plac zabaw i siłownia plenerowa
Monika Patrowicz dyrektor Europejskiego Centrum 
Artystycznego im Fryderyka Chopina w Sannikach,  
które jest gospodarzem zabytkowego pałacu,  
powiedziała nam, że przed końcem 2020 roku udało się 
sfinalizować kilka ważnych inwestycji, które rozszerzą 
ofertę rekreacyjną już od najbliższego sezonu  
oraz poprawią organizację pracy w parku.

Park w  Sannikach po rewita-
lizacji zakończonej w  2013 roku 
to coraz popularniejsze miejsce 
spacerów nie tylko mieszkańców 
miejscowości i okolic, ale także tu-
rystów. Na jego terenie znajdują się 
obecnie obiekty sportowo-rekre-
acyjne – boiska do tenisa ziemne-
go, siatkówki i koszykówki. Uzu-
pełnieniem tych obiektów już od 
tegorocznego sezonu turystyczne-
go będą dwa inne: plac zabaw dla 
dzieci oraz siłownia plenerowa. 

Monika Patrowicz powiedzia-
ła nam, że ten pierwszy powstał 
w  sąsiedztwie muszli koncerto-
wej, specjalnie aby umożliwić 
uczestnictwo w  koncertach ro-
dzinom. Nie wszystkie dzieci bo-

wiem są w  stanie dłuższy czas 
siedzieć w jednym miejscu, będą 
mogły więc udać się na plac za-
baw, a rodzic będzie mógł je ob-
serwować spod sceny.

Siłownia plenerowa zaś jest 
ukłonem dla wszystkich tych 
zwiedzających park, którzy robią 
to aktywnie, z kijami nordic wal-
king czy biegając. Na kilku urzą-
dzeniach, jakie stanęły w  parku, 
będą mogli ćwiczyć. 

Plac zabaw oraz siłownia kosz-
towały 120 tys zł, zostały sfi-
nansowane z pieniędzy Unii Eu-
ropejskiej w  ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich 
oraz funduszy Urzędu Marszał-
kowskiego Województwa Mazo-
wieckiego.

Kolejne 174 tys. zł Centrum 
pozyskało już wyłącznie ze środ-
ków Województwa Mazowiec-
kiego. Dzięki nim udało się zre-
alizować zaplecze gospodarcze 
parku w  postaci dużego garażu 
o  lekkiej blaszanej konstrukcji, 
w  którym przechowywane już 
są urządzenia i  sprzęt potrzebny  
do prac utrzymaniowych. Dodat-
kowo wybudowano plac manew-
rowy i drogę dojazdową do nowej 
budowli.  tb

Edukacja | Pijarskie LO

Trwa pasmo sukcesów w olimpiadach
Dwoje uczniów 
będzie reprezentowało 
Pijarskie LO w Łowiczu 
w etapie okręgowym 
45. Olimpiady Języka 
Angielskiego. Przepustką 
do niego był bardzo 
dobry wynik punktowy 
w etapie szkolnym.

Etap ten składał się z  dwóch 
części – pisemnej oraz ustnej.  
Ich poziom trudności przewyż-
sza wymagania, jakie stawiane są 
kandydatom na studia na filologię 
angielską. Uczestnicy musieli się 
wykazać doskonałą znajomością 
angielskiej gramatyki i  słownic-
twa, ale też wiedzą z zakresu kul-
tury Wielkiej Brytanii i Ameryki 
Północnej.

Tylko najlepsi w części pisem-
nej zostali zaproszeni do przepro-
wadzonej 8 lutego części ustnej, 
która z kolei wymagała znajomo-
ści przynajmniej trzech książek 
literatury brytyjskiej oraz trzech 
amerykańskiej z  listy liczącej 46 

pozycji. Do tego były pytania do-
tyczące historii, geografii czy życia 
codziennego krajów anglosaskich.

Świetnie poradzili sobie z tym 
Małgorzata Kosiorek, uczennica 
Agnieszki Bochniak, oraz Marcin 
Gołębiewski, uczeń Iwony Jóź-
wiak. Sukces tych uczniów nie jest 
niespodzianką, już w poprzednich 
latach z powodzeniem reprezento-

wali oni szkołę, nie tylko z angiel-
skiego. 

Małgorzata Kosiorek już 27 lu-
tego weźmie udział w etapie okrę-
gowym 50. Olimpiady Biologicz-
nej. W pierwszym etapie komisja 
bardzo wysoko oceniła jej pra-
cę badawczą „Różnorodność ga-
tunkowa drzew na terenie parku 
w Sobocie”.  tm

Gmina Łowicz | Petycja rozpatrzona negatywnie

Antyszczepionkowa petycja znów bez poparcia
Niedawno pisaliśmy o  pety-

cji dotyczącej szczepień przeciw 
Covid-19, jaka wpłynęła do Rady 
Gminy Chąśno. Dwa pisma iden-
tycznej treści trafiły też do Rady 
Gminy Łowicz i były rozpatrywa-
ne na sesji 17 lutego.

Petycja była rozpatrywana, po-
nieważ została złożona prawidło-
wo pod względem formalnym. 
Komisja skarg i petycji opiniowała 
ją jednak negatywnie. 

Autorzy chcieli, aby rada za-
jęła stanowisko sprzeciwiające 
się „dyskryminacji mieszkań-
ców gminy” oraz „eksperymen-
towi medycznemu na ludziach”. 
Z kontekstu można było się do-
myślić, że chodzi o  trwają-
ce w  całym kraju nieobowiąz-
kowe szczepienia przeciwko  
Covid-19.

Przewodniczący komisji skarg 
i  petycji Waldemar Tylec zapo-

znał pozostałych radnych ze zda-
niem komisji, mówiąc, że kwestie 
poruszane w tej uchwale w ogó-
le nie leżą w kompetencjach rady 
gminy, ale są regulowane przez 
akty prawne wyższego rzędu niż 
uchwały. Ten sam argument pod-
nosili wcześniej radni gminy Chą-
śno.

Radni jednogłośnie zagłosowa-
li za tym, aby petycję rozpatrzyć 
odmownie.  tm

Gmina Łowicz | Dotacje z dwóch programów

To już pewne:  
żłobek w Popowie
Od 1 września ma 
rozpocząć pracę Kubusiowy 
Zakątek, czyli pierwszy 
żłobek prowadzony przez 
gminę Łowicz. Znajdzie się 
w nim miejsce dla 16 dzieci 
w wieku do trzech lat.

W przyjętym właśnie budże-
cie gminy zabezpieczono na jego 
utworzenie 444 tys. zł, ale klu-
czowe są tu, przyznane już, dofi-
nansowania z dwóch programów. 
Z  „Maluch+” gmina otrzymała 

361 tys. zł na zadanie polegające 
na adaptacji pomieszczeń.

Drugim źródłem dofinan-
sowania jest program Europej-
skiego Funduszu Społecznego, 
w  tym przypadku dofinansowa-
nie ma być przeznaczone nie tyl-
ko na adaptację pomieszczeń, ale 
też utrzymanie i prowadzenie pla-
cówki, w tym na zatrudnienie pra-
cowników. Wartość tego projektu 
to prawie 640 tys. zł, przy czym 
dofinansowanie wynosi przeszło 
582 tys. zł. 

Żłobek będzie się znajdował 
w  pomieszczeniach obecnie zaj-

mowanych przez oddział przed-
szkolny, który z  kolei zostanie 
przeniesiony do innych pomiesz-
czeń w budynku szkoły. W żłobku 
będą dwie sale – sala zabaw i sala 
snu, toaleta, szatnia, pomieszcze-
nie socjalne i przedsionek. Obiekt 
będzie miał podjazd i inne dosto-
sowania dla osób niepełnospraw-
nych.

W nowej placówce zatrudnie-
nie ma znaleźć dwóch opieku-
nów i  jeden pomocnik opiekuna  
oraz dyrektor. Kwestią do ustale-
nia pozostaje jeszcze wymiar eta-
tu dyrektora.  tm

Łowicz | Licytacja na rzecz na WOŚP

Kto pojedzie do Sieniawy?
14 lutego na Allegro zakończyła się licytacja 5-dniowego 
pobytu w domku nad jeziorem Jeziorak, w ośrodku Siema 
Sieniawy, jaki ufundowała firma Lamela z Łowicza. 
Uzyskane pieniądze trafią na konto 29. finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, który odbył się w styczniu. 
Formalnie licytację prowadził WOŚP. 

Licytacja rozpoczęła się wła-
śnie w  styczniu i  zaplanowana 
była do Walentynek, choć inicja-
torzy zachęcali do udziału w niej 
m.in. rodziny z  dziećmi i  grupy 
przyjaciół. Do ich dyspozycji od-
dają jeden z  trzech domków nad 
jeziorem, w miejscowości Sienia-
wy, oddalonej 17 km od Iławy. 
Znajdują się w nim 4 sypialnie, 2 
łazienki, salon z kuchnią i 2 tara-
sy. Budynek otaczają lasy i jezio-
ra. Ostateczna cena, jaką udało się 

uzyskać, wynosi 12.200 zł. W li-
cytacji brało udział 25 osób. 

Zwycięzca – od niego samego 
będzie zależało, czy ujawni swo-
je dane – będzie miał czas na wy-
korzystanie wygranej do 31 grud-
nia 2021 roku, choć termin musi 
ustalić z  właścicielem obiektu  
– spółką Lamela Inwestycje, która 
jest własnością tych samych osób, 
co spółka zajmująca się produk-
cją artykułów użytkowych z two-
rzyw sztucznych w zakładzie zlo-

kalizowanym przy ul. Poznańskiej 
w  Łowiczu. W odróżnieniu od 
niej jest spółką, którą Arkadiusz 
Bałdyga – prezes zarządu Lamela 
Sp. z o.o. – w rozmowie z NŁ na-
zwał dedykowaną. 

– Mamy satysfakcję z  uzy-
skanej kwoty. Liczyliśmy na to,  
że uda się uzyskać 10 tys. zł  
– mówi Arkadiusz Bałdyga, po-
nieważ cena takiego pobytu 
w  szczycie sezonu, przy założe-
niu, że skorzysta 5-osób, wynio-
słaby 6.000 zł (1.200 zł od osoby). 
Uzyskana cena to dwa razy tyle. 

Przedsiębiorca podkreśla,  
że Lamela co roku aktywnie dzia-
ła na rzecz WOŚP i ma nadzieję, 
że za rok również dołoży do jubi-
leuszowego, 30. finału, „swoją ce-
giełkę”.  mwk

Siłownia plenerowa 
jest ukłonem dla 
wszystkich tych 
zwiedzających 
park, którzy robią to 
aktywnie.

Małgorzata Kosiorek, uczennica 
klasy III BCH Pijarskiego LO  
w Łowiczu, awansowała do etapu 
okręgowego olimpiad z biologii  
i języka angielskiego. 
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Marcin Gołębiewski prezentuje 
wiedzę i umiejętności 
w różnych konkursach 
przedmiotowych, w tym także 
Olimpiadzie Języka Angielskiego.
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Historia | Upamiętnienie Krystyny Idzikowskiej

Krysia miałaby 100 lat
Wczoraj, 23 lutego, minęło dokładnie 100 lat od narodzin  
Krystyny Idzikowskiej. Jak lokalne samorządy i społeczeństwo uczciło 
pamięć lokalnej bohaterki, która za miłość dla ojczyzny i chęć działania 
została w okrutny sposób zamordowana przez okupantów?

Przypomnijmy, że urodzo-
na w Wiskienicy Dolnej w gmi-
nie Zduny Krystyna Idzikowska, 
była jedną z  siedmiorga dzie-
ci rolników Zofii i  Stanisława. 
W dziecięcych latach uczęszcza-
ła do Szkół Podstawowych w: Wi-
skienicy, Śleszynie, Bąkowie. Od 
najmłodszych lat z zapałem i za-
angażowaniem pomagała rodzi-
com w  pracach polowych i  wo-
kół domu. W  latach 1935–1939 
Krysia uczęszczała do płatnego 

Żeńskiego Gimnazjum imienia 
Juliana Niemcewicza w  Łowi-
czu. Zamieszkała przy ulicy Sta-
nisławskiego, na stancji u  pań-
stwa Kuczyńskich, nauczycieli. 
W tym czasie aktywnie włączyła 
się w działalność społeczną w lo-
kalnej organizacji harcerskiej.

Już od wybuchu wojny aktyw-
nie działała. Najpierw, pomaga-
ła kobietom, których mężowie 
nie wrócili z  pola walki. Walnie 
przyczyniła się też do uratowania 

przed zniszczeniem księgozbioru 
biblioteki gimnazjalnej, który za-
brała do rodzimej wsi, gdzie ona 
i  inni mieszkańcy przechowali je 
w ukryciu. 

Od stycznia 1940 roku uczęsz-
czała wraz z kilkoma koleżankami 
do Szkoły Rolniczej w Zduńskiej 
Dąbrowie. Tam oprócz eduka-
cji w  legalnie działającej szko-
le brała udział w tajnych komple-
tach. Wiosną 1941 roku, kiedy ze 
względu na masowe aresztowania 

w Łowiczu, prowadzenie komple-
tów okazało się już zbyt niebez-
pieczne (choć od początku wią-
zało się z ogromnym ryzykiem), 
otrzymała wraz z  innymi kole-
żankami zadanie ukrycia książek 
i pomocy naukowych.

Później kontynuowała tajne 
komplety. Jesienią 1942 roku roz-
poczęła studiowanie polonisty-
ki w  ramach tajnych kompletów 
na Uniwersytecie Warszawskim. 
W Warszawie aktywnie pomaga-
ła społecznie. 

28 lutego 1943 roku oficjalnie 
została łączniczką i  kolporterką 
warszawskiego okręgu Batalio-
nów Chłopskich. Została zatrzy-
mana podczas misji dostarczania 
konspiracyjnej prasy z Warszawy 
do Skierniewic. Nie chcąc nara-
żać innych, przyznała, że sama 
jest właścicielką tych materiałów. 
Torturowana przez gestapo, nie 
ujawniała żadnych informacji na 

temat struktur i działaczy Batalio-
nów Chłopskich. Została rozstrze-
lana 27 czerwca bądź 8 lipca 1944 
roku. Zamordowana, ale nie zła-
mana. Miała zaledwie 23 lata.

Pośmiertnie Krystyna Idzikow-
ska została odznaczona Krzyżem 
Batalionów Chłopskich. W uzna-
niu jej zasług dla lokalnej społecz-
ności i ojczyzny 10 czerwca 1973 
została patronką Liceum Ogólno-
kształcącego w  Zdunach (dzia-
łającego do 2015 roku). Tam też 
w parku obok szkoły został usta-
wiony kamień upamiętniający pa-
tronkę, który przywieziony został 
z Wiskienicy.

W 2018 roku nadano jej tytuł 
Honorowego Absolwenta Szkoły 
w Zduńskiej Dąbrowie, a w tym 
roku – 2021 – taki sam tytuł Szko-
ły Podstawowej w Bąkowie Gór-
nym.

Na tym jednak nie kończą się 
tegoroczne inicjatywy związane 

z  upamiętnieniem tej nietuzinko-
wej postaci. 23 lutego do Urzędu 
Miejskiego w  Łowiczu wpłynął 
wniosek, podpisany przez 1760 
mieszkańców Łowicza i  powia-
tu łowickiego, o  takie upamięt-
nienie. Wnioskodawcy proponu-
ją nazwanie imieniem Krystyny 
Idzikowskiej: ronda w ciągu dro-
gi krajowej nr 70 (ulice Bolimow-
ska i Warszawska) oraz ulicy lub 
skweru w Łowiczu. Wniosek cze-
ka na rozpatrzenie, ale trudno so-
bie wyobrazić, by nie uzyskał 
przychylności władz miasta.

24 lutego na uroczystej sesji 
Rada Gminy Zduny nadała Kry-
stynie Idzikowskiej Honorowego 
Obywatelstwa Gminy Zduny. 

Natomiast dzisiaj, 25 lutego 
w  Szkole Podstawowej w  Bąko-
wie Górnym, nastąpi odsłonięcie 
na ścianie szkoły tablicy upamięt-
niającej Honorową Absolwentkę 
Szkoły.  oprac. tm

Łowicz | Kalendarz imprez powiatowych

Plany są ambitne. Czy koronawirus 
pozwoli na ich realizację?
Przed tygodniem na łamach NŁ przedstawialiśmy kalendarz miejskich 
imprez na ten rok. Teraz przyszedł czas na plany powiatu, a te największe 
przygotowuje Centrum Kultury, Turystyki i Promocji Ziemi Łowickiej, 
którego nowym dyrektorem jest Jacek Wiśniewski. Prezentował on te plany 
na poniedziałkowej (22 lutego) Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, 
Młodzieży i Promocji, czym wywołał spore zainteresowanie. 

Wszystkie przedsięwzięcia 
o charakterze kulturalnym i pro-
mocyjnym CKTiPZŁ obliczo-
ne są na 1 mln zł, z czego gros 
kosztów ma być poryte przez do-
tacje, o jakie placówka wystąpiła 
i w dużym stopniu ich realizacja 
jest uzależniona od pozyskania 
tych pieniędzy. Drugim, równie 
ważnym czynnikiem, który bę-
dzie przesądzający – jest sytuacja 
epidemiologiczna. 

Całkowitą nowością jest ca-
łoroczny projekt „Smakowicie 
przez tradycję” (obliczony na 
178 tys. zł) – którego celem bę-
dzie przedstawienie tradycyjnych 
potraw Ziemi Łowickiej i  to nie 
tylko tych przygotowywanych na 
świąteczny stół, ale również pod-
czas sezonowych prac polowych, 
w ciągu czterech pór roku. Na ten 
temat ma powstać cykl filmów, 
w  których wystąpią członkinie 

Kół Gospodyń Wiejskich oraz 
wydanie książki. 

Równie ciekawym projektem 
będzie planowany od marca do 
października „Łowicz Folk De-
sign” (kosztować ma 150 tys. zł), 
w  ramach którego przewidzia-
ny jest konkurs dla projektantów, 
którzy mieliby za zadania prze-
niesienie elementów łowickiej 
kultury ludowej na przedmioty 
użytkowe. Założenia są takie, że 
konkurs adresowany byłby za-
równo do amatorów, jak i  osób 
z dorobkiem lub wykształceniem 
w tym kierunku. 

O szabli na zamku
Nowością jest też projekt pa-

triotyczny pod nazwą „Niepod-
legła 2021” (koszt to 97.500 zł), 
który zakłada aż trzy przedsię-
wzięcia: spektakl o  roli kobiet 
w procesie odzyskiwania niepod-

ległości przez Polskę (byłby przy-
gotowany we współpracy z  jed-
nym z  teatrów, koncert zespołu 
Jerycho, który w swoim repertu-
arze ma historyczne śpiewy pol-
skie i łacińskie oraz pokaz grupy 
rekonstrukcyjnej na zamku w Ło-
wiczu, którego tematem będzie hi-
storia białego oręża, ze szczegól-
nym uwzględnieniem szabli. 

Z tych dużych imprez na 18 
lipca zaplanowane są „Łowic-
kie żniwa – od ziarna do chleba” 
(koszt 270 tys. zł) – które mają 
się odbyć w  skansenie w  Mau-
rzycach. To główna impreza po-
wiatowa, organizowana od kilku 
lat, podczas której prezentowany 
jest dawny obrzęd żniwny, a tak-
że występy estradowe. Centrum 
Promocji złożyło wniosek do 
Krajowej Sieci Obszarów Wiej-
skich o dotację na ten cel w wy-
sokości 181.946 zł, co oznacza, że 

z własnego budżetu powiat i tak 
będzie musiał dołożyć do impre-
zy 90 tys. zł – co wywołało dys-
kusję na wspominanych obradach 
Komisji Kultury. Radna Katarzy-
na Słoma przyznała, że plany ro-
bią wrażenie i  podobają się jej. 

Radny Jerzy Wolski był zasko-
czony kosztem żniw. Powiedział, 
że tak dużych kosztów to jeszcze 
niedawno nikt sobie nie wyobra-
żał i jeśli impreza zostanie zorga-
nizowana, to chyba będzie miała 
zasięg ogólnopolski. 

Czy zagra dla nas  
Lady Pank?
Jacek Wiśniewski tłumaczył to 

tym, że w ubiegłym roku nie uda-
ło się zorganizować żniw z powo-
du epidemii, a tegoroczna edycja 
imprezy to dokładna kopia tego, 
co miało się odbyć w lipcu 2020 
rok. Nawet koncert gwiazdy im-
prezy, która ma być zespół Lady 
Pank – który będzie kosztował 
około 70-80 tys. zł. Umowa za-
warta z  jego menedżerem jed-
nak obowiązuje i  powiat musi 
się z  niej wywiązać, płacąc za 
to ze swoich pieniędzy. dyrektor 
Centrum Promocji nie ukrywał, 
że on osobiście wolałby na żni-
wa zaprosić inny zespół, które-
go repertuar bardziej wpisywałby 
się w charakter imprezy ludowej 
(grający muzykę etno, folk lub 
rock folk) i  byłby też dużo tań-
szy. Byłby za tym, aby promo-
wać młodych muzyków, korzy 
są – jak to ujął – „na dorobku”. 
Jednak gdy został dyrektorem 
palcówki, tamta umowa była już 
zawarta. 

Wiśniewski mówił też, że nie 
każde z  planowanych przedsię-
wzięć (a tych w kalendarzu jest 
więcej niż wspomniane trzy naj-
większe) jest równie ważne. 
Duże nadzieje i  potencjał widzi 
w  projekcie „Łowicz Folk De-
sign”. chciałby, aby to z czasem 
była flagowa, cykliczna impre-
za powiatu łowickiego, a  patro-
nat merytoryczny nad nią obję-
łaby Akademia Sztuk Pięknych 
im. Władysława Strzemińskiego 
w Łodzi.  mwk

W kalendarzu imprez powiatowych na 2021 rok znalazły się 
„Łowickie żniwa – od ziarna do chleba” – impreza, która przyciąga 
do skansenu w Maurzycach tysiące osób. Czy epidemia pozwoli na jej 
organizację. Zdjęcie z edycji 2019. 
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Gmina Bielawy | Budżet przyjęty, choć z uwagami

Za dużo administrujemy, 
za mało decydujemy
Rada Gminy Bielawy na sesji 10 lutego przyjęła budżet gminy na 2021 rok. 
Choć w ostatecznym kształcie budżet niewiele się różnił od projektu, 
który był przedstawiany na sesji 30 grudnia, to tak wtedy, jak i teraz, 
jego zapisy wywołały dyskusję. Dotyczyła ona przede wszystkim małych 
wydatków planowanych na inwestycje, co nie pozwala gminie nie tylko 
na rozwój, ale nawet na odtworzenie istniejącej infrastruktury. 

Gros budżetu stanowią subwen-
cje i dotacje, którymi gmina jedy-
nie administruje, dochody własne 
nie są duże, podobnie jak pienią-
dze, o przeznaczeniu których sa-
morząd może sam decydować. 

Budżet po stronie dochodów 
został zaplanowany w  wysoko-
ści 25.664.509,60 zł, w  tym do-
chody własne 8.658.985,60 zł 
(z czego np. podatek rolny 
1.155.000 zł, podatek leśny 94.000 
zł, podatek od nieruchomości 
1.130.000 zł, udziały w  podatku 
od osób fi zycznych 3.168.899 zł, 
od osób prawnych – 100.000 zł), 
zaś subwencje ogólne z  budże-
tu państwa – 9.123.209 zł (w tym 
oświatowa – 4.974.357 zł i  wy-
równawcza 4.148.852 zł, dotacje 
celowe na realizację zadań z  za-
kresu administracji rządowej oraz 
innych zleconych gminie ustawa-
mi – 7.038.962 zł. 

Dochody własne bez subwen-
cji i dotacji stanowią 33,74% pla-
nu dochodów ogółem, subwencje 
– 35,55%, dotacje celowe na za-
dania zlecone – 27,43%, dotacje 
na dofi nansowanie zdań własnych 
gminy – 1,34%, środki rządowe 
na inwestycje – 1,34%. 

Po stronie wydatków bu-
dżet planowany jest ogółem 
na 25.664.509,60 zł, z czego wy-
datki bieżące na zadania wła-
sne – 24.885.326,55 zł (w tym 
na oświatę i  edukacyjną opie-
kę wychowawczą – 9.441.465,27 
zł, zaś na realizację zadań z  za-
kresu administracji rządowej 
– 7.038.942 zł). Wydatki mająt-
kowe planowane są w wysokości 
799.183,05 zł – ale tu jest szansa 
na większy zakres. 

Zadłużenie na koniec 2021 roku 
planowane jest na 3.535.672,67 zł.

Jak pisaliśmy na początku roku 
w NŁ, wśród planowanych inwe-
stycji znalazły się: przebudowa 
powiatowej drogi Sobota – Leśni-
czówka we współpracy z powia-
tem łowickim, na ten cel gmina 
przeznaczyła 300 tys. zł, na drogi 
gminne – 20 tys. zł na przebudo-
wę drogi w miejscowości Emilia-
nów oraz 50 tys. zł na wykonanie 
dokumentacji technicznej na drogi 
w Waliszewie Starym, Bielawach, 
Boguminie, Bielawskiej Wsi 
oraz Sobota – Zakrzew. 

W tym dziale znalazły się też 
wydatki na budowę chodnika 
w  Bielawach – niespełna 15 tys. 
zł oraz w Trabach – 14,5 tys. zł, 
utwardzenie placu przed Domem 
Ludowym w Sobocie – 14 tys. zł 
i zakup przez sołectwo Walewice 
kosiarki do wykaszania przydroż-
nych rowów – 15 tys. zł. 

Na budowę zbiorników wy-
równawczych na Stacji Uzdatnia-
nia Wody w Oszkowicach zapisa-
no 200 tys. zł. 

Wydajemy dużo 
na oświatę, 
zaniedbujemy kulturę 
Radny Jarosław Pałka powie-

dział, że w  budżecie pozytywne 
są plany budowy zbiorników wy-
równawczych, na które gmina pla-
nuje przeznaczyć 200 tys. zł – a to 
jest dużo w jej budżecie oraz pro-
jekty na drogi. 

Wyraził też zaniepokojenie, 
że gmina zaniedbuje kulturę 
– wydatki na ten cel to zaledwie 
140 tys. zł przeznaczone na bi-
bliotekę i nie ma w tym zakresie 
nic więcej. Samorząd zapomniał 
o  ofercie dla dzieci. Oświata po-
chłania za to 38% budżetu. W tym 
roku do oświaty gmina będzie mu-
siała dołożyć o 900 tys. zł więcej 
w porównaniu z rokiem poprzed-
nim. – Dobreze, że chociaż sport 
się jakoś rozwija – dodał radny. 

Adam Krysicki również od-
niósł się do wydatków majątko-
wych, planowanych na 800 tys. 
zł, czyli 3% budżetu. – To nawet 
nie wystarczy na remonty bieżące 
majątku gminnego: szkoły, drogi. 
Jeśli ten wkład się nie powiększy, 
to nasz majątek będzie niszczał 
– wyraził obawę. 

Mówił również, że 25 mln zł 
budżetu na pozór nie wygląda źle, 
ale dochody własne gminy wy-
noszą tylko 8 mln zł, a pozostałą 
częścią budżetu samorząd jedynie 
administruje. Bardzo dużo gmina 
Bielawy dokłada do oświaty, a po 
odjęciu pieniędzy na zadania zle-
cone, oświatę i  śmieci pozostaje 
około 3 mln zł, o wydaniu których 
Rada Gminy naprawdę decydu-
je. Dlatego podkreślał, że trzeba 
wykorzystać każdą szansę, aby 
zwiększyć dochody budżetu, po-
nieważ oszczędzać się nie da. 

Przyznał, że dobrze byłoby re-
aktywować kulturę, ale to będzie 
generowało koszty, podobnie jak 
nowo otwarty żłobek – na któ-
ry gmina przeznaczyła (przy po-
zyskanych dużych dotacjach na 
bieżące funkcjonowanie – przyp. 
red.) 57 tys. zł, ale nie wiadomo 
czy ta kwota wystarczy. 

Radny Krzysztof Racewicz 
zwrócił uwagę, że zadłużenie gmi-
ny zmniejszyło się i to trzeba pod-
kreślić. Mówił też o inwestycjach 
związanych z  pozyskiwaniem 
wody, że są potrzebne i  był zda-
nia, żeby pobudować jeszcze jed-
ną hydrofornię. W sprawie oświa-
ty dodał, że to są głównie wydatki 
na wynagrodzenia – czyli wydat-
ki konieczne do poniesienia. Uwa-
ża jednak, że ponoszenie tak du-
żych nakładów na oświatę, gdy 
nie poprawia się warunków nauki 
uczniów i  pracy nauczycieli, jest 

wątpliwe. – Będę miał dylemat 
czy poprzeć ten budżet – przyznał. 

Zaniedbujemy opiekę 
zdrowotną 
Radna Barbara Wieteska wyra-

ziła ubolewanie, że słaba jest opie-
ka zdrowotna. Gmina przeznacza 
na ten cel tylko 67 tys. zł, a są to 
pieniądze z zezwoleń na sprzedaż 
alkoholu, które ustawowo muszą 
być przeznaczone na profi lakty-
kę i  rozwiązywanie problemów 
alkoholowych. Od siebie nie do-
kłada nic. Mówiła, że szkoda, 
że nie ma badań przesiewowych, 
a  mieszkańcy odcięci od opieki 
zdrowotnej często zmuszeni są do 
korzystania z  prywatnych wizyt 
lekarskich. Dodała, że być może 
to jest problem ogólny, ale w gmi-
nie powinno się coś zrobić, żeby 
to zmienić. 

– Zrobiliśmy dużo dla malu-
chów, dla seniorów, ale powinni-
śmy coś zrobić dla pracujących, 
ponieważ wiele osób jest w trud-
nej sytuacji – mówiła. 

Wójt: inwestycje 
w mieszkańców 
opłacają się
Wójt Sylwester Kubiński za-

bierając głos mówił, że 200 tys. 
zł to wkład gminy w  inwesty-
cję w  Oszkowicach, której war-
tość będzie znacznie większa, na 
ten cel pozyskano już 500 tys. zł 
z  Regionalnego Programu Ope-
racyjnego i  pieniądze te zostaną 
wpisane do budżetu po podpisa-
niu stosownej umowy. W ramach 
tego samego projektu pobudowa-
ny zostanie fragment sieci wodo-
ciągowej w Bielawach i zmoder-
nizowana oczyszczalnia ścieków 
w Walewicach. Wydatki inwesty-
cyjne na pewno będą większe niż 
w przyjmowanym budżecie. 

Przypomniał też, że zbiorni-
ki wyrównawcze w Oszkowicach 
powstaną po to, aby utrzymać od-
powiednie ciśnienie wody w sie-
ci w  godzinach szczytu – czy-
li rano i  po południu. Poza tym 
gmina przymierza się do inwesty-
cji w  Marywilu, gdzie nie moż-
na zrobić tradycyjnej stacji uzdat-
niania wody, bo na to nie pozwala 
miejscowy plan zagospodarowa-
nia przestrzennego (jest to teren 
mieszkaniowy), ale brana jest pod 
uwagę stacja kontenerowa. 

Odnosząc się do wypowie-
dzi na temat kultury, powiedział, 
że obecnie wszystko odbywa się 
zdalnie i  ma obawy, że w  tym 
roku również nie będzie gminnych 
dożynek, a  plany uruchomienia 
świetlicy dla młodzieży będą się 
przesuwać. 

Podkreślał też, że takie przed-
sięwzięcia społeczne jak żłobek 
czy Klub Seniora nie mogą być 
kładzione na szali z inwestycjami 
np. drogowymi. – Utrzymujemy 

szkoły, aby dzieci miały blisko. 
To jest ukłon w  stronę rodziców 
i dzieci, mamy też 3-4 przedszkola 
i to jest szeroka oferta dla rodzin. 
Te inwestycje nam się zwrócą 
– mówił w obronie przyjętej przez 
gminę polityki. 

Wójt wspomniał też, o tym, że 
w  każdej szkole powstały nowe 
pracownie, wiec warunki do nauki 
poprawiają się. Ukłonem w  kie-
runku przedsiębiorców są podat-
ki – jedne z najniższych w regio-
nie. Również w  przypadku, gdy 
przedsiębiorcy znajda się w trud-
nej sytuacji – samorząd stara się 
im pomóc. – Umorzenia są kontro-
wersyjne, ale tych wniosków nie 
ma dużo, dlatego staramy się iść 
ludziom na rękę – dodał Kubiński. 

Przyznał też, że liczy na to, 
że gmina pozyska dotacje na ko-
lejne inwestycje, ponieważ złoży-
ła wniosek do Funduszu Dróg Sa-
morządowych na modernizację 
drogi w Emilianowie, której koszt 
szacowany jest na ponad 2 mln zł. 
Kolejne wnioski na około 5 mln zł 
gmina złożyła do Programu Inwe-
stycji Lokalnych adresowanego do 
samorządów, na terenie których 

działały niegdyś Państwowe Go-
spodarstwa Rolne. Dotyczą one 
modernizacji dróg w Borowie No-
wym oraz Walewice – Piotrowice 
oraz budowy placu zabaw w Wa-
lewicach. Wnioski zostały pozy-
tywnie ocenione przez Krajowy 
Ośrodek Wspracia Rolnictwa, 
czekają na dalszą oceną. 

Dyskusja nad budżetem nie 
wpłynęła na zmianę nastawienia 
niektórych radnych, którzy mieli 
uwagi. Ostateczne za przyjęciem 
go było 10 radnych, 3 wstrzymało 
się od głosu – Krzysztof Antczak, 
Adam Krysicki i Jarosław Pałka, 
na sesji nie byli obecni – Michał 
Kostrzewa i  Krzysztof Wiśniew-
ski. �

REKLAMA

Wnioski na około 
5 mln zł gmina 
złożyła do Programu 
Inwestycji Lokalnych 
adresowanego do 
samorządów, na 
terenie których działały 
niegdyś Państwowe 
Gospodarstwa Rolne.

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Nabory | LGD

Nowy rok, 
nowe konkursy
Lokalna Grupa Działania 
„Ziemia Łowicka” 
ogłosiła w tym roku już 
cztery nabory wniosków 
o dofi nansowanie na lokalne 
przedsięwzięcia. Są one 
adresowane zarówno do 
osób prywatnych, jak 
i organizacji czy instytucji.

Oczywiście, dotyczy to inwe-
stycji na terenie działania LGD 
„Ziemia Łowicka”, do którego 
należą gminy wiejskie powiatu 
łowickiego, oprócz gminy Łysz-
kowice (bo ta należy do LGD 
„Gniazdo”). Ogłoszone już nabo-
ry dotyczą: podejmowania dzia-
łalności gospodarczej, rozwijania 
działalności gospodarczej, zacho-
wania dziedzictwa lokalnego oraz 
rozwoju ogólnodostępnej, nieko-
mercyjnej infrastruktury kultu-
ralnej, turystycznej i rekreacyjnej. 
We wszystkich czterech konkur-
sach termin składania ofert potrwa 
od 2 do 23 marca w siedzibie sto-
warzyszenia przy ul. Jana Pawła II 
(od poniedziałku do piątku w go-
dzinach 8–14).

Do tej pory (według danych 
z sierpnia) z dofi nansowań na roz-
poczęcie działalności gospodar-
czej z  LGD „Ziemia Łowicka” 
skorzystało 28 fi rm, które otrzy-
mały 1,4 mln zł, a 12 fi rm z dofi -
nansowaniem na rozwój otrzyma-
ło nieco ponad 1 mln zł.  tm
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Fotoreportaż

Łowicz i okolice | Urokliwa pora roku. Czy będziemy za nią tęsknić? 

Zimowe impresje
Niby wszystko było  
jak zawsze – śnieg  
i mróz, a jednak zima 
pokazała dawno 
niewidziane oblicze. 
Opady „białego puchu” 
były tak obfite,  
że mogliśmy się nim 
cieszyć przez kilka 
tygodni, a to skłoniło 
nas do częstszych  
wyjść z domu  
i zimowych 
aktywności.

Miło było patrzeć, jak górka 
w parku Błonie znów zaczęła tęt-
nić życiem. Zwłaszcza w weeken-
dy oblegana była przez rodziców 
z małymi dziećmi, które zjeżdża-
ły na sankach lub na jabłuszkach.

Zima zainspirowała fotografów. Wiele pięknych zdjęć wschodów i zachodów słońca pojawiło się w naszej 
grupie „W obiektywie Łowiczaków”. To akurat zostało wykonane w Jamnie. 
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Pan Czesław bezinteresownie pomaga siostrom bernardynkom przy 
odśnieżaniu chodnika biegnącego wzdłuż murów klasztoru. 
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Fotorelacją ze spaceru po lesie pochwaliła się w naszej grupie 
facebookowej „W obiektywie Łowiczaków” Wiola Felczak. 
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Niezwykłą obserwacją przyrodniczą może się pochwalić łowiczanin 
Daniel Pastenaci, który dostrzegł stado kormoranów, które wylądowało 
na częściowo zamarzniętej Bzurze. 
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Stado saren w Błędowie udało nam się sfotografować całkiem przypadkiem. 

FO
T.

 A
G

N
IE

S
ZK

A
 A

N
TO

S
IE

W
IC

Z

Z takiej zimy najbardziej cieszyły się dzieci. Wreszcie mogły beztrosko zjeżdżać na sankach, rzucać się 
śnieżkami i lepić bałwana. 
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Bażanty na oziminie przy drodze z Łowicza do Sannik.
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Kilka minut drogi od Łowicza, 
w Otolicach, byliśmy świadkami 
świetnej zabawy na kuligu, któ-
ry zorganizowało Stowarzyszenie 
Rehabilitacyjno-Edukacyjne „Ka-
rino”. Z zaproszenia skorzystało 
wiele rodzin z dziećmi. Spotkali-
śmy też uczniów Szkoły Podsta-
wowej nr 2 z Łowicza z wycho-
wawcami.

Z zimowej aury ucieszyły się 
także sekcje nordic walking i  tu-
rystyki pieszej „Na przełaj”, dzia-
łające w ramach Łowickiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku, które 
mogły oddawać się pieszym wę-

drówkom w  malowniczych sce-
neriach. Zimowe widoki zainspi-
rowały także fotografów, którzy 
publikowali wiele niesamowitych 
zdjęć w naszej grupie „W obiekty-
wie Łowiczaków”. 

Nie oznacza to jednak, że za-
wsze było tak kolorowo. Warunki 
drogowe były trudne, nawet pomi-
mo wzmożonych wysiłków służb 
odpowiedzialnych za ich odśnie-
żanie. 

Mimo to, taka zima bardzo nam 
się podobała, i będziemy za nią tę-
sknić. A może nie powiedziała 
jeszcze ostatniego słowa...  aa

Warunki drogowe były trudne, nawet mimo wzmożonych wysiłków służb odpowiedzialnych za ich odśnieżanie. 
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Ze zjazdów na sankach cieszyła się m.in. Antonina, która przyszła  
na górkę w parku Błonie z mamą, bratem i ciocią. 
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Jedną z atrakcji, z jakiej niektórzy mogli skorzystać, był kulig zorganizowany 13 lutego w Otolicach.  
Do udziału w nich zaprosiło Stowarzyszenie „Karino”.
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Zimowe krajobrazy w Boczkach Chełmońskich. 
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Łowicka katedra w zimowy wieczór. Widok od strony parku Błonie.
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Ulica Zduńska w Łowiczu uwieczniona w czasie jednego ze spacerów w bardzo mroźną noc.
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Edward Miziołek (1935–2020) cz. II
dokończenie 
z poprzedniego 
numeru
Pana Edwarda zapamiętamy 

przede wszystkim z jego innej niż 
zawodowa pasji – kolekcjoner-
stwa. Jego syn Tomasz, zapytany 
skąd się ona wzięła, nie potrafił 
udzielić jednoznacznej odpowie-
dzi, zaznaczył tylko, że od dziecka 
pewne rzeczy były dla niego oczy-
wiste – i nie dociekał przyczyn.

Tak jak praca zawodowa, tak 
kolekcjonowanie były częścią 
osobistego świata pana Edwar-
da. Nie eksponował go w domu, 
nie ekscytował się nachalnie ko-
lejnymi zakupami, cennymi zdo-
byczami. Mówił o tym, ale czysto 
informacyjnie, jakby nie chciał 
obarczać tym bliskich. To był 
jego równoległy świat. Syn za-
uważa jednak, że zupełnie ina-
czej było w  czasie wystaw, gdy 
pan Edward prezentował swoje 
zbiory. Słuchając wówczas ojca, 
jak z pasją opowiadał o pocztów-
kach, odkrywał go na nowo.

Tomasz Miziołek wspomina, 
że pasja kolekcjonowania jego 
ojca nie ograniczała się jedynie 
do kart pocztowych, z czego po-
zostanie najbardziej znany.

Zbierał różne rzeczy, wśród 
nich były polskie monety, zarów-
no przed-, jak i  powojenne. Ale 
nie było wśród nich znaczących 
rarytasów. Zbierał też znaczki.  
– Od 40 lat tata miał wykupio-
ny na Poczcie abonament, regu-
larnie odbierał zestawy polskich 
znaczków, po jego śmierci prze-
dłużyłem ten abonament na sie-
bie, teraz ja je odbieram i  zbie-
ram – powiedział nam. Można 
sobie wyobrazić, że ta kolekcja 
jest znaczna.

W pewnym momencie, praw-
dopodobnie w  latach 80., pana 
Edwarda zainteresowały pocz-
tówki i wkrótce zaczął się spe-
cjalizować w  kilku grupach: 
ilustrujących starą Łódź (choć 
właściwie mocniej zaangażo-
wał się w  gromadzenie starych 
zdjęć miasta z  XIX i  XX wie-
ku), pocztówek, na których znaj-

dowały się zdjęcia miast lub z re-
gionów kraju, na których ujęto 
też mapy, z Janem Pawłem II (z 
całego świata), obrazami Józefa 
Chełmońskiego czy Piotra Sta-
chiewicza, a w końcu wszystkie 
przedstawiające Łowicz, Ziemię 
Łowicką i kulturę ludową. 

Pasja badacza
Do kompletowania tej ostatniej 

grupy podchodził z największym 
zaangażowaniem. Syn powie-
dział nam, że impulsem do bu-
dowania tej kolekcji była tęsknota  
za rodzinnymi stronami, za świa-
tem z  młodości. – Niewątpliwie 
była to prawdziwa fascynacja  
– opowiada. 

Pan Edward miał charakter ba-
dacza, więc szybko stało się ja-
sne, że nie interesują go wyłącz-
nie pocztówki jako przedmioty, 
ale cała związana z nimi historia, 
czyli to, kim byli wydawcy, druk, 
wprowadzane zmiany – ręczny re-
tusz, ręczne kolorowanie. Szukał 
informacji w  różnych miejscach, 
był częstym gościem giełd kolek-
cjonerskich. Tam nie szło się wy-
łącznie po to, aby coś kupić, ale po 
to, aby spotkać ludzi, którzy mają 
podobne pasje i wiedzę, której za-

wsze można w  rozmowie trochę 
uszczknąć.

Takich aukcji  
dziś już nie ma
Były to inne czasy niż obecnie, 

gdy można stare pocztówki kupić 
nie ruszając się z  domu, siedząc 
przed komputerem. Na począt-
ku lat 90-tych pan Edward poznał 
Andrzeja Chmielewskiego, wów-
czas już pracownika Muzeum 
w Łowiczu, który zaczynał kolek-
cjonować pocztówki. Jak mówi, 
ten ostatni, Edwarda Miziołka 
traktował jak starszego brata, pa-
sja kolekcjonerska bardzo ich zbli-
żyła, wspólnie jeździli na aukcje 
odbywające się w Krakowie, był 
to jedyny wówczas sposób, aby 
kupić coś naprawdę ciekawego. 
Licytujący wcześniej otrzymywa-
li katalog przedmiotów, które będą 
wystawione na sprzedaż. – Gdy 
tam jechaliśmy, zazwyczaj pocią-
giem, mieliśmy już katalogi z za-
znaczonymi pozycjami, które nas 
interesowały – wspomina. – Mie-
liśmy czas na rozmowę, wymia-
nę uwag. 

Na miejscu, przed aukcją, moż-
na było wszystkie wystawione  
na sprzedaż rzeczy obejrzeć 
w  udostępnionych albumach. 
Jak podkreśla Chmielewski, ma 
ogromny sentyment do tych cza-
sów. Aukcje dawały możliwość 
spotkania się kolekcjonerów z ca-
łej Polski. Można było porozma-
wiać, ale też dowiedzieć się czy 
któryś z nich nie ma czegoś cie-
kawego na wymianę lub sprzedaż. 

– Niestety aukcje zabił internet 
i portale takie jak Allegro. Szyb-
ko zaczęło się też zmieniać środo-
wisko kolekcjonerów, pojawili się 
ludzie młodzi, którzy mieli tylko 
jeden cel: kupić coś, nawet za wy-
windowaną niemiłosiernie cenę.

– Sprawdzałem tacie czasami 
coś na internetowych portalach 
aukcyjnych, nie był jednak prze-
konany do tego sposobu kupowa-
nia. Nie przekonał się też do kom-
putera czy internetu, to już nie był 
jego świat – wspomina Tomasz 
Miziołek. 

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 12.02.2021–21.02.2021

  12 lutego: 
 Tadeusz Kwiatkowski, l.93: 
Ireneusz Bąbrych, l.65;  
Ireneusz Kowalczyk, l.57.

  13 lutego:  
Andrzej Rolewski, l.55;  
Monika Kunikowska, l.44;  
Maria Brynkiewicz, l.87; .

  14 lutego:  
Helena Drożdżewska, l.89; 
Andrzej Kapusta, l.63.

  15 lutego:  
Marcin Zakrzewski, l.31.

  16 lutego: Teresa Workowska, 
l.77; Ireneusz Barański, l.64.

  17 lutego:  
Marek Dobrowolski, l.62.

  18 lutego: Mariola Nowak, l.81; 
Marianna Czajka, l.82.

  19 lutego:  
Roman Madanowski, l.84

  20 lutego: Stefania Mroczek, 
l.87; Halina Olszanka, l.68; 
Mirosław Kazimierczak, l.67.

  21 lutego: Stanisław Konstanty 
Fraszczyk, l.80.

REKLAMA

  � Edward Miziołek 
(1935–2020)

Myśląc o Edwardzie Miziołku 
będziemy mieli przed oczami 
obraz szczupłego, starszego, 
wyprostowanego pana, 
w garniturze i pod krawatem, 
który mając za plecami 
gabloty wypełnione starymi 
pocztówkami opowiada 
z rozpromienionymi 
oczami o ich historii. 
W pamięci pozostanie też 
jako niezwykle kulturalny, 
chętnie dzielący się wiedzą 
i spostrzeżeniami na temat 
świata człowiek.

Edward Miziołek w czasie prelekcji wygłoszonej dla uczniów I LO  
w Łowiczu, podczas której towarzyszył mu Andrzej Chmielewski (z lewej).
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RZUT OKIEM | PAŚNIK DLA ZWIERZĄT 

W niedzielę, 21 lutego, członkowie Stowarzyszenia Łączy nas 
Łowicz samodzielnie wykonali i ustawili paśnik dla zwierząt 
w kompleksie leśnym w Zielkowicach, w pobliżu Arkadii. 
Członkowie stowarzyszenia przyznają, że zima już powoli odpuszcza, 
ale są przekonani, że mimo to dzikie zwierzęta chętnie będą korzystać 
z paśnika, który będzie uzupełniany sianem. – Chodzimy ostatnio sporo 
po lasach, zauważamy ślady bytowania zwierząt i stwierdziliśmy, że 
trzeba im troszkę tej zimy pomóc. Co prawda paśnik powstał na ostatni 
gwizdek, bo zima już się kończy, ale z pewnością będzie służył leśnym 
przyjaciołom w kolejnych latach – mówi nam Krystian Cipiński z ŁnŁ. aa 
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Przyjacielskie 
rywalizacje
Na jednej z aukcji w Krakowie, 

na której pan Edward był z  An-
drzejem Chmielewskim, kupił on 
łowicką pocztówkę, z tzw. długim 
adresem – czyli jedną z  pierw-
szych i  najcenniejszych. Jak się 
potem okazało, ze stemplem 
poczty Żelechów, rodzinnego 
miasta pana Andrzeja. – Przeglą-
dając albumy przed licytacją nie 
zauważyłem tego, zagapiłem się, 
a ta pocztówka łączyła dwa istotne 
dla mnie miasta – to, w którym się 
urodziłem i to, z którym się zwią-
załem. Gdy wracaliśmy do domu, 
byłem załamany, prawie płaka-
łem, Edward powiedział, że rozu-
mie mnie i wymieni się ze mną, 
jeśli tylko zaoferuję mu identycz-
ną pocztówkę. Przez 15 lat polo-
wałem na nią, a gdy ją zdobyłem, 
dokonaliśmy w  końcu wymiany  
– opowiada Chmielewski.

Szlachetny człowiek
– W Edwardzie zawsze ujmo-

wała mnie jego szlachetność. To 
taka szczególna cecha człowie-
ka, która go wyróżnia spośród in-
nych ludzi. Nigdy nie mówił źle 
o  innych ludziach, nie był złośli-
wy, a  już w  ogóle wulgarny. To 
był człowiek ogromnej kultury. 
Miał też inną szczególną cechę: 
delikatność w kontaktach z ludź-
mi. Mogę też śmiało powiedzieć, 
że był człowiekiem, na którego 
można było liczyć – ciągnie An-
drzej Chmielewski. Przez lata był 
on dla pana Edwarda „oknem”  
na to, co dzieje się w  Łowiczu, 
utrzymywali bliski kontakt, nie-
mal raz w  tygodniu rozmawiali  
ze sobą telefonicznie.

Wiedzą potrafił się 
dzielić
Jacek Rutkowski, grafik, regio-

nalista i  kolekcjoner, powiedział 
nam, że pan Edward miał ogrom-
ną wiedzę na temat łowickich 
pocztówek, wręcz zadziwiał nią.  

– O którą pocztówkę by nie spy-
tać, to wiedział o niej więcej niż 
większość osób. Wychwyty-
wał niuanse, których inni nie do-
strzegali. Dobrze orientował się 
w  świecie kolekcjonerskim i  je-
śli nie miał jakiejś pocztówki, 
to doskonale wiedział, kto ma ją 
w  swoich zbiorach – wspomina 
pana Edwarda.

Miał on też jeszcze jedną ce-
chę: zbierał pocztówki i  groma-
dził o nich wiedzę, ale nie tylko 
dla siebie, ale dla innych, dzielił 
się nią – a to nie jest wcale oczy-
wiste w  świecie kolekcjonerów. 
Robił to przez wystawy, publika-
cje np. w piśmie Filokartysta, ale 
też w  rozmowie. Zapytany czy 
poproszony o pomoc przez kogoś 
mniej zorientowanego w temacie 
– zawsze odpowiadał.

Złoty Exlibris  
za dzieło życia
Pan Edward swoją wiedzę prze-

lewał też na papier, o pocztówkach 
pisał w ukazujących się w Łowi-
czu wydawnictwach CDN, Maso-
via Mater Łowicz-pismo miasta, 
ale także w znanym specjalistom 
Filokartyście. Dzięki jego zaanga-
żowaniu nawet jeden z numerów 

został całkowicie poświęcony kar-
tom pocztowym z Łowicza.

Rutkowski podkreśla, że dzie-
łem jego życia była wydana 
w  2000 roku książka „Łowicka 
Pocztówka – 1899 – 1999”. Był to 
album, na który złożyły się kopie 
łowickich pocztówek, w większo-
ści z kolekcji pana Edwarda, okra-
szony tekstem, który powstał przy 
wsparciu kierownika łowickiego 
Archiwum Państwowego w War-
szawie Marka Wojtylaka. On sam 
zajmował się stroną graficzną wy-
dawnictwa. 

Wartość merytoryczna tej 
książki, wydanej przez Łowicki 
Ośrodek Kultury, została docenio-
na przez kolekcjonerów, regiona-
listów i badaczy historii Łowicza 
i Ziemi Łowickiej. Rozbudziła też 
w wielu osobach pasje kolekcjo-
nerskie i chęć zbierania pamiątek 
historycznych związanych właśnie 
z Łowiczem. W 2001 roku pozy-
cja ta została nagrodzona „Złotym 
Exlibrisem” – nagrodą przyzna-
waną przez Wojewódzką Bibliote-
kę Publiczną im. Marszałka Józe-
fa Piłsudskiego w Łodzi. 

Z nagrody tej pan Edward bar-
dzo się cieszył, radość sprawiało 
mu też, że biblioteka co roku pa-
miętała o nim i zapraszała na ko-
lejne wręczania tytułu, z  czego  
do końca życia korzystał.

Szczególny błysk w oku
Dyrektor tejże biblioteki, st. ku-

stosz mgr Barbara Czajka, powie-
działa nam, że poznała Edwarda 
Miziołka zanim została dyrekto-
rem, jeszcze przed wręczeniem 
Złotego Exlibrisu, na aukcji an-
tykwarycznej ponad 20 lat temu. 
Spotkali się przed nią, pochylając 
się nad jedną z najstarszych pocz-
tówek łowickich, oboje mieli na-
dzieję ją kupić. – Wiedział, że to 
unikat – wspomina. – Niestety 
nasze nadzieje na jej zakup speł-
zły na niczym. Kupiła ją Bibliote-
ka Uniwersytecka w Łodzi, ale to 
nie zakończyło jego ciekawości tą 

konkretną pocztówką. Wracał do 
niej, badał i  porównywał, nawet 
komentował ustalenia poczynione 
przez znawców tematu.

Znajomość pana Edwarda 
i pani Barbary Czajki przetrwała 
lata. Dzięki niej został członkiem 
działającego przy bibliotece To-
warzystwa Przyjaciół Książki i był 
częstym gościem na organizowa-
nych przez nie spotkaniach z pi-
sarzami czy bibliofilskich. – Miał 
szerokie zainteresowania, nie dało 
się go nie zauważyć na naszych 
spotkaniach, był charakterystycz-
ny i miał szczególny błysk w oku.

Związki z Towarzystwem spra-
wiły, że był też uczestnikiem wy-
jazdów bibliofilskich organi-
zowanych na Kresy, na Litwę, 
Białoruś i  Ukrainę – wspomi-
na Barbara Czajka. W  czasie 
tych wyjazdów zwiedzano miej-

sca związane z  polską kulturą,  
a w szczególności związane z pi-
sarzami, poetami i  ich działami. 
Dzięki tym wyjazdom mógł speł-
nić swoje marzenie, aby zwiedzić 
ten rejon świata. – To był ciepły 
i bardzo ciekawy świata człowiek 
– mówi.

Wystawa  
niemal co roku
Pocztówki z  kolekcji Edwar-

da Miziołka można było oglądać  
na wielu wystawach. Jed-
na z  pierwszych miała miejsce 
w 1984 roku, zorganizował ją Wo-
jewódzki Zarząd Towarzystwa Tu-
rystyczno-Krajoznawczego, od-
dział w Łodzi. Pokazał wówczas 
zbiór pocztówek z mapkami. 

Dwa lata później prezentował 
swoje zbiory po raz pierwszy na 
wystawie „Region Łowicki na sta-

rej i nowej pocztówce” w Łowiczu 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej. 

Kolejna wystawa, pt. „Łowic-
kie pocztówki” na Ziemi Łowic-
kiej, miała miejsce dopiero 10 lat 
później, w  1996 roku, w  Gmin-
nej Bibliotece Publicznej w Zdu-
nach. Od tego momentu pocztów-
ki prezentował niemal co roku, 
nie tylko związane z  Łowiczem, 
ale także zawierające herby miast, 
mapy, a nawet tak specjalistyczne, 
jak związane z twórczością mala-
rzy Piotra Stachiewicza i  Józefa 
Chełmońskiego. Wystawa pocz-
tówek z obrazami tego ostatniego 
i spotkanie z młodzieżą I Liceum 
Ogólnokształcącego w  Łowiczu 
w  marcu 2017 roku w  związku  
ze świętem patrona szkoły była 
ostatnim przejawem jego aktyw-
ności.

Katalog miał  
w głowie
Przez lata pan Tomasz wspól-

nie z panem Edwardem nosili się 
z  zamiarem stworzenia katalogu 
jego zbiorów, ostatecznie tego nie 
zrobili. Jedną z przyczyn było to, 
że nie wydawało się to potrzeb-
ne, senior doskonale wiedział co 
ma, a  czego nie ma i  co bardzo 
chciałby nabyć. Teraz pan Tomasz 
przymierza się, aby zrobić to sa-
modzielnie. Pracy będzie dużo, 
bo ojciec zgromadził kilka tysię-
cy kart.

Dla Tomasza Miziołka tata był 
wzorem. Syn był przez niego za-
chęcany, aby też spróbował swo-
ich sił w  kolekcjonowaniu. Pod-
powiedział mu, aby zaczął zbierać 
pocztówki z  herbami miast, tak 
jak on w tym czasie zbierał pocz-
tówki np. z  mapami. Wskazał,  
że nie można kolekcjonować 
wszystkiego, trzeba mieć specja-
lizację. – Dzięki temu mam dziś 
osobiście zebraną całkiem spo-
rą kolekcję takich współczesnych 
pocztówek – mówi pan Tomasz.

ciąg dalszy  
w następnym numerze

Nigdy nie mówił źle 
o innych ludziach, 
nie był złośliwy, 
a już w ogóle 
wulgarny. To był 
człowiek ogromnej 
kultury. Miał też 
inną szczególną 
cechę: delikatność 
w kontaktach 
z ludźmi.

80 urodziny pana Edwarda w 2015 roku w Domu Kultury 
w Zdunach, życzenia, kwiaty i upominki, które wówczas otrzymał sprawiły 
mu wiele radości. 
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Pożegnanie | Aleksander Doba nie żyje 

Zmarł „śmiercią podróżnika”
„Z głębokim żalem 
zawiadamiamy,  
że dnia 22 lutego zmarł 
wielki kajakarz  
Aleksander Doba.  
Zmarł śmiercią podróżnika 
zdobywając najwyższy 
szczyt Afryki – 
Kilimandżaro, spełniając 
swoje marzenia” 
 – poinformowano  
we wtorek na oficjalnym 
profilu facebookowym 
Aleksandra Doby.

Aleksander Doba jako pierw-
szy w historii samotnie przepłynął 
kajakiem Ocean Atlantycki z kon-
tynentu na kontynent. Opłynął 
również kajakiem Morze Bałtyc-

kie i Bajkał, a także jako pierwszy 
opłynął całe polskie wybrzeże. 

O okolicznościach śmierci 
Doby w rozmowie z Polsatnews.pl 

opowiedział założyciel Klubu Po-
dróżników Soliści Łukasz Nowak, 
który był organizatorem wypra-
wy na Kilimandżaro. Jak mówił, 

74-letni podróżnik zdobył szczyt 
o godz. 11:00 w poniedziałek. – 
Przed wykonaniem zdjęcia pa-
miątkowego poprosił o  chwilę 
odpoczynku. Wtedy stracił przy-
tomność, chwilę później funkcje 
życiowe. Przewodnicy przystąpili 
do reanimacji, która nie przynio-
sła skutków – relacjonował. 

4 października ubiegłego roku 
odbył się na Bzurze „Wojewódz-
ki Spływ z Aleksandrem Dobą”, 
którego ideą było promowanie 
turystyki na szlakach kajakowych 
w  naszym regionie. Zaintereso-
wanie spływem było tak duże, 
że lista uczestników zapełniła się 
w ciągu niespełna doby. 

W wydarzeniu mogło wziąć 
75 osób, które płynęły ze Stru-
gienic do Łowicza. Spływ był 
okazją do przeżycia wspaniałej 
przygody na wodzie, jak też po-
znania wyjątkowego człowieka – 
Aleksandra Doby, polskiego po-
dróżnika i ikony kajakarstwa. Co 
ciekawe wiele osób było spoza 

Łowicza, również z odległych za-
kątków kraju.

Można było kupić bezpośred-
nio od Aleksandra Doby jego 
książki oraz zdobyć autograf po-
dróżnika i porozmawiać. – Bzura 
jest piękna, fajna jest też tam pla-
ża i przystań. Udał nam się spływ. 
Na końcu było trochę deszczu, 
ale z cukru nie jesteśmy, to się nie 
rozpuściliśmy – mówił Doba już 
po zakończeniu spływu. 

Nie była to jego pierwsza przy-
goda na Bzurze. Płynął po niej 
kajakiem ponad 20 lat temu. – 
Płynąłem wtedy kolorową rzeką. 
Fioletowa była, tyle było różnych 
ścieków. Teraz ma bardziej natu-
ralny kolor i są w niej ryby. Mija-
liśmy po drodze wielu wędkarzy 
– opowiadał. 

Wiadomość o śmierci podróż-
nika wstrząsnęła Kamilem Sobo-
lem, który był jednym z  inicja-
torów tego pamiętnego spływu 
rzeką Bzurą. Przyznał, że wie-
dział o  wyprawie Aleksandra 

Doby na Kilimandżaro, gdyż 
byli w  stałym kontakcie, m.in. 
w  związku z  planami, aby na 
przełomie maja i czerwca zorga-
nizować kolejny spływ kajakowy 
w naszym regionie – rzeką Raw-
ką lub Pilicą.

Zdaniem Kamila Sobola, 
w  związku z  licznymi dokona-
niami podróżniczymi, Aleksan-
der Doba stał się marką, która jak 
magnes przyciągała innych miło-
śników podróży. Sam miał oka-
zję rozmawiać z nim wielokrotnie, 
m.in. podczas targów podróż-
niczych, w  których chętnie brał 
udział. 

– Był wzorem do naśladowa-
nia dla wielu ludzi, którzy ekscy-
tują się podróżami i kajakarstwem 
– podkreśla Kamil Sobol. W jego 
opinii, najważniejsze jest to, że 
był człowiekiem spełnionym, ak-
tywnym i przez cały czas mają-
cym wizje kolejnych ekspedycji. 
Dlatego można uznać, że odszedł, 
tak jak żył: w podróży.  aa 

Aleksander Doba podczas spływu kajakowego Bzurą ze Strugienic 
do Łowicza, 4 października 2020 r. 
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,  UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY , SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27 , SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: SKLEP 
„NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; 
OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP 
P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5,SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REKLAMA

418362

www.konstal-garaze.pl  |  509-574-644; 505-526-036
(24) 368-32-17; (46) 880-50-31; (44) 738-02-06

• GARAŻE blaszane • BRAMY garażowe
• KOJCE dla psów • WIATY • KONTENERY

• najniższe CENY
• różne wymiary
• transport i montaż 

GRATIS – cały kraj
• dogodne RATY

garaże
wzmocnione

samochodowe

kupno
 �Dostawcze, kom. 725-562-998.

 �Kupię każde auto całe lub 
uszkodzone. Najlepsze ceny. Gotówka 
od ręki, kom. 601-566-990.

 �Kupię każde auto, gotówka, najlepsze 
ceny, odbiór natychmiastowy, sprawdź, 
kom. 501-032-036.

 �Skup samochodów, najlepsze ceny, 
kom. 725-361-836.

 �Złomowanie pojazdów- każdy 
zarejestrowany. Odbiór. Zaświadczenia. 
Rząśno 13. 99-440 Zduny, 
kom. 602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �CInquecento, 1993 ok, 

kom. 785-959-817.

 �DAEWOO Lanos, 1.5 benzyna/gaz, 
hak, kom. 660-547-745.

 �DAEWOO Matiz, 1999 rok, 
kom. 885-353-501.

 �FIAT Seicento, 2002 rok, 
kom. 606-212-846.

 �FIAT Uno 900, 2000r, 
tel. (46) 838-98-12.

 �FORD Mondeo MK4, 1,8 TDCI, 2008 
rok, kombi, srebrny metalik, stan bdb, 
kom. 693-423-284.

 �FORD Mondeo, 1,8 TDCI, 2009 
rok, czarny metalik, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, 16200zł, 
kom. 513-375-786.

 �Lancia Delta, 1998 rok, 
kom. 608-545-221.

 �MERCEDES E Klasa, 1,8 benzyna, 
2005 rok, 190000 km, kompresor, 
stan rewelacyjny, możliwość zamiany 
(mniejszy). Polecam!, kom. 513-375-786.

 �OPEL Corsa, 1.3 CDTI, 2007r, 
kom. 606-348-077.

 �OPEL Corsa D, 1,3 diesel, 2008 rok, 
kom. 880-631-975.

 �OPEL Corsa, 1.3CDTI, 2005 
rok, klimatyzacja, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny. Polecam!, 
kom. 604-706-309.

 �OPEL Meriva, 1.6, 2008rok, 
kom. 606-348-077.

 �OPEL Meriva, 1.7 CDTI, 2011r., 
kom. 606-348-077.

 �OPEL Meriva, 1.3 CDTI, 2007 rok, 
6800 zł, kom. 696-951-591.

 �OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, 12.200zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, kom. 513-375-786.

 �SEAT Leon II, 2.0B, 2006r., 
kom. 606-348-077.

 �SKODA Citigo, 1.0, 2014 rok, czarny, 
74.000, kom. 698-491-590.

 �TARPAN 239D, kom. 785-240-262.

 �TOYOTA CHR, 2018 rok, 40000 
km, automat 4x4, grafit perła, bogata 
wersja, jedyny egzemplarz w Europie, 
auto z USA, cena do uzgodnienia, 
kom. 603-653-030.

 �TOYOTA Corolla kombi Diesel, 2005 
rok, kom. 697-693-625.

 �TOYOTA Corolla, 2.0D4D, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.200zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, kom. 513-375-786.

 �VOLVO V50, 1,6 D, 2010 r, 
kom. 889-419-152.

 �VW Golf 5, 1,6 MPI, 2006 rok, 
5-drzwiowy, niebieski metalik, stan 
rewelacyjny, kom. 604-706-309.

 �VW Passat, 1.8B, 1999r., 
kom. 606-348-077.

 �VW Golf, 1.6 TDI, 2010, 
kom. 579-644-855.

 �OPEL Corsa, 1.2, 2010, 60.000km, Iwł, 
kom. 722-090-134.

 �OPEL Corsa, 1.2, 2013 rok, wersja 
cosmo, kom. 600-944-728.

 �SKODA Fabia kombi, 1.9 diesel, 2005r, 
3.400zł, kom. 602-584-266.

 �TOYOTA Yaris, 1.3, 2007 rok, 
kom. 695-671-050.

 �VW Golf kombi, 1.6 TDI, 2015 
rok, 56.000km, I właściciel, 
kom. 600-944-728.

inne
 �Przyczepka do 300kg, 

kom. 781-053-485.

 �Sprzedam opony zimowe oraz letnie 
rozmiar 17,16,15,14, atrakcyjne ceny, 
kom. 513-375-786.

motorowe

kupno
 �Zabytkowe motocykle, części, 

kom. 513-185-357.

sprzedaż
 �Motocykle, skutery, quady, części, 

akcesoria, serwis, naprawy, Głowno, 
Łódzka 4, tel. (42) 710-76-11.

 �Quad 125, 2020 rok, automat 1+1, 
prawie nowy, kom. 604-994-832.

nieruchomości

kupno
 �Kupię grunty rolne/ziemię, gmina 

Nieborów, okolice, kom. 795-288-618.

 �Kupię grunty rolne w gminie Kocierzew 
i okolicy lub wezmę w dzierżawę, 
kom. 792-756-777.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
kom. 693-944-068.

sprzedaż
 �Sprzedam dom mieszkalny wraz 

z budynkami gospodarczymi, 
kom. 663-140-004.

 �Działka 1,22 ha, Zielkowice I tel 
609-106-174.

 �Mieszkanie 65 mkw, oś. Dąbrowskiego 
14, IV piętro, kom. 608-350-252.

 �Sprzedam kawalerkę 34 mwk 
w Łowiczu, kom. 720-983-294.

 �Sprzedam nieruchomość 1,5 ha 
w Bielawach przy drodze krajowej 703, 
kom. 600-454-590.

 �Sprzedam lub wynajmę 
mieszkanie 62 mkw na os. Swoboda, 
kom. 509-534-004.

 �Sprzedam mieszkanie M-3, 48mkw, 
osiedle Bratkowice, kom. 501-248-347.

 �Działka rolna z możliwością zabudowy 
2,6 ha, Parma, gmina Łowicz, kom. 601-
280-964, 509-299-676.

 �Sprzedam łąki Klewków 1,24 ha, 
kom. 793-647-999.

 �Mieszkanie 50 mkw., zmodernizowane, 
III p., Łowicz Tkaczew 6, 
kom. 601-575-188.

 �Sprzedam łąkę 1,79 ha, Przezwiska, 
tel. (46) 838-20-42.

 �Sprzedam mieszkanie 52mkw, I piętro, 
blok z cegły, kom. 608-819-218, Łowicz.

 �Sprzedam mieszkanie 60 
mkw., os. Dąbrowskiego, II piętro, 
kom. 607-244-339.

 �Sprzedam działkę 5 ha Kalenice, 
kom. 504-184-850.

 �Sprzedam 4ha ziemi, Goleńsko, 
kom. 536-818-700.

 �Mieszkanie 35 mkw., Ip., os. 
Reymonta, kom. 698-334-328.

 �Sprzedam mieszkanie 24 mkw, 
kom. 793-969-908.

 �Sprzedam mieszkanie 84mkw, 
parter, Bolimowska 14/18B Łowicz, 
kom. 605-995-777.

 �Działka 3.000 m2, kom. 500-223-683.

 �Dom 250 mwk. oraz budynki 
gospodarcze na działce 5000 m, 
kom. 792-560-113.

 �Działki rolno-budowlane, okolice 
Bielaw, kom. 575-684-348.

 �Działka budowlano-rolna 2,5 h, media, 
Bratoszewice, kom. 510-309-640.

 �Sprzedam dom 135 mkw. + budynki 
gospodarcze, działka 2.000 mkw. 
w Dachowej, kom. 513-124-322.

 �Sprzedam dom 100 mkw., 
działka 2.500 mkw. w Bolimowie, 
kom. 694-018-351.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne 4,47 
ha, Patoki, kom. 723-751-730.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 2 
ha, kom. 608-815-516.

wynajem
 �Wynajmę lokal o pow. 25 mkw. na 

działalność biurową lub usługową, 
kom. 739-066-651.

 �Tanie noclegi. Łowicz, Plac 
Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-16, 
kom. 512-098-358.

 �Mieszkanie, centrum Łowicza, 
kom. 888-751-723.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
kom. 606-569-727.

 �Wynajmę mieszkanie w Łodzi, 3 
pokoje, kom. 725-786-178, po 16.00.

kupno różne
 �Bagnety, monety, medale, starocie, 

kom. 606-941-752.

 �Kupię topolę, dęba, inne, 
kom. 696-379-599.

 �Kupię ul dadant, kom. 887-276-488.

 �Kupię rury metalowe, 
kom. 662-240-085.

sprzedaż różne
 �Wózek paleciak, kom. 693-830-160.

 �Sprzedam bindry metalowe długość 
6,70 metra, kom. 609-459-539.

 �Sprzedam bramę, kom. 601-831-647.

 �Sprzedam Karcher K6.91M, mało 
używany, kom. 609-297-633.

 �Sprzedam stalowe słupy 180 
ceowniki i heby, kom. 504-184-850.

 �Sprzedam prostowniki duży 
24V, 4 sztuki transformatorowe, 
kom. 504-184-850.

 �Sprzedam drzewo opałowe, 
kom. 881-319-086.

 �Sprzedam ławostół, fotel, 
kom. 531-778-136.

 �Sprzedam opony 12/4/28 do C-330, 
kom. 781-239-334.

 �Sprzedam skrzynki plastikowe 
50/30/23, cena 80 gr, 
kom. 514-498-393.

 �Sprzedam piec Olsztyn, 
kom. 669-258-275.

 �Witryny chłodnicze 2 sztuki, 200 litrów 
każda, kom. 792-560-113.

 �Sprzedam suche pestki z wiśni, śliwki, 
kom. 506-421-980.

 �Drzwi zewnętrzne Gerda, bale 
akacjowe na schody, kom. 728-749-086.

 �Wanna nowa, kom. 692-434-273.

 �Sprzedam ule warszawskie do 
niewielkiego remontu, tani sprzedam, 
kom. 607-364-068, 510-658-083.

 �Sprzedam maszyny stolarskie, 
wiertarkę czołową, kom. 606-974-005.

praca

dam pracę
 �Przyjmę do pracy: ślusarz, spawacz 

- montaż, ogrodzeń. Możliwość 
przyłuczenia - na stałe lub dorywczo, 
kom. 501-930-953.

 �Zatrudnię dekarzy i pomocników, 
okolice Dmosina, kom. 609-846-316.

 �Zatrudnię do pracy przy robotach 
drogowych i kostce brukarzy, 
brygadzistów, majstrów. Atrakcyjne 
wynagrodzenie, kom. 601-593-011.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E transport 
krajowy, kom. 606-289-088.

 �Do pracy w ogrodnictwie, Łowicz, 
kom. 601-385-678.

 �Zatrudnię panią w starszym wieku 
do sprzedaży serów-oscypków 
z Zakopanego (praca 3 dni/
tygodniowo, targowisko miejskie, 5h), 
kom. 600-237-175.

 �Przyjmę murarzy, kom. 792-929-533.

 �Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, 
kom. 509-299-676.

 �Firma Wirbud Meble w Osmolinie 
zatrudni kierowcę samochodu 
dostawczego do 3,5 t, stolarzy, 
tel. (24) 277-62-44, kom. 603-444-907.

 �Stacja Paliw Orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile widziane 
CV ze zdjęciem, wiadomość na 
miejscu.

 �Stacja Paliw Orlen w Zdunach 
zatrudni pracownię, mile widziane CV 
ze zdjęciem, wiadomość na miejscu.

 �Przyjmę pracownika na elewację, 
Łowicz i okolice, kom. 608-861-026.

 �Zakład Przetwórstwa Mięsnego 
zatrudni rzeźników - masarzy. 
Wymagana ogólna znajomość rozbioru 
mięsa lub produkcji wędlin. Sypień koło 
Nieborowa, kom. 662-296-699.

 �Firma zatrudni dozorcę - portiera. 
Praca w miejscowości Nowe Grudze. 
Może być z orzeczeniem o stopniu 
niepełnosprawności., kom. 609-111-509.

 �Zatrudnię szwaczki, stała 
praca, jedna zmiana w Głownie, 
kom. 606-407-240.

 �Zatrudnię pomocnika brukarza, 
kom. 881-319-086.

 �Przyjmę do dociepleń budynków, 
kom. 507-458-670.

 �Zatrudnię przedstawiciela 
handlowego na terenie Łowicza i okolic, 
kom. 600-237-175.

 �Zatrudnię kierowcę kat C stałe 
trasy Łowicz-Tersin, Łódź-Łowicz, 
z możliwością przyuczenia, 
kom. 698-645-426.

 �Firma Regina zatrudni szwaczkę do 
szycia skarpet na rosso. Praca - Otolice 
68, kom. 603-709-330.

 �Przyjmę pracownika do dociepleń, 
kom. 511-735-802.

 �Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
kom. 607-343-338.

 �Przyjmę do praca remontowo-
budowlanych, kom. 505-960-316.

 �Firma Pas-Pol zatrudni pracownika 
mężczyznę do produkcji taśm-pasów 
przenośnikowych. Oferujemy stabilne 
zatrudnienie w oparciu o umowę o 
pracę, kom. 606-989-491.

 �Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowalnych, kom. 721-136-023.

 �Zatrudnię kierowcę kat. 
C+E z doświadczeniem, kraj, 
kom. 699-902-211.

 �Zatrudnię do pracy w handlu 
z Głowna i okolic, kom. 504-184-657.

 �Pracowników budowlanych z Głowna 
zatrudnię, kom. 601-321-914.

 �Firma transportowa z Łowicza zatrudni 
pomocnika mechanika samochodów 
ciężarowych, kom. 604-237-423.

 �Zatrudnię do pracy w schronisku dla 
psów, Piotrowice, kom. 601-303-395.

 �Producent skarpet firma LOWA 
zatrudni dziewiarzy, kom. 508-120-128.

 �Kierowca C+E kraj, firanka, kom. 603-
387-474, 790-710-533.

szukam pracy
 �Operator maszyn rolniczych, 

traktorzysta, kom. 730-910-035.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Malowanie, remonty, 

kom. 514-347-542.

 �Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, kom. 604-144-668.

 �Układanie kostki brukowej, 
kom. 667-837-817.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
kom. 609-135-411.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, kom. 607-612-176.

 �Tynki maszynowe, kom. 502-651-777.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, kom. 607-090-260.

 �Ogrodzenia - montaż, panele, siatka, 
itp., kom. 606-303-471.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, 
kom. 504-960-515.

 �Kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, kom. 505-960-316.

 �Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, kom. 667-189-380.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, kom. 535-466-501.

 �Wykonwyanie pokryć dachowych 
i konstrukcji, kom. 609-846-316.

 �Remonty wykończenia od A-Z, 
kom. 739-021-981.

 �Ocieplenia budynków, 
kom. 739-021-981.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
kom. 501-931-961.

 �Kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
kom. 693-184-322.

 �Malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi, 
okien, ocieplanie poddaszy, panele, 
kom. 887-555-801.

 �Wykończenia remonty, 
kom. 532-115-111.

 �Tynki tradycyjne z mułkowaniem, 
kom. 532-115-111.

 �Tynki tradycyjne z mułkowaniem, 
kom. 666-152-315.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, kom. 883-215-523.

 �Wylewki agregatem mixokret, 
kom. 513-985-412.

 �Usługi remontowe, gładzie, terakota, 
glazura, sufity, zabudowy G/K itp., 
kom. 600-779-659.

 �Drobne naprawy, kom. 791-655-024.

 �Budowa domów, kom. 792-929-533.
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 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
kom. 506-771-822.

 �Wykończenia wnętrz gipsowanie, 
malowanie, sufity podwieszane itp. 
ocieplenia budynków, glazura, terakota, 
kom. 507-804-797.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
kom. 790-294-337.

 �Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, zabudowy z płyt G/K, 
ocieplenia, kom. 792-177-229.

 �Tynki, kom. 575-661-940.

 �Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. 
Przystępne ceny, kom. 691-768-451.

 �Pokrycia dachowe, papa, rynny, 
podbitki, kom. 605-850-706.

 �Usługi glazurnicze, kom. 571-535-171.

 �Budowy, remonty, docieplenia, 
kom. 794-230-700.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, kompleksowo 
z dachem, kom. 667-324-294.

 �Glazura, terakota, wszelkie zabudowy, 
tynki mozaikowe, gładź, malowanie, 
przeróbki elektryczne, kom. 605-562-651.

 �Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, kom. 721-108-965.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
kom. 609-227-348.

 �Malowanie i gładzie natryskowe, 
kom. 575-873-086.

 �Brukarstwo, kom. 791-306-104.

 �Ocieplenia, kom. 602-624-001, 
664-479-397.

sprzedaż
 �Dachy, rynny, akcesoria, 

kom. 513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, 
kom. 506-891-289.

 �Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również jako 
podwykonawca, kom. 601-379-355.

 �Usługi elektryczne., kom. 571-845-477.

 �Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, kom. 535-466-501.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, 
kom. 535-466-501.

 � Instalacje elektryczne: nowe, przeróbki, 
remonty, awarie, kom. 605-239-340.

 �Instalacje fotowoltaiczne, 
kom. 727-534-450.

 �Usługi elektryczne, kom. 509-838-364.

 �Hydraulika kompleksowo, 
kom. 601-818-310.

usługi inne
 �Wycinka drzew, kom. 696-008-528.

 �Transport i przeprowadzki, 
kom. 665-220-406.

 �Wycinka drzew, kom. 510-052-908.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
kom. 782-718-483.

 �Rozliczenia PIT-11, kom. 665-752-680.

 �Oferuję pomoc dla osoby starszej 
i niesamodzielnej, kom. 661-054-344, 
790-456-963.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., kom. 504-070-837.

 �Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 7 dni 
w tygodniu, kom. 883-589-669.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
kom. 609-135-411.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
kom. 728-227-030.

matrymonialne
 �Poznam kobietę szczerą, uczciwą, 

duży temperament, wiek 44-63, sms, 
kom. 606-735-889.

 �Poznam atrakcyjną miłą dziewczynę, 
kom. 693-628-216.

nauka
 �Matematyka, kom. 601-303-279.

 �Matematyka- szkoła podstawowa, 
egzamin 8-klasisty, kom. 577-499-553.

 �Matematyka- szkoła średnia, kursy 
maturalne, kom. 577-499-553.

 �Język angielski, niemiecki, 
kom. 782-613-909.

 �Matematyka, Mysłaków, 
kom. 697-527-565.

 �Angielski, matematyka, 
kom. 607-440-582.

 �Prace licencjackie, magisterskie 
- pomoc, korekta, analiza, wykresy. 
Kontakt: pisanie@op.pl

 �Matematyka (podstawówka), 
kom. 696-740-690.

 �Matematyka, Mysłaków, 
kom. 793-570-964.

 �Matematyka, Angielski, 
kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, kom. 783-112-512.

 �Skup zboża, auto samozaładowcze, 
kom. 607-202-732.

 �Kupię zboże, kom. 508-471-814.

 �Kupię zboże paszowe, 
kom. 668-478-617.

 �Kupię pszenżyto, jęczmień,  
mieszankę zbożową z małą ilością owsa, 
żyto hybrydowe, transport, gotówka, 
kom. 504-561-585.

hodowlane
 �Kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 

dalszego chowu, kom. 515-121-410.

 �Kupię byczki i cieliczki ras mięsnych 
bądź krzyżówek ras mięsnych z HF, 
kom. 510-099-950.

 �Kupię zboże, kom. 693-157-117.

maszyny
 �Kupię kopaczkę, owijarkę, Bolko, 

Annę, sadzarkę, globogryzarkę, 
talerzówkę, ładowcz Trol, siewnik, 
rozsiewacz, kom. 515-710-848.

 �Kupię ciągnik rolniczy, maszyny 
rolnicze, przyczepę wywrotkę, 
kom. 605-084-979.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
kom. 502-939-200.

 �Skup ciągników, przyczep, 
kom. 725-361-836.

 �Kupię przyczepy rolnicze, 
kom. 667-285-669.

 �Kupię żmijkę do zboża, min. 6m, 
kom. 600-623-430.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Nasiona bobu sprzedam, 

kom. 790-575-493.

 �Sprzedam (siano) baloty 120x120, 
bez deszczu ze stodoły, możliwość 
transportu, kom. 783-668-523.

 �Pszenica jara Nawra. Jęczmień jary 
Podarek. Pszenżyto jare Mamut po 
czyszczalni Petkus, pierwszy rok ze 
Strzelc, kom. 885-254-502.

 �Słoma okrągłe bele ze stodoły, 
kom. 693-830-160.

 �Sianokiszonka baloty + transport, 
kom. 664-981-618.

 �Zboża jare, sadzeniaki 
ziemniaka, kukurydza, trawy 
i inne nasiona. Firma Nasienna 
Granum Łowicz, dowóz od 
1tony. Prowadzimy kontraktację: 
facelii, gorczycy, rzodkwi oleistej, 
strączkowych, motylkowych i traw., 
tel. (46) 837-23-05.

 �Sprzedam nasiona bobu, 
kom. 609-378-355.

 �Sprzedam słomę w dużych belach, 
kom. 515-628-911, 508-983-242.

 �Sprzedam owies, kom. 608-613-658.

 �Sprzedam bób, kom. 608-613-658.

 �Słoma baloty ze stoga, 
kom. 695-759-357.

 �Sprzedam słomę, kom. 693-974-911.

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Sprzedam owies, żyto, 
kom. 667-257-460.

 �Sprzedam bób Bizon, 
kom. 886-649-933.

 �Sprzedam owies, żyto, bele słomy ze 
stodoły, kom. 601-814-220.

 �Jęczmień jary Soldo pierwszy odsiew, 
kom. 692-199-767.

 �Sprzedam owies, kom. 694-075-080.

 �Mieszanka, okolice Chąśna, 
kom. 504-297-209.

 �Sprzedam słomę Strugienice, 
kom. 511-184-369.

 �Sprzedam zboże, kom. 503-949-866.

 �Mieszanka, owies z odnowy, 
kom. 693-830 -160.

 �Sprzedam siano, kom. 664-837-390.

 �Zboże, kom. 880-263-930.

 �Owies „Harnaś”, kom. 880-263-930.

 �Pszenica jara, pszenżyto, łubin 
wąskolistny, słodki, kom. 512-335-957.

 �Sprzedam jabłka Ligol, 
Champion, Prince, Najdared, Mutsu, 
kom. 783-503-100.

 �Sprzedam owies Bingo, 
kom. 696-722-736.

 �Sprzedam Top bób Bachus, 
kom. 690-366-739.

 �Słoma z mieszanki, kom. 607-168-196.

 �Bób Bizon, kom. 603-526-774.

 �Sprzedam pszenicę, żyto, mieszankę, 
pszenżyto, Świeryż, kom. 513-064-118.

 �Słoma duże bele, Wyborów, 
kom. 788-278-657.

 �Owies po centrali, kom. 669-034-195.

 �Wysłodki jabłko, ćwikła 9 ton, burak 
pastewny 250zł, kom. 785-240-260.

 �Sprzedam pszenżyto, słomę kostka, 
kom. 722-152-794.

 �Żyto, pszenżyto, kom. 509-704-346.

 �Sprzedam bób, kom. 692-039-886.

 �Sprzedam 15 ton pszenicy paszowej, 2 
tony żyta, kom. 607-385-745.

 �Sprzedam pszenżyto, 
kom. 608-209-685.

 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto, 
kom. 723-030-883.

 �Sprzedam sianokiszonkę, mieszankę, 
kom. 662-585-814.

 �Pszenżyto z żytem, kom. 606-461-348, 
696-883-404.

 �Owies Bingo I rok po centrali, 
kom. 531-791-123.

 �Sprzedam owies, kom. 507-130-136.

 �Sprzedam zboże, kom. 602-387-024.

 �Ziemniaki jadalne, do szadzenia, 
paszowe, kom. 696-604-979.

 �Sprzedam owies, siano w belach, 
kom. 511-111-860.

 �Słoma duże bele ze stodoły; 
sianokiszonka, kom. 785-122-857.

 �Sprzedam obornik bydlęcy lub 
zamienię na słomę, siano lub 
sianokiszonkę, kom. 667-990-921, 
721-116-519.

 �Mieszanka, tel. (46) 837-47-14.

 �Bób Bartek, kom. 515-837-676.

 �Sprzedam bób, kom. 531-502-597.

 �Owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, kom. 736-417-516.

 �Żyto, pszenżyto, Zduny, 
kom. 532-277-616.

 �Sprzedam siano w kostkach Popów 
146 koło Łowicza, kom. 602-587-434.

 �Słoma, Otolice, kom. 502-026-691.

 �Owies 2 t, kom. 508-192-016.

 �Sprzedam słomę w balotach ze stoga, 
kom. 785-240-262.

 �Sprzedam jęczmień jary i pszenżyto 
ozime, kom. 693-962-211.
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 �Bób Bachus po sklepie nasiennym, 
kom. 724-551-112.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto, 
kom. 782-650-798.

 �Sprzedam słomę, duże bele, Chąśno 
1, kom. 721-737-369.

 �Sprzedam saladerę, 
kom. 663-319-284.

 �Sprzedam pszenicę jarą, 
kom. 692-629-178.

 �Sprzedam siano, kom. 692-834-647.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto 
z żytem, kom. 662-095-386.

 �Owies Bingo, Goleńsko, 
kom. 668-165-645.

 �Sprzedam jęczmień jary ok. 20 ton. 
Bogoria Górna, kom. 576-612-666.

 �Siano, sianokiszonka, cyklop, 
kom. 575-684-348.

 �Sianokiszonka baloty 90 zł sztuka, 
Seligi, kom. 691-534-596.

 �Sprzedam sianokiszonkę, słomę, 
owies, kom. 506-421-980.

 �Sprzedam obornik, owies, 
kom. 530-778-237.

 �Owies, kom. 697-289-514.

 �Ziemniaki jadalne, żółte Belmondo 
worki 15kg oraz sadzeniaki, 
kom. 733-413-513.

 �Owies do siewu Binco, 
kom. 733-413-513.

 �Pszenżyto jare, kom. 667-257-470.

 �Sprzedam siano baloty i owies, 
kom. 699-263-704.

 �Gryka, łubin, proso, kom. 506-115-015.

 �Mieszanka, kukurydza, owies, 
pszenżyto, jęczmień, siano, słoma, 
pszenica, kom. 506-115-015.

 �Słoma w kostkach, Łasieczniki, 
kom. 573-071-070.

 �Sprzedam siano, zboże paszowe, 
chwytak do bel, kom. 662-089-395.

 �Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 
kom. 880-918-256, 889-910-333.

 �Siano w balotach (suche), 
kom. 723-528-039.

 �Sprzedaż zbóż jarych 
Hodowla Strzelce Danko, ceny 
zakładowe, Bielawy, Rynek 14, 
kom. 607-189-155.

 �Siano, Marywil, kom. 691-125-654.

 �Sianokiszonka, bele 130, 
kom. 504-678-719.

 �Sprzedam żyto, kom. 501-235-473.

 �Sprzedam pszenżyto ozime około 5 
ton, okolice Sannik, kom. 665-236-883.

 �Sprzedam owies, mieszankę, duża 
ilość, kom. 510-009-797.

 �Sprzedam pszenicę, 
kom. 798-682-101.

 �Ziemniaki paszowe i jadalne, 
kom. 692-492-058.

 �Sprzedam pszenżyto jeczmień siano, 
kom. 605-266-154.

 �Sprzedam żyto, kom. 882-443-044.

 �Sprzedam owies, kom. 530-930-104.

 �Sprzedam słomę w belkach 120/120 
oraz dojarnię rurową, zbiornik na mleko 
800 litrów, kom. 606-407-268.

 �Sprzedam pszenżyto, owies, 
kom. 782-266-800.

 �Pszenżyto, żyto, kom. 793-701-024.

 �Owies Bingo po centrali, pszenica 
ozima, kom. 601-962-832.

 �Pszenica, mieszanka zbożowa, 
kom. 507-203-961.

 �Sprzedam zboże, kom. 699-932-087.

 �Ziemniaki drobne na paszę; marchew, 
kom. 607-648-748.

 �Sprzedam owies, kom. 502-585-456.

 �Sprzedam żyto, jęczmień, 
kom. 692-121-669.

hodowlane
 �Prosięta, kom. 510-259-018.

 �Sprzedam byczki, kom. 693-299-439.

 �Sprzedam źrebicę Koń Polski, 
kom. 788-343-610.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
kom. 509-137-971.

 �Jałówka na wycieleniu, 
kom. 787-167-144.

 �Byczek mięsny 200 kg, 
kom. 792-858-895.

 �Sprzedam prosiaki, kom. 697-153-771.

 �Sprzedam prosięta, kom. 536-602-532.

 �Sprzedam jałówkę cielną, 
kom. 887-276-488.

 �Sprzedam jałówkę wycieloną, 
kom. 695-684-368.

 �Sprzedam kury tęczówki i kury nioski, 
młodą kózkę, kom. 601-141-164.

 �Sprzedam 2 jałówki rasy MM, 
kom. 508-678-424.

 �Sprzedam 2 byczki, 1 HF 150 kg, 1 
Mont 170 kg, kom. 695-825-509.

 �Cielaki do dalszego chowu, 
kom. 880-267-796.

 �Sprzedam byczki, kom. 606-569-727.

 �Sprzedam prosiaki, kom. 536-880-865.

 �Drób, kom. 726-121-861.

 �Sprzedam byczki, kom. 511-611-296.

maszyny
 �Rozrzutniki obornika Fortschritt T088, 

Welgler, Bergman, Strautman 4-10t, duży 
wybór, kom. 509-282-300.

 �Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
kom. 511-713-596.

 �Części do rozrzutnik Fortschritt nowe, 
kom. 693-830-160.

 �Beczka do ślęzy sadowniczej, nowa, 
kom. 506-188-515.

 �Pług 3,4; brony 3; dwukółka, 
kom. 603-387-474.

 �Walce młyńskie pojedyncze, 
kom. 603-387-474.

 �Prasa kostka Sipma, pług 2-skibowy, 
przetrząsacz do siana, kom. 507-194-817.

 �Agregat uprawowy 2.1m szer., 
talerzówka 10, sadzarka do warzyw 
dwurzędowa, maszynka do łuskania 
bobu, kom. 696-252-071.

 �Sprzedam ciągnik rolniczy Ursus 
912, 1986 rok z turem, stan bdb, 
kom. 609-459-539.

 �Rozrzutnik obornika 4,5-tonowy 
z nadstawkami, brony „piątki”, 
kom. 667-257-466.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, 
kom. 602-121-614.

 �Sprzedam przyczepę, rozrzutnik, pług 
3 i 2, kom. 506-123-266.

 �Sprzedam siewnik zbożowy 
marki Nortbrewten, stan bdb, 
kom. 785-165-140.

 �Sprzedam pług 5-skibowy i sanki do 
Tura do C-360, kom. 694-657-883.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
1500 l. Stan bardzo dobry, skrętny 
zaczep, włoska przystawka Nobili, 
kom. 602-681-541.

 �Sprzedam przyczepę zbierającą 
siano i zielonkę lub jako dłużyca do bel, 
kom. 782-137-562.

 �Prasa kostka SIMPA, 
kom. 669-034-195.

 �Kosiarko-rozdrabniacz 1,75 
m, pszenżyto jare Mamut, 
kom. 697-941-558.

 �Przyczepa 2-osiowa mulda 
20t, sortowniki do ziemniaków, 
kom. 509-282-300.

 �Opryskiwacz zawieszany Hardi 15m, 
800L, kom. 509-282-300.

 �Opryskiwacze ciągnikowe 2500-
3000L, sprowadzone z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Przetrzasarka do siana Niemeyer 
5,2m, kom. 509-282-300.

 �Kosiarki dyskowe Krone, Class, Lely 
i inne, kom. 509-282-300.

 �Przyczepa 1-osiowa do przewozu 
krów, kom. 509-282-300.

 �Wały posiewne 3m Camber, 
kom. 509-282-300.

 �Przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 16t, 
3-stronny wywrot, kom. 509-282-300.

 �Dmuchawy do zboża 2,5-10kW 
z rurami, kompletne, kom. 509-282-300.

 �Prasa rolująca John Deere 950m na 
pasach, kom. 509-282-300.

 �Pług zagonowy Rabenwerk, 5-skibowy, 
kom. 509-282-300.

 �Rozsiewacze do nawozu Amazone, 
Raw, ładowność 600-2.000kg, import 
Niemcy, kom. 509-282-300.

 �Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, kom. 509-282-300.

 �Zgrabiarki do siana 2,8m; 
3,40m; 3,80m; 4,20m; 4,80m; 8m, 
1-2gwiazdowe, Kuhn, Pottinger, Fella, 
duży wybór, kom. 509-282-300.

 �Agregaty bierne 3-metrowe Rau, 
z hydropakiem, kom. 509-282-300.

 �Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4.000-10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Orkan do trawy Tarup, szerokość 1,4-
1,6m, kom. 509-282-300.

 �Talerzówki 3-4,5m, typ X, V, z wałem 
strunowym, sprowadzone z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Wycinaki do kiszonek Fell 
Kuhn, podwójny nóż, winda, duży 
wybór, sprowadzone z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Same Tiger 100ZE 
4x4 100PS, kom. 509-282-300.

 �Karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, kom. 509-282-300.

 �Siewniki do zboża Amazone D7, D8 
2,5-4 m Isaria lobster Super, duży wybór, 
kom. 509-282-300.

 �Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, Frost, Rabewerk, Landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór, import Niemcy, 
kom. 509-282-300.

 �Kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z Niemiec, kom. 509-282-300.

 �Kombajn do zboża Class, heder 
3m, sprowadzony z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import Niemcy, 
kom. 509-282-300.

 �Wąskie koła do ciągnika, 
kompletne 48, 46, 42, 38, 36 cali, 
kom. 509-282-300.

 �Rury, zraszacze do deszczowni, duży 
wybór, kom. 509-282-300.

 �Deszczownie do warzyw, duży wybór, 
kom. 509-282-300.

 �Przyczepa Niemiecka 18 ton, 3-strony 
wywrot Bel, kom. 509-282-300.

 �Kombajn do ziemniaków Crime SE 
7540, 2000 rok, stan bdb, sprowadzony 
z Niemiec, kom. 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy John Deree 
6820, 140KM, 2003 rok, miękki 
przód, sprowadzony z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy John Deree 6330, 
2011 rok, z ładowaczem czołowym, 
miękki przód stan jak nowy sprowadzony 
z Niemiec, kom. 509-282-300.

 �Kombajn zbożowy Deutz-Fahr 
M1080, heder 3m, kabina, sieczkarnia, 
kom. 511-241-504.

 �Bizon Super Z-056 z sieczkarnią 
1987rok stan dobry; przyczepa 
zbierająca czechosłowacka PRP2 stan 
bdb; wycinak do kiszonki Strausmann, 
kom. 721-180-805.

 �Sprzedam opony Kleber 16,9x38; 
nowy poskrom do racic; błotniki do 
C-360; siewnik poznaniak, mieszalnik 
pasz 1-tonpwy, pług Unia Tur 3-skibowy, 
kom. 609-562-159.

 �Siewki do nawozu Kverneland Rauch, 
kom. 605-884-584.

 �Pługi obrotowe resor 3,4 Kverneland, 
kom. 605-884-584.

 �Traktor Belarus 95 KM, 2010 rok, 
180h, kom. 605-884-584.

 �Sprzedam do Zetora 16 
145 głowicę, wał, miskę, 
kom. 504-184-850.

 �Sprzedam pług, wialnię, 
kom. 530-930-104.

 �Sprzedam pług zagonowy Unia Tur 
4+1 z kolczatką, kom. 697-714-463.

 �Siewnik do zboża Amazone D7, 2,5 
metra; kosiarka dyskowa Pottinger Cat 
3005, 3 mery szerokość 2008 rok,, 
kom. 509-282-300.

 �Przetrząsarka do siana Pottinger, 
kom. 509-282-300.

 �Przetrząsarka do siana, 6 gwiazdowa, 
Pottinger Fit 660, kom. 509-282-300.

 �Opryskiwacz zawieszany 
Hardi, szerokość 15 m, lance 
hydraulicznie podnoszone i składane, 
kom. 509-282-300.

 �Siewnik do kukurydzy Kleine 
8-rzędowy, hydraulicznie składany, 
kom. 509-282-300.

 �Przyczepa HL60, ładowność 6 ton, 
dwustronny wywrot, kom. 509-282-300.

 �Ciągnik rolniczy Ferguson 
1134, 4x4, 135KM, 1984 rok, 
sprężarka, sprowadzony z Niemiec, 
kom. 509-282-300.

 �Zgrabiarka karuzelowa Fella Vicon 3,5 
m, kom. 695-608-762.

 �Opryskiwacz Pilmet 300-litrowy, 12m, 
kom. 794-226-261.

 �Opryskiwacz polowy zawieszany 
Pilmet 615 szer. belki 15m (lub zamienię 
na ciągnik), kom. 510-420-824.

 �Kombajn zbożowy Bizon Z-056 1988 
rok, prasa Z-224, kom. 604-994-832.

 �Rozrzutnik 2-osiowy do poprawy 
sprzedam, kom. 791-125-486.

 �Kultywator, zgrabiarka 4-ka 
zawieszana, kom. 508-192-016.

 �Sprzedam sadzarkę do ziemniaków, 
kom. 785-240-262.

 �Sprzedam kosiarkę rotacyjną, stan 
bdb, kom. 728-924-555.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
Ślęza, kom. 692-629-178.

 �Dwukółka ciągnikowa, opryskiwacz 
10m, śrutownik, pszenżyto, 
kom. 604-570-267.

 �Kombajn Anna, śrutownik walcowy 
z silnikiem, tel. (46) 838-98-12.

 �Łuskarka do bobu taśmowa, 
kom. 795-583-677.

 �Rozsiewacz Kos, kom. 697-963-855.

 �Sprzedam 2 dojarki konwiowe, 
siewkę (Lejek), zbiornik 400 litrów do 
opryskiwacza, kom. 667-069-481.

 �Pług zagonowy 4-skibowy 
i obrotowy 3-skibowy Kverneland, 
rozsiewacz nawozu Amazone, 
agregat uprawowy 5m, przyczepa 18t 
3-stronny wywrot, silosy zbożowe 60t, 
sprężarka stacjonarna 3-tłokowa 300l, 
kom. 663-931-810.

 �Pług Ibis-XXL 4-skibowy Unia 
Grudziądz, kom. 504-678-719.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Z-643 Bolo, w dobrym stanie, 
opryskiwacz 400 litrów Kwas szerokość 
10 metrów, kom. 538-329-461.

 �Sprzedam ciągnik Ursus 3512, 
przyczepa 4,5 tony, kosiarka rotacyjna, 
sadzarka, dwukółka, opryskiwacz 400 
litrów polowy Termit, kom. 511-125-329.

 �Sprzedam rozsiewacz Amazonkę 
na 2 talerze, ładowność 1 tona, waga 
zwierzęca 1 tona, kom. 693-555-430.

 �Sprzedam talerzówkę, siewkę do 
nawozu, sadzarkę do ziemniaków, 
kom. 887-793-961.

 �Sprzedam dwukółkę, 
kom. 508-678-424.

 �Sprzedam lej plastikowy do 
nawozu, brony 3, kosiarka rotacyjna 
(talerze do wymiany), grabiarkę 5, 
kom. 798-682-101.

 �Sprzedam narzędzia rolnicze, 
rozrzutnik 1-osiowy nadstawki fabryczne, 
kom. 607-889-255.

 �Ładowacze czołowe do Ursus C-330, 
C-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, kom. 608-686-489.

 �Sprzedam ciągnik T-25A w oryginale, 
pług 2-skibowy, kom. 798-682-101.

 �Sprzedam ciągnik C360-
3P z ładowaczem czołowym 
3-sekwencyjnym, 1987 rok, stan bdb, 
kom. 785-165-140.

 �Sprzedam maszynę do likwidacji 
porzeczki i aronii, 2 opony ciągnikowe 
650x65R38, kom. 665-317-860.

 �Agregat 2,5 metra, kosiarka czeska, 
kom. 726-843-466.

 �Siewnik do zboża Kongsilde 
3m 2011r, wygrodzenia kojce 
porodowe wentylatory sterowniki, 
kom. 693-070-535.

 �Winda do bel, kom. 604-973-885.

 �Przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 16t, 
3-stronny wywrot, kom. 509-282-300.

 �Pług obrotowy 4-skibowy, kultywator 
Kverneland 5m, kom. 733-413-513.

inne
 �Obornik bydlęcy z dowozem, 

kom. 726-121-861.

 �Waga do żywca, do 1 tony 500 kg, 
kom. 789-478-714.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, 
kom. 665-045-806.

 �Obornik bydlęcy z dowozem, 
kom. 726-121-861.

 �Agrowłókninę dostarczę, 
kom. 693-177-813.

 �Obornik bydlęcy, kom. 602-299-737.

rolnicze - usługi
 �Transport maszyn rolniczych, 

kom. 665-734-042.

 �Białkowanie obór, kom. 518-168-598.

 �Naprawa pomp do opryskiwaczy, 
kom. 506-188-515.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
kom. 609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
 �Owczarek niemiecki, 

kom. 604-436-938.

 �Gołębie po 6 zł, bażanty złociste, 
perliczki, kom. 604-428-289.

 �Sprzedam gołębie pocztowe, 
kom. 663-151-008.
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ważne telefony
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego 42 664-
10-53, kom. 539-672294
 �Policja 997 alarmowy,  
w Głownie 47 842 54 11;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 �Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy Urząd Pracy  
w Zgierzu tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
fax 42-717-41-60, lozg@praca.gov.pl
 � Informacja PKS  
42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14

apteki
 �Dyżury w Głownie: 
czwartek, 25 lutego:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 26 lutego:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
sobota, 27 lutego: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 28 lutego: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 1 marca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 2 marca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
środa, 3 marca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
Apteki pełnią dyżury w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia nast., w soboty w godz. 
20.00-9.00 dnia nast. w niedziele w godz. 
18.00-8.00 dnia nast., w święta w godz. 
8.00–8.00 dnia następnego
 �Dyżury w Strykowie:  
niedziela, 28 lutego w godz. 9.00-
14.00: pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 
719-80-85

 �Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, tel. 427196525
 �Popów Głowieński 35,  
tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294,  
Stryków, 665-529-866

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana  
w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie:  
7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94, 
e-mail: sekretariat@dmosin.pl
 �Urząd Miejski w Głownie 42 719-11-51,  
42 719-16-97; sekretariat 798 831 668, 
sekretariat@glowno.pl; Urząd Stanu 
Cywilnego 798 831 572
 �MOK w Głownie 42 719-11-43
 �Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 �Urząd Gminy Głowno 42 719-12-91
 �Urząd Miasta i Gminy w Strykowie: 
42-719-80-02, 42 719-96-73,  
e-mail: strykow@strykow.pl
 �Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolnicze-
go z s. Bratoszewicach 42-719-89-28
 �Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94, 516-049-886, 505-964-846

 �Powiat zgierski: Wydział Organizacji 
i Spraw Obywatelskich 42 288 81 03, 
Powiatowy Rzecznik Konsumentów:  
887 658 459.

muzea i wystawy
 �Prywatne Muzeum Żołnierza Pol-
skiego – Niepubliczny Dom Kultury 
Fundacji Eksponat Nr 1 w Dmosinie 
– pamiątki personalne, ekwipunek oraz 
oręża z frontów Wielkiej Wojny i II Wojny 
Światowej, tel. 504-327-183.
 �Galeria Sztuki Współczesnej Ban-
k&DM w Głownie – wystawy indywidual-
ne i zbiorowe; ul. Młynarska 5/13, I piętro 
budynku Banku Spółdzielczego.
 �„Marzenia wszystko mogą” – wystawa 
online prac nagrodzonych w 7. Konkursie 
Plastycznym „Grafikalia” – http://www.
mok.glowno.pl/mmw2020/
 �„Moje jedyne marzenie” – wystawa 
online prac nagrodzonych w 7. Ogólno-
polskim Konkursie Plastycznym „Zabierz 
mnie tam wyobraźnią”– http://zmtw.mok.
glowno.pl/

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705
 �Nieodpłatne porady psychologa  
i terapeuty – Urzędu Gminy Pacyna, 
tel.  537 620 032, 24 285-80-45 – 
czwartek 25 lutego w godz. 15.30–17.30 
(psycholog)

ważne telefony
 �Policja:  
w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 �Straż pożarna: 998 alarmowy, 
OSP w Żychlinie 24 285-12-10, 
OSP w Pacynie 604-349-406, 
OSP w Bedlnie 24 285-51-91

 �Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 537 449 098
 �Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 �ZEC 24 285-11-52
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 �Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 24 
355 70 50

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24 2547939 – apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 25/1, tel. 24 383 15 19
 �Żychlin: 
ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100

ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 �Śleszyn 9.00, 11.00
 �Luszyn 9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 �Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 �Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 �Bedlno: 9.00, 11.30
 �Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 �Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy w Żychlinie 24 351-20-33; 
24 351-20-32

 �Żychliński Dom Kultury 24 351-20-57
 �Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20
 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36
 �Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54, 
285 80 64
 �Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50, 
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Oporowie 24 383-11-53
 �Starostwo Powiatowe w Kutnie  
24-355-47-80
 �Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Kutnie 537 449 098

muzea i wystawy
 �Muzeum Zamek w Oporowie – czynny 
codziennie w godz. 10.00–16.00 (kasa 
czynna 10.00–15.30, ostatnie wejście  
na pół godziny przed zamknięciem). 
Bilety: normalny 11 zł, ulgowy – 7 zł.  
W poniedziałki wstęp bezpłatny.

• Akwarelowa opowieść Wiesława 
Śniadeckiego o Zamku i Muzeum  
w Oporowie – wystawa wirtualna, 
szczegóły: zamekoporow.pl
 �Park przy Zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godz. 8.00–17.00,  
wstęp wolny.

kino KDK w Kutnie
 �Piątek – niedziela, 26–28 lutego:
godz. 19.30 – Sound of Metal  
(przedpremiera) – dramat / romans  
prod. USA; reżyseria Darius Marder, 
scenariusz Abraham Marder / Darius 
Marder; czas: 120 min., Napisy 2D; Opo-
wieść o losach pary, która z dnia  
na dzień musi zmierzyć się z wyzwaniem 
bezpowrotnie zmieniającym ich życie.
 �Poniedziałek – środa, 1–3 marca:
godz. 17.00 – Sound of Metal

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z Łowicza z dnia 23.02.2021 r.

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 5,00 4,50
buraki czerwone kg 2,00 2,00
cebula kg 3,00 2,00
cukinia kg 1,00-2,00 -
czosnek szt. 2,00-2,50 -
gruszki kg 6,00 -
jabłka kg 2,00-3,00 2,50-3,50
jaja fermowe 15 szt. 11,00 10,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 8,00 13,00
kalafior szt. 10,00 -
kapusta biała szt. 2,00 zł/kg 2,00
kapusta kiszona kg 5,00 6,00
kapusta pekińska kg 2,00 3,00-3,50
koperek pęczek 2,00 -
miód 0,9 litra 30,00 -
marchew kg 3,00 2,00
natka pietruszki pęczek 2,00-3,00 1,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek zielony kg 15,00 12,00
papryka czerwona kg 12,00 11,00
papryka zielona kg 12,00 -
papryka żółta kg 12,00 -
pieczarki kg 10,00 7,00
pietruszka kg 6,00 4,00
pomidor malinowy kg 15,00 18,00
pomidor polny kg - 0,00
pomidor szklarniowy kg 10,00-15,00 7,80
por szt. 3,00 zł 3,00
rzodkiewka pęczek 3,00 -
sałata szt. 4,00 -
seler szt. 5,00 3,00
szczypiorek pęczek 2,00 -
włoszczyzna pęczek 5,00 4,00
ziemniaki kg 1,00 1,00

OFERTY PRACY
z dnia 23.02.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Sprzedawca
 � Hydraulik
 � Kierowca samochodu dostawczego
 � Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
 � Pakowacz ręczny
 � Sprzedawca w branży mięsnej

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Robotnik magazynowy
 � Fakturzysta-kasjer
 � Pracownik techniczny-inkasent
 � Pracownik gospodarczy
 � Skrobacz
 � Technolog-programista
 � Tokarz
 � Szlifierz
 � Frezer
 � Opiekun klienta-handlowiec
 � Operator maszyn
 � Szwaczka
 � Magazynier
 � Pakowacz ręczny
 � Florysta
 � Specjalista ochrony danych
 � Operator wózka
 � Kierowca
 � Portier-dozorca
 � Pracownik magazynu
 � Sprzedawca- obsługa sklepu
 � Asystentka stomatologiczna
 � Pracownik magazynowy
 � Pakowacz ręczny
 � Robotnik drogowy
 � Szwaczka maszynowa
 � Brukarz
 � Lakiernik wyrobów drzewnych
 � Stolarz budowlany
 � Stolarz meblowy
 � Pomoc kuchenna
 � Kierowca samochodu dostawczego

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego
 � Dekarz
 � Menadżer restauracji
 � Kosmetyczka
 � Kierowca
 � Mechanik pojazdów samochodowych
 � Monter instalacji sanitarnych
 � Aparatowy
 � Operator koparko-ładowarki
 � Operator maszyn i urządzeń do przetwórstwa 

tworzyw sztucznych
 � Ankieter CATI HOME
 � Tokarz/Mechanik maszyn
 � Operator maszyn do produkcji folii i recyklingu
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik działu badawczo- rozwojowego
 � Pracownik ochrony
 � Cięcie złomu palnikiem gazowym
 � Pracownik fizyczny

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 23.02.2021 r.

Żywiec wieprzowy:

 � Domaniewice: 4,10 zł/kg+VAT

 � Różyce: 4,10 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

 � Karnków: 4,60 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 4,40 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Domaniewice: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 7,50 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 7,50 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,60 zł/kg+VAT,  
krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 7,80 zł/kg+VAT

ŻYCHLIN I OKOLICE

ŁOWICZ I OKOLICE

infolinie
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego 42 664-
10-53, kom. 539-672294
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 � Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

ważne telefony
 �Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomer. 42 2055515
 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy,  
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy;  
KPP w Łowiczu 47 843-25-00,  
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pog. energetyki cieplnej 46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energet. 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25

 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

urzędy i instytucje
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny tel. 46 811 53 00;  
Wydział Finansowy 46 811 53 15;  
Rzecznik Konsumentów 46 811 53 28; 
Wydział Komunikacji 46 811 53 52; 
Powiatowy Zespół ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności 46 837 03 16.
 �Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51;   
Urząd Stanu Cywilnego 46 837 34 81;  
Biuro Rady Miejskiej 46 830 91 06;  
Wydz. Spraw Komunalnych 46 830 91 51.
 �Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 �Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 �Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Łowiczu 46 837 03 44
 �Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 �ZGM tel. 46 837 60 63
 �ZUK tel. 46 837 36 62
 �ZUM tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 �Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 �ŚDS tel. 46 837 41 11
 �Biblioteka Miejska im. A. K. Cebrow-
skiego 46-837-76-03 
 �  Powiatowa Biblioteka Publiczna  
w Łowiczu 46 837 38 74, 
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 �Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział Cywilny 46 830-43-01 
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 8304303 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 �PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511
 �Zakład Aktywności Zawodowej 
„Ja-Ty-My” w Łowiczu tel. 511 917 282
 �Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 �Urząd Gminy Bielawy 46 838 26 95
 �Urząd Gminy Chąśno 46 838 14 23
 �UG Domaniewice 46 830 17 60
 �UG Kiernozia 24 277 90 80, 
 �UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 �UG Łowicz 46 830 26 30
 �UG Łyszkowice 46 838 87 78
 �Urząd Gminy Nieborów 46 838 56 13, 
 �Urząd Gminy Sanniki 24 277 78 10
 �Urząd Gminy Zduny 46 838 74

msze św. w niedz. i święta
 �Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego Paste-
rza: 7.00, 8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00

 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 11.15, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 �Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynna codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne: wt.–niedz. w godz. 10.00–16.00; 
ostatnie wejście do muzeum na pół 
godziny przed zamknięciem. Bilety: 
normalny 12 zł; ulgowy 7 zł; rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł; na 
wystawy czasowe 3 zł; wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe – wtorek; 
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku,  
• Historia miasta i regionu,  
• Etnografia Księstwa Łowickiego,  
• Izba Pamięci Łowickich Żydów.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
do 31 marca czynny tylko z zewnątrz; 
bilety 2 zł, wstęp bezpłatny – piątek.
 �Skansen w Maurzycach – do 31 marca 
nieczynny
 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20; czynne od pon. do czw.  
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 
 �  Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17. Informacje i kontakt  
ws. zwiedzania – tel. kom. 691 979 262.
 �Wystawa z okazji Międzynarodowego 
Dnia Języka Ojczystego
 � ,,Ze słownikiem do zoo. Językowa 
wycieczka po świecie nazw zwierząt 
w polszczyźnie” – wystawa przygoto-
wana na Międzynarodowy Dzień Języka 
Ojczystego czynna w holu Powiatowej 
Bibliotece Publicznej w Łowiczu, Stary 
Rynek 5/7 (wejście od ul. 3 Maja).
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 �Baszta im. gen. Klickiego w Łowiczu, 
ul. Basztowa – zwiedzanie po uprzednim 
kontakcie telefonicznym z Zarządem 
Osiedla „Stare Miasto” tel. 601 412 294. 
 �Pałac w Nieborowie – czynny od wtor-
ku do niedzieli w godz. 10.00–15.30; 
bilety: wstęp bezpłatny – wtorek. 
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 
10.00–16.00. Bilety do każdego ogrodu 
osobno: 16 zł normalny, 10 zł ulgowy,  
1 zł dzieci i młodzież ucząca się;  
bilety łączone (wejście do obu ogrodów) 
28 zł normalny, 16 zł ulgowy, 2 zł dzieci  
i młodzież ucząca się (7–26 lat);  
opłata za psa 5 zł (w ramach biletu 
szufelka i torebka na nieczystości).
 �Pałac w Sannikach ul. Warszawska 
142, tel. 24 268 11 08 – czynny od ponie-
działku do piątku w godz. 8.00–15.30; 

bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł (w 
cenie koszt usługi przewodnika lub wypo-
życzenia audioprzewodnika)
• „W sepii i kolorze” – wystawa malar-
stwa Zdzisława Chlebowskiego czynna 
do 28 lutego;
• „Kodrysy” – wystawa malarstwa 
Elżbiety Ratajczak, wernisaż: niedziela,  
7 marca, po koncercie chopinowskim.
 �Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 7.30–17.00; wstęp wolny. 
• „Głowa do góry” – wystawa plenero-
wa – fotografie Marcina Dobrowolskiego, 
przedstawiające pasma górskie Pienin, 
Gorców i Beskidu Sądeckiego z okolic 
Szczawnicy oraz Halę Gąsienicową w Ta-
trach, wykonanych w latach 2017–2020; 
czynna do 31 marca na zewnętrznym 
systemie wystawienniczym od ul. War-
szawskiej w Sannikach. 
 �Muzeum Ludowe Rodziny Brzozow-
skich w Sromowie, tel. 46 838-44-72; 
czynne pon.–sob. w godz. 9.00–17.00, 
niedziele i święta 12.00–17.00. .
 �Pałac i Stadnina Koni w Walewicach 
– zwiedzanie po wcześniejszej telefonicz-
nej rezerwacji (tel. 693 422 684).  
Otwarte zwiedzanie z przewodnikiem  
w sobotę i niedzielę, 27 i 28 lutego,  
o godz. 13.00, 14.00, 15.00.  
Bilety: Pałac – ulgowy 10,00 zł, normalny 
15,00 zł; Stadnina – ulgowy 8,00 zł, 
normalny 10,00 zł.
 �Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.
 �Domu Urodzenia Fryderyka Chopina 
w Żelazowej Woli, tel. 46 863 33 00, 
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00–18.00, bilety (dom i park): normal-
ny 23 zł, ulgowy 14 zł;, wstęp bezpłatny 
– środa.
 �Park w Żelazowej Woli czynny codziennie 
w godz. 10.00–18.00. Bilety: normalny 7 
zł, ulgowy 4 zł, wstęp bezpłatny – środa.

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 25 lutego:
godz. 15.45 – Magiczne muzeum – ani-
macja / komedia prod. Czechy; reżyseria: 
Martin Kotík; czas: 1 godz. 25 min.
godz. 17.15 /sala II – Zabij to i wyjedź 
z tego miasta – animacja prod. Polska, 
reżyseria: Mariusz Wilczyński;  
czas: 1 godz. 28 min.
godz. 17.30 – Polot – obyczajowy  
prod. Polska; reżyseria: Michał Wnuk; 
czas: 1 godz. 30 min.
godz. 19.15 – Slalom /przedpremiera  
– dramat, prod. Francja; reżyseria: 
Charlène Favier; czas: 1 godz. 25 min.
 �Piątek, 26 lutego:
godz. 15.45 – Waleczne rybki – anima-
cja / przygodowy prod. USA; reżyseria: 
Sean Patrick O’Reilly; czas: 75 min.
godz. 17.00 – xABo: Ksiądz Boniecki /
sala II – film dokumentalny prod. Polska; 
reżyseria: Aleksandra Potoczek; czas: 
63 min.
godz. 17.15 – Zieja – film prod. Polska; 
reżyseria: Robert Gliński; czas: 112 min.
godz. 18.30 – Skłodowska /sala II – bio-
graficzny / dramat prod. Wielka Brytania; 
reżyseria: Marjane Satrapi; czas: 100 min.

godz. 19.15 – Palm Springs /premiera 
– komedia prod. USA; reżyseria: Max 
Barbakow; czas: 1 godz. 30 min.
 �Poniedziałek, 1 marca
godz. 15.00 – Wyklęty – dramat / 
wojenny, prod. Polska, reżyseria: Konrad 
Łęcki, czas: 1 godz. 40 min.
godz. 15.30 – Waleczne rybki /sala II
godz. 17:00 – xABo: Ksiądz Boniecki 
/sala II
godz. 17.15 – Zieja
godz. 18.30 – Skłodowska /sala II
godz. 19.15 –  Palm Springs /premiera
 �Wtorek – czwartek, 2–4 marca:
godz. 15.45 – Waleczne rybki
godz. 17.00 – xABo: Ksiądz Boniecki 
/sala II
godz. 17.15 – Zieja
godz. 18.30 – Skłodowska /sala II
godz. 19.15 – Palm Springs /premiera

e-kino
 �Piątek, 26 lutego  

    – niedziela, 7 marca:
X Przegląd Filmów Aurora Films  
– trzy sekcje filmowe, w każdej 10 filmów:
• (O)lśnienia czyli subiektywny 
wybór Aurora Films – pasmo, w którym 
pokazane zostaną filmy wybrane przez 
zespół Aurora Films;
• Top 10 czyli najchętniej oglądane 
filmy Aurora Films – największe przeboje 
dystrybutora, bez których nie da się żyć,  
i często się do nich wraca.
• Przedpremiery czyli to czego nie 
było jeszcze w kinach – sekcja z filma-
mi, które nie miały kinowej premiery.
Codziennie można oglądać 3 filmy,  
które będą dostępne przez 48 godz. 
Dostęp 10 zł; www.mojeekino.pl

koncerty
 �Niedziela, 7 marca:
godz. 14.00 – Chopin – Muzyka 
– Poezja – wystąpią: Przemysław 
Lechowski - fortepian, Tomasz 
Ciachorwski - recytacja. Po koncercie 
wernisaż wystawy „Kodrysy” Elżbiety 
Ratajczak. Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142; bilety: sala 
koncertowa - 15 zł, sala lustrzana - 7 zł.

inne
 �Czwartek, 25 lutego:
godz. 17.00 – „Dziś wieczór z teatru  
do kabaretu” – autorski spektakl 
Katarzyny i Cezarego Żaków, pary znanej 
z serialu „Miodowe lata”, Domu Kultury  
w Zdunach, bezpłatne wejściówki.
 �Poniedziałek, 1 marca:
godz. 9.00–11.00 – Zbiórka krwi;  
punkt pobrań: piętro Centrum Kultury 
Turystyki i Promocji Ziemi Łowickiej, 
Łowicz, Stary Rynek 17. 
 �Środa, 24 marca:
godz. 9.00–15.45 – Bezpłatna mam-
mografia – badanie piersi w technologii 
cyfrowej dla kobiet w wieku 50–69 lat, 
które w ciągu ostatnich 24 miesięcy  
nie wykonywały bezpłatnych badań; 
Urząd Gminy Kocierzew Południowy 83.  
Zapisy:  517-544-004.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE
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Łowicz | ŁOK zakończył głosowanie

Małe Granty 2021  
– wybrano 9 projektów
Po obradach 
trzyosobowej komisji 
w Łowickim Ośrodku 
Kultury, jak co roku 
podjęta została decyzja 
na temat przyznania 
dofinansowania  
dla ciekawych 
inicjatyw kulturowych 
w Łowiczu. 

Koordynator całego projek-
tu, Mateusz Rudak, przyznał,  
że komisja, której sam był człon-
kiem, była w  tym roku zgodna  
co do wybieranych projektów, za-
tem obrady przebiegły bezpro-
blemowo. 

Niestety problemem Małych 
Grantów bywa czasem niewspół-
mierna atrakcyjność projektu 
w głowie pomysłodawcy do jego 
atrakcyjności w składanym wnio-
sku, przez co mogą one zostać po-
minięte lub niedocenione przez 
komisję. Projekty w tym roku zo-
stały jednak ocenione wysoko, co 
świadczy o  ich wysokim pozio-
mie. Ze względu na ograniczenia 
epidemiczne, projekty terenowe 
planowane są dopiero od wakacji 
do jesieni, aby zapewnić jak naj-
bezpieczniejszy ich przebieg. Ma 
to zapobiec sytuacjom z  zeszłe-
go roku, gdy niektóre projekty 
nie mogły się odbyć przez ograni-
czenia sanitarne. Tym razem jed-
nak regulamin uwzględnia możli-
wość przeprowadzenia niektórych 
z  projektów online, aby nie zo-
stały pominięte. W  okresie skła-
dania wniosków (od 4 stycznia  
do 1 lutego) do ŁOK-u wpłynę-
ło 17 propozycji opiewających 
na kwotę ponad 70 tys. zł. Małe 
Granty od dłuższego czasu zachę-
cały mieszkańców do zaangażo-
wania w życie miasta i tym razem 
wybrane projekty również utrzy-
mują wcześniejszy, wysoko posta-
wiony poziom.

Ostatecznie zakwalifikowanych 
zostało 9 projektów z  różnych 
dziedzin:

 � EKO akcje na wakacje 
w Nowej Pracowni – inicjaty-
wa, która otrzymała 4 tys. zł do-
finansowania, zgłoszona została 
przez Darię Skopińską-Piętę. Pro-
jekt polega na cyklu warsztatów  

i skierowany jest do dzieci w wie-
ku powyżej 4 lat. Ma na celu 
wdrożenie nawyków ekologicz-
nych u  najmłodszych, a  tym sa-
mym u  ich rodziców. Zabawy 
z  pogranicza filozofii eko i zero 
waste mają najlepiej trafić do dzie-
ci, przybliżając im zalety odpo-
wiednich zachowań.

 � Koncert poezji śpiewa-
nej – Dygresje serca – po-
mysłodawcą był Jakub Michalak, 
uczeń Pijarskiego LO w Łowiczu. 
W rozmowie z nami przyznał, że 
pomysł na tego typu przedsię-
wzięcie pojawił się w jego głowie 
już pewien czas temu. Dodatko-
wo na uwagę zasługuje fakt, że 
przedstawiona inicjatywa zosta-
ła zgłoszona do konkursu „Małe 
Granty” już rok temu, gdzie rów-
nież została wybrana. Nie została 
jednak zrealizowana, gdyż orga-
nizatorzy wspólnie z inicjatorami 
stwierdzili, że ze względu na pan-
demię koronawirusa bezpiecz-
niej będzie odłożyć realizację na 
przyszły rok. Pomysł został za-
tem ponownie poddany pod gło-
sowanie i znów zaskarbił sobie 
przychylność komisji, przez co 
otrzymał dofinansowanie. „Prze-
łożenie terminu realizacji pro-

jektu, ubogaciło nasze doświad-
czenie w  kwestii radzenia sobie 
w  ciężkich sytuacjach organiza-
cyjnych” – przyznał rozmówca.

Koncert ma na celu przybliże-
nie określonego rodzaju twórczo-
ści, jak również ma nieść za sobą 
walory emocjonalne. Charakte-
rystycznym elementem, wyróż-
niającym projekt na tle znanych 
powszechnie koncertów, ma być 
sposób jego przeprowadzenia. 
Poza występami i prezentowa-
nymi utworami, całość splecio-
na będzie odpowiednią narracją, 
co ma zapewnić spójność przed-
stawienia oraz wciągnąć publicz-
ność w  przedstawiany świat. 
„Chcemy, by publiczność prze-
żyła to wydarzenie, jakby była 
jego częścią. To nie będzie zwy-
kły koncert, ale opowieść, którą 
chcemy przedstawić szerszej pu-
blice”.

Premiera koncertu planowana 
jest na wrzesień bieżącego roku, 
ale wszystko zależy od sytuacji 
epidemicznej. Organizatorom 
bardzo zależy, aby całe wydarze-
nie mogło odbyć się przy udziale 
publiczności, a  nie zdalnej. Do-
celową grupą odbiorców ma być 
starsza młodzież i osoby dorosłe, 

jednak każdy widz jest mile wi-
dziany. 

Od strony technicznej wyda-
rzenie jest już gotowe. Plan został 
przygotowany, utwory przydzielo-

ne do wykonawców, nagłośnienie 
i miejsce ustalone. Sam pomysło-
dawca ma przygotowaną dla sie-
bie rolę. Zajmie się (przynajmniej 
częściowo) szeroko pojętą nar-
racją, jak sam zaznaczył, by nie 
zdradzać całego planu.

Całą rozmowę Jakub Micha-
lak, jako inicjator przedsięwzię-
cia, podsumował jednym zda-
niem, które jest kwintesencją idei 
koncertu: „Jeżeli choć jedna oso-
ba wyjdzie z  naszego koncertu 
bogatsza w  choć jedno przemy-
ślenie, to będzie znaczyło, że było 
warto się starać”. 

 � Zarys dziejów Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Łowiczu 
– projekt złożony przez Teresę 
Domińczak otrzymał 3,5 tys. zł. 
Inicjatywa ma na celu przybliże-
nie historii jednej z najstarszych 
szkół w  Łowiczu. W  ramach 
projektu opublikowane zostaną  
m.in. zdjęcia z galerii szkoły, wy-
wiady z absolwentami (pamięta-
jącymi nawet tajną naukę), dzie-
je szkoły oraz dane na temat jej 
genezy. 

 � Muzyka u źródła – Księ-
stwo Łowickie – inicjatywa 
otrzymała 4 tys. zł, a złożona zo-
stała przez Jeremiego Kowalskie-
go. Miejscem realizacji projek-
tu ma zostać platforma YouTube, 
a  konkretnie kanał Łowickiego 
Ośrodka Kultury, na którym udo-
stępniona zostanie seria złożona 
z pięciu krótkich filmików, poru-
szających tematykę ludowej mu-
zyki regionu łowickiego. Dodat-
kowo wysłuchać będzie można 
wywiadu ze Sławomirem Czekal-
skim – znawcą tej muzyki.

 � Fotorepozytorium Zie-
mii Łowickiej – zgłoszone przez 
Stowarzyszenie Łączy nas Łowicz 
z  dofinansowaniem wynoszą-

cym 4 tys. zł. Celem inicjatywy 
jest utworzenie internetowej bazy 
zdjęć z  obszaru naszego regio-
nu, która byłaby ogólnodostępna 
do celów głównie edukacyjnych 
i kulturowych. Znamienitą cechą 
projektu jest jego niekomercyjny 
charakter. Bazę zapoczątkuje 500 
zdjęć wykonanych przez lokal-
nego fotografa Michała Grzejsz-
czaka. W  celu bezpieczeństwa, 
wszystkie zdjęcia opatrzone zosta-
ną znakiem wodnym.

 � Pierwszy mecz – Histo-
ria Biało-czerwonych 1921-
2021 – projekt otrzymał 2 tys. 
zł dofinansowania, a  został zgło-
szony przez Stowarzyszenie RE-
TRO LIGA. Wydarzenie będzie 
miało charakter kulturalno-spor-
towy. Pomysł opiera się na przy-
gotowaniu wystawy w  Łowic-
kim Muzeum, z okazji 100-lecia 
pierwszego meczu reprezenta-
cji Polski w  piłkę nożną. Był to 
mecz z Węgrami, który odbył się 
18 grudnia 1921 r. i z tego powo-
du wystawa została zaplanowana 
na symboliczną datę w  grudniu 
bieżącego roku. Przy organiza-
cji wydarzenia współpracować 
będą Muzeum w Łowiczu, Polski 
Związek Piłkarzy, a nawet PZPN.

 � To miasto to moja opo-
wieść – Pokolenia – pomysło-
dawcą projektu jest Agnieszka 
Wąsikowska, a  dofinansowanie 
wyniesie 4,5 tys. zł. W  planach 
jest cykl warsztatów składają-
cych się na projekt dotyczący 
teatru dokumentalnego. Do bu-
dowy scenariusza użyte zostaną 
historie mieszkańców Łowicza  
i okolic. Celem jest ukazanie cze-
go możemy dowiedzieć się od in-
nych pokoleń, aby wspólnie ubo-
gacić naszą wiedzę o  mieście  
i kulturze.

 � Łowicka Akademia Folk-
loru – najstarsze istniejące 
utwory zapisane w formie 
nutowej, pochodzące z re-
gionu łowickiego – projekt, 
który otrzymał 3 tys. zł, złożo-
ny został przez znaną w naszym 
regionie skrzypaczkę Weronikę 
Mońkę-Chwałę. Planowana jest 
prezentacja najstarszych łowic-
kich utworów, zapisanych w  for-
mie nutowej, z odpowiednią nar-
racją i oczywiście wykonaniem. 
W założeniu mają zostać udostęp-
nione 4 krótkie filmiki na platfor-
mie YouTube, na których sama 
inicjatorka pomysłu wraz ze swo-
imi uczniami wykona wspomnia-
ne utwory. 

Wszystkie wybrane inicjaty-
wy będą odbywały się w wybra-
nych przez pomysłodawców i or-
ganizatorów terminach, w  czasie 
bieżącego roku. Należy zatem 
wypatrywać realizacji kolejnych 
projektów, gdyż z pewnością ubo-
gacą one kulturowo życie naszego 
miasta.  mz

Znana w naszym regionie skrzypaczka Weronika Mońka-Chwała 
zrealizuje projekt Łowicka Akademia Folkloru. 
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Zrównoważone pluszaki – warsztaty w Nowej Pracowni w 2020 roku. 
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Biblioteka Publiczna w Niesułkowie | Rekordy czytelnictwa 

Czytelnik roku 
wybrany
Czytelnictwo w Polsce z roku na rok maleje. 
Zdarzają się jednak osoby, które w ciągu roku 
są w stanie przeczytać ogromną liczbę książek. 
Takich pasjonatów literatury od kilku lat nagradza 
Biblioteka Publiczna w Niesłukowie. 

Konkurs na ,,Czytelnika Roku” 
organizowany jest już od 2011 
roku. Tegoroczna edycja jest więc 
jubileuszowa. Zasady konkursu są 
bardzo proste: kto przeczyta naj-
więcej książek w  roku – wygry-
wa! – Celem tych wyróżnień jest 
promowanie biblioteki, czytelnic-
twa, a także doskonalenie czy-
telniczych umiejętności. – mówi 
nam Renata Szydlik, bibliotekar-
ka, organizatorka konkursu. 

Od wielu lat w plebiscycie do-
minuje pani Teresa Kielnich, któ-
ra od początku istnienia plebiscy-
tu nie wygrała jedynie w 2018 r. 
Nie dziwi więc, że jest również 
najlepszym czytelnikiem obecne-
go roku. 

Obok wieloletniej liderki, 
pierwsze miejsce za rok 2020 za-
jęła również pani Małgorzata Wa-
lak. Panie w roku ubiegłym prze-
czytały aż 175 książek. Nie jest to 
jednak rekord konkursu, bowiem 
ten wynosi aż 218 przeczytanych 
pozycji. 

Kolejne miejsca na podium 
w  tym roku zajęła Elżbieta Szy-
dlik z  wynikiem 141 książek  
i Anna Ślęzak, która przeczytała 
87 książek. Dla zwycięzców prze-
widziane były statuetki dla najlep-
szego czytelnika, a dla pozosta-
łych medalistów książki. Ponadto 
przyznawano też wyróżnienia dla 
tych, którzy przeczytali ponad 50 
książek.

Jak to robią?
W Polsce jedynie 9% obywateli 

czyta więcej niż 7 książek w roku. 
Jaka jest więc tajemnica tego,  

że laureaci osiągają tak niebotycz-
nie wysokie wyniki? 

Zapytaliśmy samych wyróżnio-
nych. – To jest mój taki bzik! – za-
żartowała zwyciężczyni, cytując 
książkę „Rany Julek! Jak Julian 
Tuwim został poetą”. 

– Po prostu każdą wolną chwi-
lę poświęcam literaturze – doda-
je pani Walak. – Czytam wieczo-
rem, przed snem, w zimę i w lato 
też. Każda książka jest ciekawa. 
Literatura pozwala przenieść się 
w innych świat i zapomnieć o pro-
blemach, które mamy naokoło  
– mówi pani Elżbieta. 

Obie panie zgodnie przyzna-
ją, że nigdy nie odkładają zaczętej 
książki i nie ograniczają się gatun-
kowo. Mają jednak swoich ulu-
bionych autorów. Pani Walak za 
swoich ulubieńców podaje Józefa 
Ignacego Kraszewskiego oraz Joe 
Nesbø. Natomiast pani Szydlik 
zaznacza, że wskazanie jednego 
czy nawet kilku autorów będzie 
niesprawiedliwe, ponieważ każ-
da książka jest ciekawa na swój 

sposób. Obie laureatki zauważają,  
że książka książce nie równa i ła-
twiej czyta się literaturę współcze-
sną, a dużo trudnej teksty z epoki. 

– Dla mnie czytanie to zabicie 
nudy. Inni odpalają telewizor czy 
komputer, a ja wyjmuję książkę. 
– mówi pani Małgorzata. Podob-
ne podejście ma też pani Szydlik, 
która tłumaczy, że książki w  ta-
kich ilościach zaczęła czytać do-
piero na emeryturze, kiedy ma 
więcej czasu.

Jak słyszymy od bibliotekarki, 
panie niezwykle często pojawia-
ją się w bibliotece. – Zdarza się, 
że wypożyczają po 10-15 ksią-
żek naraz. Czekają, aż pojawią się 
nowości, a jak ich nie ma, to wy-
pożyczają swoje ulubione książki  
po kilka razy – tłumaczy nam pani 
Renata. Pani Elżbieta zaznacza 
jednak w rozmowie, że woli wy-
pożyczać mniej i przychodzić czę-
ściej, ponieważ nie chce zajmo-
wać innym książek. 

Co ciekawe w  konkursie wy-
różnienie otrzymała również 
„Czytelnicza rodzina” Lipiń-
skich, w  której zarówno rodzice, 
jak i dzieci, regularnie pojawiają 
się w  bibliotece. Pasją do litera-
tury próbują zarazić swoich pod-
opiecznych również wyróżnione 
laureatki. – To już jest inne po-
kolenie, ale staram się żeby moje 
dzieci samodzielnie czytały książ-
ki i szkolne lektury – mówi nam 
pani Małgorzata.  ek

Dmosin | Biblioteka zaproponowała książkową zabawę

Udane „randki w ciemno” dla... 40 osób 
Gminna Biblioteka 
Publiczna w Dmosinie 
zaproponowała swoim 
czytelnikom ciekawą akcję 
walentynkową pn. „Randka 
w ciemno z… książką”.

Na czytelników czekały do wy-
pożyczenia zapakowane książki 
– niespodzianki. Jakie książki zo-
stały zapakowane, biblioteka nie 
zdradzała. Przygotowanych zo-
stało 40 książek i wszystkie zo-
stały wypożyczone w  ciągu kil-
ku dni. – Zapakowaliśmy przede 
wszystkim lekką literaturę zwią-
zaną z miłością i uczuciami. Były 
to na przykład książki Magdale-
ny Witkiewicz czy amerykańskiej 
powieściopisarki piszącej głównie 
dla kobiet Danielle Steel – powie-
działa nam Magdalena Szamota 
z dmosińskiej biblioteki. 

Co ciekawe, przekrój wieko-
wy czytelników, którzy je wypo-

życzyli, był bardzo szeroki – od 
uczniów szkół podstawowych po 
seniorów. Byli też i tacy czytelni-
cy, którzy już od dawna nie od-
wiedzali miejscowej biblioteki, co 
szczególnie bibliotekarzy ucieszy-

ło. – Będziemy proponować też 
inne akcje o podobnych charakte-
rze, bo widzimy, że warto, by czy-
telnicy sobie o nas jak najczęściej 
przypominali – dowiedzieliśmy 
się w bibliotece w Dmosinie.  mak

Gmina Stryków | Konkurs plastyczny

Wyróżnienie dla Teodora  
w ogólnopolskim konkursie 

Bezpieczeństwo w  interne-
cie to coraz ważniejszy i często 
niesłusznie pomijany problem.  
Z tego powodu o tym, jak czuć 

się bezpiecznym w sieci, należy 
informować dzieciaki już od naj-
młodszych lat.

,,Bezpieczny Świat Multime-
dialny” to ogólnopolski konkurs 
plastyczny, który ma przybliżać 
najmłodszym zasady korzystania 
z wszelkich multimedialnych do-
brodziejstw XXI wieku. Drugim 
celem konkursu było rozwijanie 
uzdolnień plastycznych dziecia-
ków, ponieważ ich zadaniem było 
przedstawienie tytułowego bez-
piecznego świata multimediów.

Jury konkursowemu wyjątko-
wo spodobała się praca Teodora 
Markiewicza z  Przedszkola Sa-
morządowego w Strykowie, któ-
ry przygotował pracę przedsta-
wiającą laptop pod parasolem. 
Praca młodego Strykowianina 
zajęła III miejsce we wspomnia-
nym ogólnopolskim konkursie. 
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Zapakowane książki nie musiały długo czekać na wypożyczenie. 
Małgorzata Walak  
– „Czytelnik Roku”. 
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Rodzina Lipińskich  
– „Czytelnicza Rodzina Roku”.

Teodor za wyróżnienie  
w konkursie otrzymał dyplom  
oraz książkę.
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Stryków | OKiR
Aerobik  
i gimnastyka 

Zajęcia gimnastyczne oraz ae-
robik dla osób dorosłych wracają 
po przerwie do Ośrodka Kultu-
ry i Rekreacji w Strykowie. Będą 
odbywały się cyklicznie w każ-
de wtorki i czwartki: gimnastyka  
o godz. 18.00, zaś aerobik o 19.00. 

Prowadzić je będzie instruktor-
ka Joanna Krysiak. Koszt to 30 zł 
za miesiąc, czyli osiem zajęć. – 
Traktujemy to jako opłatę dyscy-
plinującą osoby, które zapisały się 
na zajęcia do regularnego uczest-
nictwa w nich – dowiedzieliśmy 
się w ośrodku. Na tę chwilę nie ma 
już wolnych miejsc. Pula została 
wyczerpana w pierwszym dniu 
przyjmowania zgłoszeń. OKiR 
jednak rozważa takie przygoto-
wanie grafiku zajęć w ośrodku, 
żeby można było tam „wcisnąć” 
jeszcze 1-2 grupy. Powiększe-
nie liczebności grup nie wchodzi 
bowiem w grę ze względów epi-
demicznych i lokalowych. mak
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Z sali sądowej | Wyrok w sprawie o agresję fizyczną i słowną

To nie była „normalna 
sprzeczka”
Przed Sądem Rejonowym w Łowiczu 23 lutego zakończyło 
się postępowanie w sprawie awantury między grupą 
znających się osób, do jakiej doszło w czerwcu 2019 
roku pod Łowiczem. Sprawa budzi emocje w lokalnym 
środowisku, między innymi dlatego, że wśród oskarżonych 
był Dominik A., znany z popularnego programu 
telewizyjnego „GoggleBox. Przed telewizorem”.

Celebryta był oskarżony wraz 
z trojgiem innych osób, za zacho-
wanie wobec Eweliny G., któ-
ra występowała w  postępowaniu 
w charakterze oskarżycielki posił-
kowej, a także Michała K. – oboje 
uznani za pokrzywdzonych w tej 
sprawie są parą. 

Osoby biorące udział w postę-
powaniu znały się jeszcze przed 
feralnym zajściem, jeden z  nich 
– Kamil G., to były partner Ewe-
liny G. Zdaniem sądu, zaszłości 
z przeszłości nie mogą być jednak 
usprawiedliwieniem ani wytłuma-
czeniem dla okazanej przez oskar-
żonych agresji. Doszło do tego na 
posesji Eweliny G., gdzie poja-

wił się Kamil G. wraz z Kingą W. 
Powodem miała być wcześniej-
sza sytuacja na drodze i pretensje 
tych dwojga do Michała K. o jakiś 
manewr samochodem na drodze. 
Szybko przerodziło się to w awan-
turę, do której dołączyli też Iga M. 
i jej partner Dominik A. 

Ewelina G., która została ude-
rzona, opluta i znieważona słow-
nie, wezwała policję. Scysja była 
kontynuowana jeszcze po przyjeź-
dzie funkcjonariuszy.

Sąd Rejonowy w  Łowiczu 
skazał Dominika A. na 4000 zł 
grzywny za znieważenie, narusze-
nie nietykalności cielesnej i groź-
by karalne, Kamil G. na 3000 zł za 
znieważenie i naruszenie nietykal-
ności cielesnej, Kinga W. na 1500 
zł za znieważenie i naruszenie nie-
tykalności cielesnej oraz Iga M. za 
znieważenie – 1000 zł.

Jeśli wyrok się uprawomoc-
ni, będą oni musieli też zwrócić 
koszty procesowe, po odpowied-
nio 545 zł, 445 zł, 295 zł i 245 zł 
na rzecz Skarbu Państwa, każdy 
po 378 zł zwrotów kosztów peł-
nomocnika oskarżycielki posiłko-
wej. Nie muszą natomiast pokry-

wać kosztów wzywania biegłego 
sądowego.

Przypomnijmy, że Dominik A. 
uznał sytuację za „zwykłą kłót-
nię”, która w  ogóle nie powin-
na zabierać czasu sądowi. Innego 
zdania była jednak sędzia Małgo-
rzata Szubert-Fiałkowska, uzasad-
niając wyrok. Stwierdziła, że za-
chowanie oskarżonych nie tylko 
dalece wykraczało poza przyjęte 
normy obyczajowe, ale też i praw-
ne. Każdy z oskarżonych przekra-
czał te normy w różnym stopniu, 
stąd też zróżnicowanie w wysoko-
ści grzywien. Najwyższą otrzymał 
Dominik A., ze względu na użycie 
gróźb karalnych. 

Wyrok nie jest prawomocny. 
Na jego ogłoszeniu wyroku sta-
wiło się dwoje z  czworga oskar-
żonych. Mówili, że raczej nie będą 
się odwoływali, natomiast wyto-
czyli już pokrzywdzonej w  tym 
procesie Ewelinie G. odrębny pro-
ces, w związku z jej zachowaniem 
w tej sytuacji.  tm

Aktualności
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Sędzia Małgorzata 
Szubert-Fiałkowska, 
uzasadniając wyrok, 
stwierdziła, że 
zachowanie oskarżonych 
nie tylko dalece 
wykraczało poza przyjęte 
normy obyczajowe, ale 
też i prawne. 

Gmina Chąśno | 85% dofinansowania

Czas na OZE
Urząd Gminy Chąśno zamierza aplikować 
o dofinansowanie na odnawialne źródła energii 
(OZE). Jeśli plan się powiedzie, mieszkańcy będą 
mogli liczyć na pokrycie ok. 85% kosztów netto 
zakupu i montażu przyjaznych dla środowiska 
instalacji. Chodzi o panele fotowoltaiczne, solary 
słoneczne czy piece na biomasę.

Zadania projektowe, w  tym 
instalacje, mają być realizowa-
ne w latach 2022 i 2023. Gmina 
Chąśno ogłasza nabór zgłoszeń 
służący opracowaniu przez gmi-
nę wniosku aplikacyjnego. Okres 
realizacji może ulec zmianie, jest 
uzależniony od procedury oce-
ny projektów oraz podpisywania 
umów o dofinansowanie.

Instalacje zamontowane w  ra-
mach projektu nie mogą być wy-
korzystywane do prowadzenia 
działalności rolniczej, działalności 
gospodarczej czy agroturystyki.

W przypadku wystąpienia 
działalności należy zobowiązać 
się do odrębnego opomiarowa-
nia części budynku przeznaczo-
nego na prowadzenie takiej dzia-
łalności. Rozdzielenia instalacji 
i spisania odrębnej umowy z za-
kładem energetycznym (lub za-
montowania podlicznika) należy 
dokonać najpóźniej przed podpi-
saniem umowy z gminą i monta-
żem instalacji.

Dopuszczalne jest założenie 
tylko jednej instalacji na potrzeby 
jednego domu. Mogą być one wy-
korzystywane jedynie na potrzeby 
socjalno-bytowe mieszkańców.

Na razie zainteresowani miesz-
kańcy powinni zgłaszać wnioski 
do urzędu, na ich podstawie zo-

stanie opracowany wniosek o do-
finansowanie. W  tym tygodniu 
prowadzone były spotkania infor-
macyjne na ten temat w poszcze-

gólnych sołectwach. Na razie nie 
było szczególnego zaintereso-
wania, choć mieszkańcy byli po-
wiadamiani przez urząd nie tylko 
przez stronę internetową, ale rów-
nież SMS-y. To jednak dopiero 
początek. Na razie nie jest jeszcze 
formalnie ogłoszony tegoroczny 
nabór wniosków do RPO. 

Rolnicy, a  oni stanowią więk-
szość mieszkańców gminy, byli-
by bardziej zainteresowani, gdy-
by można było pozyskane źródła 
ciepła wykorzystywać także do 
ogrzania obiektów gospodar-
czych. Ponieważ jednak program 
nie przewiduje takiej możliwości, 
ogrzewać można w zasadzie tylko 
dom, rolnicy mają wątpliwości. – 
Musiałbym montować na gospo-
darstwo osobny licznik i szczerze 
mówiąc nie wiem, czy to się opła-
ci – słyszeliśmy od jednego z rol-
ników rozważających skorzystanie 
z programu. 

Niektórzy mówią też, że róż-
nych możliwości ogrzewania  
(i pozyskiwania na to dofinanso-
wań) jest obecnie dużo, przez co 
nie chcą się wiązać przeszło pię-
cioletnią umową na dofinansowa-
nie – niemniej oferta jest ważna 
rozważenia.

Gmina zastrzega, że realizacja 
programu będzie zależała od uzy-
skania dofinansowania.  tm

Spotkanie w Błędowie odbyło się w kameralnym gronie. 
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Dopuszczalne  
jest założenie tylko 
jednej instalacji na 
potrzeby jednego 
domu.  Mogą być one 
wykorzystywane jedynie 
na potrzeby socjalno-
bytowe mieszkańców.
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Porażki rocznika 2008
Podopieczni trenera Macie-

ja Grzegorego z  MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2008 rozegra-
li kolejne dwie gry towarzyskie. 
Tym razem łowiczanie zmierzyli 
się z Andrespolią Wiśniową Góra 
(I liga łódzka) i  Białymi Orłami 
Warszawa (I liga mazowiecka).

Gracze Pelikana toczyli wy-
równane boje z  wymagający-
mi rywalami, lecz w obu ze starć 
schodzili z  boiska jako przegra-
ni. W meczu z Andrespolią padł 
wynik 9:7 na korzyść rywali, zaś 
w  Warszawie „Ptaki” przegra-
ły 2:3. Dla łowickiej drużyny był 
to intensywny weekend w którym 
zagrali przez łącznie 190 minut 
(ponad trzy mecze w normalnym 
wymiarze czasowym). 

– Z  Andrespolią padł wy-
nik iście hokejowy. Złożyło się 
na to kilka czynników m.in. to, że 
graliśmy aż 110 minut. Nie mniej 
jednak błędy w defensywie, któ-
re popełnialiśmy były zbyt proste. 
Organizacja naszego pressingu 
również nie była na zbyt dobrym 
poziomie. Kolejny mecz, który 

pokazuje, że przed nami bardzo 
dużo ciężkiej pracy i nie możemy 
się zachłysnąć wcześniejszymi 
wygranymi – skomentował trener 
Maciej Grzegory. 

W Warszawie łowiczanie rywa-
lizowali na  boisku pod balonem 
na Białołęce. – Mecz był bardzo 
intensywny. Pierwsza połowa zde-
cydowanie pod dyktando zespołu 
gospodarzy, którzy fizycznie gó-
rowali nad naszymi chłopcami. 
W drugiej połowie mecz był dużo 
bardziej wyrównany, stworzyli-
śmy kilka naprawdę bardzo do-
brych akcji, po których tworzyli-
śmy sytuacje bramkowe. Ogólnie 
mecz na  duży plus, chłopcy po-
deszli do niego bardzo ambitnie, 
rywal też stał na wysokim pozio-
mie i to wszystko złożyło się na to, 
że ten mecz po prostu dobrze się 
oglądało – dodał Grzegory.  ever

 �MUKS Pelikan-2008 Łowicz 
– SAP Andrespolia Wiśniową 
Góra 7:9 (2:5); br.: Witold Matu-
siak 2 (15 i 56), Bartosz Lus (49), 
Paweł Płacheta (58), Oliwier Pie-

trzak (89) i Aleksander Siemieniec 
2 (88 i 108) – – 9 (5, 17, 40, 47, 55, 
60, 68, 70 i 82).
Pelikan-2008: zawodnik testowa-
ny – Witold Matusiak, Przemysław 
Garstka, Aleksander Siemieniec, 
Patryk Banaszczak – Antoni Ha-
czykowski, Paweł Płacheta, Filip 
Miazek – Jakub Lach. Na zmiany 
wchodzili: Szymon Dubiel, Bartosz 
Lus, Oliwier Pietrzak, Fabian Skow-
roński, Szymon Gawlik i Szymon 
Kucharek.

 �UKS Białe Orły Warszawa – 
MUKS Pelikan-2008 Łowicz 3:2 
(2:1); br.: 3 (22,37 i 70) – Maciej 
Majchrzak (39) i Aleksander Sie-
mieniec (65).
Pelikan-2008: Igor Kopania – 
Witold Matusiak, Szymon Gawlik, 
Mateusz Wojda, Maciej Majchrzak 
– Eryk Zabost, Aleksander Sie-
mieniec, Paweł Płacheta – Antoni 
Haczykowski. Na zmiany wchodzili: 
Przemysław Garstka, Filip Miazek 
i Patryk Banaszczak.

Gracze Pelikana 2008 po meczu z Białymi Orłami.
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Piłka nożna | X edycja Brwinowskiej Ligi Zimowej

Zimowe spotkania młodych graczy Soccer Kids
Gracze Soccer Kids z  roczni-

ków 2010, 2011 i 2013 rywalizo-
wali w  lidze zimowej, która od-
bywa się na  sztucznym boisku 
przykrytym halą pneumatyczną 
w Brwinowie. Łowiczanie spisa-
li się bardzo dobrze w  rywaliza-
cji drużyn z  kategorii Orlik, zaś 
nie udało im się zdobyć punktów 
w rywalizacji rocznika 2013.

Zespół trenera Patryka Seku-
ły z  rocznika 2010 nie dał szans 
GKS Orion Cegłów i wygrał z ry-
walami aż 17:2. Podopieczni tre-
nera Macieja Grzegorego z rocz-
nika 2011 bardzo dobrze spisali się 
w meczu z Offensywą Książeni-
ce, pokonując rywali 12:5. Lide-
rem zespołu w tym spotkaniu był 
bez wątpienia Nikodem Plichta, 
który popisał się pięcioma golami. 

Sporo działo się również w me-
czu rocznika 2013, gdzie łowicka 

drużyna rywalizowała z poprzed-
nim triumfatorem rozgrywek 
UKS Nowa Wieś. Soccer Kids 
2013 świetnie rozpoczęło spotka-
nie bo już w  3. minucie zespół 
na prowadzenie wyprowadził Ma-
ciej Plichta i łowiczanie mieli ko-
lejne okazje do zdobycia gole, 
których nie wykorzystali. Rywale 
mieli olbrzymią przewagę pod ką-
tem fizycznym i w kolejnych mi-
nutach przejęli inicjatywę, zwy-
ciężając ostatecznie 8:1. 

– W meczach w starszych rocz-
nikach, czyli 2010 i  2011 wypa-
dliśmy bardzo dobrze. Z obydwu 
meczów możemy być zadowole-
ni. W roczniku 2013 zmierzyliśmy 
się z  bardzo mocnym zespołem 
z Nowej Wsi, który przede wszyst-
kim fizycznie był poza zasięgiem 
naszego zespołu. Pochwalić nato-
miast można za  ich postawę, bo 

mimo fizycznej przewagi rywala 
chłopcy dzielnie walczyli – ocenił 
Maciej Grzegory, trener koordy-
nator UKS Soccer Kids.  ever

X edycja Brwinowskiej Ligi Zi-
mowej:

 �UKS Soccer Kids-2010 Ło-
wicz – GKS Orion Cegłów 17:2 
(12:2); br.: Mateusz Szczepanik 
(5), Adam Dylik 5 (6, 14, 15, 20 
i 39), Dawid Szewczyk 4 (8, 13, 19 
i 35), Filip Makoś 2 (16, 27), Bar-
tosz Pokora (18 i 25), Jan Węglik 
(20), Maciej Szczęsny (34) i Paweł 
Lenarczyk (47).
Soccer Kids: Jan Węglik – Filip 
Makoś, Paweł Lenarczyk – Maciej 
Szczęsny – Mateusz Szczepanik, 
Bartek Pokora – Dawid Szewczyk. 
Na zmiany wchodził: Adam Dylik.

 �UKS Soccer Kids-2011 Łowicz 
– UKS Offensywa Książenice 

12:5 (6:2); br.: Gabriel Stępniew-
ski (8), Nikodem Plichta 5 (12, 14, 
17, 28 i 34), Hubert Jasiński (18), 
Dorian Bury (20), Igor Rybus (27), 
Adam Fijołek (30 i 41) i Franciszek 
Tomasik (37).
Soccer Kids: Antoni Tomasik – 
Franciszek Tomasik, Nikodem 
Plichta – Hubert Jasiński – Dorian 
Bury, Igor Rybus – Filip Gams. Na 
zmiany wchodzili: Patryk Kępka, 
Adam Fijołek i Gabriel Stępniew-
ski.

 �UKS Soccer Kids-2013 Łowicz 
– UKS Nowa Wieś 1:8 (1:5); br.: 
Maciej Plichta (3).
Soccer Kids: Franciszek Bąba 
– Jakub Majkowski – Bronisław 
Mańkowski, Julian Czeczko – Ma-
ciek Plichta. Na zmiany wchodzili: 
Franciszek Słubik, Filip Kosiński, 
Fabian Gotowiec i Tymon Sołty-
siak.

REKLAMA

Piłka nożna | Roczniki 2014/15

Soccer Kids zagrało  
w Warszawie

Gracze Soccer Kids z  roczni-
ków 2014/2015 wzięli udział w fe-
stiwalu gier piłkarskich w Warsza-
wie, gdzie zagrali na  sztucznym 
boisku przykrytym halą pneuma-
tyczną. Zespół z Łowicza rywali-
zował z takimi zespołami jak: Be 
A Star Wilczki, Zwar Międzyle-
sie, Białe Orły Warszawa, FFK 
Warszawa, Legionovia Legiono-
wo, Beniaminek Radom i Akade-
mia Sportu Marki.

W toczącej się w znakomitych 
warunkach festiwalu (nie była pro-
wadzona oficjalna tabela jak rów-
nież nie notowano wyników spo-
tkań) zespół z Łowicza spisał się 
bardzo dobrze. Gracze Soccer 
Kids 2014/2015 rozegrali siedem 
meczów z  ciekawymi rywalami, 
notując bilans czterech zwycięstw 
i  trzech porażek. Zawodnicy byli 
pod wrażeniem obiektu na  któ-
rym rozgrywali swoje mecze. 

– Mecze grane pod „balo-
nem” zawsze budzą duże emocje 
u chłopców i tak też było tym ra-
zem. Mimo, że pogoda nie roz-
pieszczała, bo zarówno na  dwo-
rzu, jak i pod balonem temperatura 
była ujemna to rozegraliśmy bar-
dzo fajny turniej, a  chłopcy jak 
zwykle dali radę. Rozegraliśmy 7 
spotkań z bardzo mocnymi rywa-
lami, z których w każdym strzela-
liśmy bramki co oczywiście cie-

szy, ale i z samej gry można być 
zadowolonym. Widać, że praca 
na  treningu przynosi coraz lep-
sze rezultaty i nie idzie na marne. 
Chłopcy bardzo ambitne podcho-
dzą do każdego spotkania, można 
zauważyć wyraźny postęp w grze 
i indywidualny postęp w rozwoju 
każdego z zawodników. To oczy-
wiście motywuję także mnie do 
dalszej ciężkiej pracy – skomento-
wał trener Paweł Dziedziela.  ever

Festiwal Gier Piłkarskich:
 �UKS Soccer Kids-2014/15 

Łowicz – UKS Be a Star Wilczki 
Warszawa

 �UKS Soccer Kids-2014/15 Ło-
wicz – AS Marki

 �UKS Soccer Kids-2014/15 Ło-
wicz – SP Beniaminek Radom

 �UKS Soccer Kids-2014/15 
Łowicz – KS Legionovia Legio-
nowo

 �UKS Soccer Kids-2014/15 
Łowicz – AP Fun For Kids War-
szawa

 �UKS Soccer Kids-2014/15 Ło-
wicz – UKS Białe Orły Warszawa

 �UKS Soccer Kids-2014/15 Ło-
wicz – KS ZWAR Międzylesie
Soccer Kids: Piotr Płacheta, Kon-
rad Kaźmierczak, Jakub Dylik, Ksa-
wery Lenarczyk, Jakub Śnieguła, 
Jan Listwoń, Maciej Plichta i Antoni 
Straszyński. 

W akcji Piotr Płacheta w meczu przeciwko drużynie ZWAR Międzylesie. 
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Piłka nożna | Żacy młodsi F2

AP Champions-2013/14 udał się do Skierniewic
W miniony weekend 
rywalem UKS AP 
Champions-2013/14 Łowicz 
w meczu sparingowym 
rozegranym na wyjeździe 
był MLKS Widok 
Skierniewice.

Dla młodych zawodników AP 
Champions-2013/14 Łowicz spo-
tkanie z  Widokiem Skierniewi-
ce było kolejnym sprawdzianem 
umiejętności nabywanych pod-
czas treningów.  

O tym, jak radzili sobie na bo-
isku opowiedział sam trener, Kon-
rad Ścibor: – Bieżący mikrocykl 
poświęcony był nauce prowadze-
nia piłki i dlatego w meczu dąży-
łem do tego, aby moi zawodnicy 
świadomie podejmowali decy-
zje odnośnie wyboru odpowied-
niego momentu do dryblingu. 
W  fazie obrony skupiliśmy swo-
ją uwagę na kryciu indywidual-
nym. Warunki meczowe wyzwa-
lają dodatkowa motywację wśród 
zawodników i są idealnym spraw-
dzianem tego czy cele treningowe 
są realizowane. Jestem zadowolo-
ny z postawy swoich zawodników. 
W  fazie obrony indywidualnym 

krótkim kryciem utrudniliśmy na-
szym rywalom rozegranie piłki. 
Przydarzały nam się oczywiście 
i błędy polegające na tym, że za-
wodnik zgubił krycie i rywal mógł 
to wykorzystać celnym podaniem 
do niepilnowanego zawodnika. 
Była to zatem wspaniała lekcja 
dla młodych piłkarzy pokazująca, 
kiedy należy zdobywać przestrzeń 
prowadzeniem, a kiedy podaniem 
piłki. 

– Cieszę się, że coraz większa 
liczba zawodników to rozumie. 
Było to dla nas na pewno warto-
ściowe spotkanie, w  którym wi-
dać było, że trenerzy obu klubów 
uczestniczących w projekcie Cer-
tyfikacji PZPN (Widok posia-

da złoty certyfikat PZPN) skupili 
się przede wszystkim na rozwo-
ju swoich zawodników, a  nie na 
wyniku sportowym, który na tym 
etapie szkolenia nie powinien być 
najważniejszy – opowiedział Ści-
bor. Gogo

 �MLKS Widok Skierniewice – 
UKS AP Champions-2013/14 
Łowicz
AP-2013/14: Artur Kamiński – 
Bartłomiej Wójcik, Witold Kowalski, 
Marcel Śnieguła, Olivier Mazur, An-
toni Burzykowski, Tymon Budzeń, 
Antoni Budzeń, Sasza Bilous, Julia 
Ścibor, Szymon Pawlata, Adam 
Marzec, Adam Zawadzki i Marcel 
Śnieguła.

Sport
Piłka nożna | Sparing Pelikana Łowicz

Biało-zieloni znów lepsi od ligowego rywala
Po raz drugi tej zimy piłkarze Pelikana mierzyli się 
z ligowym rywalem i po raz drugi podopieczni Mykolę 
Dremliuka okazali się lepsi od przeciwnika z tej samej klasy 
rozgrywkowej. W sobotę Pelikan ograł Lechię Tomaszów 
Mazowiecki chociaż mecz lepiej rozpoczęli przyjezdni.

Tomaszowianie prowadzenie 
objęli po niespełna dziesięciu mi-
nutach rywalizacji, a gola zdobył 
Bartosz Szadkowski, który nie-
dawno podpisał umowę z Lechią. 
To kolejna stracona tej zimy bram-
ka, do której biało-zieloni mocno 
się przyczynili. To właśnie Pelikan 
wyprowadzał akcję z własnej po-
łowy. W środku pola pogubił się 
Patryk Pomianowski, rywale prze-
jęli piłkę, szybko zorganizowali 
się w ataku i akcję ładnym strza-
łem wykończył Bartosz Szadkow-
ski. Po meczu stratę takiego gola 
Dremliuk tłumaczył ciężkimi tre-
ningami. 

– Już po  rozgrzewce widzia-
łem, że będzie problem z  przej-
ściem z  ataku do obrony. Piłka-
rze mieli ciężkie nogi, mamy teraz 
najgorszy czas w okresie przygo-
towawczym, gdzie nałożyło się 
obciążenie i  objętość treningów. 
Niemniej nie możemy jednak na-
pędzać przeciwnika taką grą – 
ocenił Dremliuk.

Nad straconą bramką nie moż-
na było jednak się zbyt długo roz-
wodzić. Już po  dwóch minutach 
padło wyrównanie. Michał Żół-
towski najpierw wywalczył rzut 
wolny na  lewej stronie, a później 
sam wykorzystał dobre dośrodko-
wanie Dawida Kieplina. Już przed 
tygodniem pisaliśmy, że „Żółty” 
to jeden z piłkarzy, któremu zmia-
na ustawienia zrobiła bardzo do-
brze. Był to już jego drugi gol tej 

zimy, a  do tego dołożył wywal-
czony rzut karny.

– Michał poważnie podchodzi 
do sprawy. Ciężko pracuje na tre-
ningach i przygotowuje się do me-
czu. Cieszę się z  jego postępów. 
Może trochę brakuje mu szybko-
ści, ale ma już swój wiek (34 lata 
– przyp. red.) i  to jest naturalne. 
Jest przykładem dla młodych, któ-
rzy muszą być zaangażowani tak 
samo jak on – ocenił swojego pod-
opiecznego Dremliuk.

Po niespełna pół godzinie walki 
Pelikan prowadził. Na listę strzel-
ców wpisał się Kolus, który wy-
kończył ładną akcję zespołu zdo-
bywając swoją 5. bramkę tej zimy. 
W  końcowej fazie ataku Kolus 
minął w polu karnym bramkarza 
i pewnie uderzył, chociaż w świe-
tle bramki stali jeszcze obrońcy.

Tego dnia więcej bramek już 
nie było. Rywalizacja była cał-
kiem wyrównana i właściwie żad-
na ze stron nie brylowała tego dnia 
w ofensywie. – Spodziewałem się 
takiego meczu. Mieliśmy ciężkie 
nogi po ostatnim tygodniu trenin-
gów i  to było widać. Przełożyło 
się to  też na  podejmowanie de-
cyzji w  trakcie spotkania. Zanim 
ktoś zagrał piłkę, to zbyt długo się 

nad tym zastanawiał – opisał My-
kola Dremliuk.

Łowiczanom trzeba jednak 
oddać, że przez większość cza-
su kontrolowali przebieg meczu 
i  stworzyli sobie kilka sytuacji, 
po  których prowadzenie mogli 
podwyższyć. Z  drugiej strony, 
gdy w drugiej połowie Dremliuk 
zaczął mocniej rotować składem, 
to Lechia zaczęła wyraźnie prze-
ważać. – Ostatni kwadrans pra-
wie cały czas się broniliśmy. Nie 
mogliśmy utrzymać się przy pił-
ce. Z jednej strony to przez cięż-
ki okres treningowy, z drugiej zaś 
nasza młodzież pokazała, że jesz-
cze nie do końca jest przygotowa-
na na realizację pewnych zadań – 
uczciwie przyznał trener Ptaków.

Wygrana z Lechią znów jednak 
pokazała, że Pelikan nieustannie 
boryka się z tymi samymi proble-
mami. Zbyt często o  straconych 
przez biało-zielonych bramkach 
decydują błędy indywidualne. – 
To nie jest tak, że Lechia wypraco-
wała sobie bramkę. To my daliśmy 

jej prezent. Budowaliśmy akcję, 
byliśmy ustawieni szeroko i  stra-
ciliśmy piłkę w  momencie, gdy 
nie może się to przytrafić. Do tego 
błąd popełnił zawodnik, któremu 
takie pomyłki się nie przytrafia-
ją. Wynik tego meczu mnie jed-
nak nie interesuje, patrzę głównie 
na realizację założeń taktycznych 
– powiedział trener. – Zwracałem 
uwagę na grę w obronie. Mówi-
łem piłkarzom, że jak mają cięż-
kie nogi, to nie powinni za wszel-
ką cenę wchodzić w  pojedynki 
biegowe i  fizyczne z  rywalami. 
Powinniśmy ustawić się w niskim 
pressingu i go ćwiczyć – dodał.

Mykola Dremliuk znów nie 
mógł skorzystać z  usług wszyst-
kich piłkarzy. W  minionym ty-
godniu kostkę podkręcił Krystian 
Rutkowski i w weekend odpoczy-
wał. W  tym tygodniu miał wró-
cić do treningów. Po badaniu 
USG okazało się, że uraz Dawi-
da Przybyszewskiego jest poważ-
niejszy niż się pierwotnie wy-
dawało. W  sobotę opuścił drugi 
sparing z  rzędu, wciąż odczuwał 
ból w nodze, ale w tym tygodniu 
miał wrócić do treningów. Po za-
biegu łękotki jest już Krystian 
Mycka. Wstępna diagnoza wska-
zuje, że przerwa w grze łowicza-
nina potrwa, co najmniej 6 tygo-
dni. – Mam nadzieję, że szybko 
wróci do grania. Najważniejsze, 
żeby utrzymał wagę. Jestem prze-
konany, że będzie się pilnować. 
Potrzebujemy Krystiana w  jego 
optymalnej formie – nie ukrywał 
Dremliuk.

Kolejny mecz sparingowy bia-
ło-zieloni mają zaplanowany na tę 
sobotę. Pelikan znów zmierzy się 

z  ligowym rywalem. W Warsza-
wie zagra z  Polonią. Pierwszy 
gwizdek zaplanowano na  godz. 
11. Będzie to przedostatni spraw-
dzian Ptaków tej zimy przed 
wznowieniem rozgrywek w  tym 
roku. Warto także odnotować, że 
w  tę sobotę odbędą się pierwsze 
mecz o  punkty po  przerwie zi-
mowej. Ściślej mówiąc, będzie 
to  jeszcze odrabianie zaległości 
z jesieni. W Białymstoku rezerwy 
Jagiellonii zmierzą się z Ruchem 
Wysokie Maz., a  na Mazowszu 
Błonianka Błonie podejmie Po-
goń Grodzisk Maz. Mateusz Lis

 �KS Pelikan Łowicz – KS Lechia 
1923 Tomaszów Maz. 2:1 (2:1); 
0:1 – B. Szadkowski (9), 1:1 – M. 
Żółtowski (11), 2:1 – T. Kolus (28).
Pelikan: Patryk Orzeł (46 Eryk Nie-
mira) – Maciej Wyszogrodzki (75 
Patryk Papuga), Grzegorz Wawrzyń-
ski (68 Hubert Matyjas), Piotr Tkacz, 
Michał Żółtowski (56 Bartłomiej Li-
sowski) – Damian Kozieł (15 Piotr 
Piekarski), Patryk Pomianowski (63 
Damian Kozieł), Kuba Wardzyński – 
Dawid Kieplin (62 Krystian Białas), 
Tomasz Kolus (60 Krystian Kruk), 
Krystian Białas (15 Kuba Jóźwiak).
Lechia: Krzysztof Baran – Patryk 
Jakubczyk, Kamil Cyran, Miłosz 
Turewicz, Michał Drabik – Jakub 
Żyznowski, Bartłomiej Cieślik, Kry-
stian Mroczek, Kamil Szymczak, 
Łukasz Buczkowski – Bartosz 
Szadkowski. Na zmiany wchodzili: 
Mateusz Awdziewicz – Hubert Przy-
bycień, Mateusz Uchroński, Kacper 
Świątczak, Kacper Przedbora, Ka-
mil Lewiński, Ernest Warczyk, Eryk 
Kaproń, Filip Biniek, Artur Amroziń-
ski i Kamil Kubiak.

Piłka nożna | Transfery w Pelikanie Łowicz

Wzmocnienie z I ligi, zastępstwo dla Mycki
Bartłomiej Lisowski 
to drugi piłkarz,  
który w tym roku 
dołączył do zespołu 
biało-zielonych.

Urodzony w  Bełchatowie pra-
wy obrońca to wychowanek tam-
tejszego GKS i  tej zimy po  raz 
pierwszy opuszcza swój macie-
rzysty klub. Ten krok wydaje się 
rozsądny zarówno dla  łowiczan, 
jak i dla zainteresowanego.

Wypożyczając na  pół roku 
19-letniego Lisowskiego Peli-
kan zyskał alternatywę na prawą 
stronę w  postaci młodzieżowca, 
co w  kwestii rotacji kadrą może 
okazać się w  trakcie wymagają-
cej rundy bezcenne. Szczególnie 
na  starcie rundy wiosennej, gdy 
z powodu zabiegu nieobecny bę-
dzie Krystian Mycka. Wycho-
wanek Ptaków do gry powinien 
powrócić na  przełomie marca 
i kwietnia, a więc już po podziale 
na grupę mistrzowską i spadkową. 

Marzec może być dla  Pelika-
na najważniejszym miesiącem 
w  tym sezonie. Do tego Drem-
liuk zyskał alternatywę, gdy chwi-
li wytchnienia będą potrzebowali 

inni doświadczeni boczni obrońcy 
– Maciej Wyszogrodzki i Michał 
Żółtowski.

Po przebiegu dotychczaso-
wej kariery widać także, że Li-
sowski również potrzebował tego 
ruchu. Po raz pierwszy opusz-
cza rodzinny Bełchatów przeno-
sząc się do nie tak odległego Ło-
wicza. Drużyny juniorskie GKS 
po raz pierwszy opuścił w sezonie 
2017/2018, gdy zaczął występo-
wać w zespole rezerw Gieksy. Na 
początku poprzedniego sezonu 
zaczął dostawać szanse w pierw-
szym zespole. Nie można tutaj 
jednak mówić o jakiejkolwiek re-
gularności. Zdecydowanie były 
to pojedyncze przebłyski. 

Debiut w  pierwszym zespole 
GKS Bełchatów odnotował 16 lip-
ca 2020 r. w 32. kolejki z Miedzią 
Legnica – wybiegł wtedy w pod-
stawowym składzie i został zmie-
niony już w  przerwie spotkania. 
Jesienią zaliczył jeszcze mniej mi-
nut. Na zapleczu ekstraklasy za-
grał raptem przez 120... sekund 
w meczu 2. kolejki – także z Mie-
dzą Legnica. Także w  Pucharze 
Polski nie dostawał więcej szans. 
W I rundzie zagrał siedem minut, 
ale bełchatowianie przegrali wte-

dy z Legią Warszawa 1:6 i oczywi-
ście pożegnali się z rozgrywkami.

Nie trzeba więc przeprowa-
dzać pogłębionej analizy, aby 
stwierdzić, że jeżeli Lisowski 
chce wiązać swoją przyszłość 
z graniem w piłkę, to po prostu 
musiał zmienić otoczenie. My-
kola Dremliuk ma nadzieję, że 
to  nie koniec wzmocnień. Peli-
kan (właściwie już od kilku okie-
nek) chciałby ściągnąć napast-
nika, który odnajdzie się w  roli 
klasycznej „dziewiątki”. – Pro-
wadzimy rozmowy z jednym za-
wodnikiem. Zgłaszają się do nas 
gracze z konkretnymi umiejętno-
ściami, ale nie chcą oni przyje-
chać na testy. Chcą od razu pod-
pisywać kontrakty, a ja chcę, żeby 
zawodnik, który do nas dołączy 
naprawdę był wzmocnieniem – 
powiedział Mykola Dremliuk.

Warto również odnotować, że 
pracodawcę znalazł Kamil Woź-
niak, który zimą opuścił Łowicz. 
Filigranowy pomocnik wiosną bę-
dzie występował w III-ligowej Sta-
li Kraśnik. Klub z Kraśnika obec-
nie plasuje się na 15-stym miejscu 
w  tabeli i  najprawdopodobniej 
czeka go zaciekły bój o utrzyma-
nie. Mateusz Lis

Michał Żółtowski (nr 5) jest jednym z liderów drużyny tej zimy.  
Trener może mieć tylko nadzieję, że formę przełoży także na ligę.

FO
T.

 P
A

W
E

Ł 
A

. D
O

LI
Ń

S
K

I

Warunki pogodowe wciąż nie sprzyjają przygotowaniom, ale murawa 
stadionu OSiR w Łowiczu była dobrze przygotowana. 
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Championsi-2013/14 zagrali w Skierniewicach z MLKS Widok. 
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Futsal | Keeza II liga

Błękitni II lepsi od Jeziorka
W meczu na szczycie ligo-

wej tabeli w  Keeza II lidze dłu-
go utrzymywał się bezbramkowy 
remis. W starciu liderującego FC 
Jeziorko z Błękitnymi II Dmosin 
końcówka meczu przyniosła jed-
nak rozstrzygnięcie. Lepsi w tym 
meczu okazali się zawodnicy 
z  Dmosina, którzy wygrali 4:0. 
Pierwszy gol padł dopiero w 17. 
minucie meczu.

W pozostałych meczach rów-
nież nie brakowało emocji. Z wy-
granej, lecz skromnej cieszyli się 
zawodnicy Mal-Budu, którzy 
wygrali z  Mikobą United Klew-
ków 1:0. Zwycięskiego gola strze-
lił w  14. minucie meczu Łukasz 
Szczygielski. 

Sporo działo się w meczu Mar-
budu Chąśno z KS Stefan Łowicz, 
który ostatecznie zakończył się re-
misem 2:2. 

Po serii mniej udanych meczów 
do wygranej powrócili doświad-
czeni zawodnicy Alcatraz Łowicz. 
Zespół z Łowicza mimo, że jako 
pierwszy stracił gola w  meczu 
z  Olimpią Chąśno to nie poddał 
się i  przełamał szalę zwycięstwa 
na swoją korzyść. Duża zasługa 
w  tym Mirosława Gielniewskie-
go, który popisał się hat-trickiem. 

W ostatnim meczu tej serii spo-
tkań Promil Let’s Dance Dzierz-
gów przegrał z Vinci Łowicz 4:6 
(2:4). Duży wpływ na wygraną 
Vinci miała bardzo dobra dyspo-

zycja byłych zawodników MUKS 
Pelikan Łowicz – Radosława 
Grefkowicza (r. 1999) oraz Igora 
Tomaszewskiego (r. 2001). Obaj 
strzelili bowiem po dwa gole dla 
zwycięskiej drużyny.  ever

9. kolejka XXVIII edycji Keeza II 
ligi ŁoLiF:

 �Mal-Bud Łowicz – Mikoba Uni-
ted Klewków 1:0 (0:0); br.: Łu-
kasz Szczygielski (14).

 �Marbud Chąśno – KS Stefan 
Łowicz 2:2 (0:1); br.: Szymon Ko-
walczyk 2 (16 i 22) – Jacek Antos 
2 (4 i 22).

 �GKS Olimpia Chąśno – Alca-
traz Łowicz 1:4 (1:1); br.: Rafał 
Sołtysiak (7) – Mirosław Gielniew-
ski 3 (8, 17 i 24) i Przemysław Plich-
ta (20).

 �FC Jeziorko – LZS Błękitni II 
Dmosin 0:4 (0:0); br.: Mateusz 

Lubczyński 2 (17 i 20), Mariusz 
Supera (18) i Maciej Borowski (21).

 �Promil Let’s Dance Dzierz-
gów – Vinci Łowicz 4:6 (2:4); 
br.: Kuba Niedźwiadek 2 (5 i 16), 
Dawid Matyjas (8) i Paweł Osóbka 
(23) – Paweł Burzyński (4), Arka-
diusz Sobieraj (5), Radosław Gref-
kowicz 2 (11 i 19) i Igor Tomaszew-
ski 2 (12 i 21).
Pauza: Subiekt Nieborów.

1. FC Jeziorko (1) 9 19 32-18

2. LZS Błękitni II Dmosin (2) 8 17 29-9

3. GKS Olimpia Chąśno (3) 8 13 28-20

4. Vinci Łowicz (7) 9 13 20-22

5. Marbud Chąśno (5) 8 13 19-18

6. Mikoba United Klewków (4) 9 13 20-22

7. Subiekt Nieborów (6) 8 12 19-21

8. Mal-Bud Łowicz (8) 8 11 12-16

9. Alcatraz Łowicz (9) 8 10 25-24

10. Promil Let’s Dance Dzierzgów (10) 8  6 16-30

11. KS Stefan Łowicz (11) 8  2 7-31

Futsal | Zina III liga

Bezedura blisko awansu
Zespół Bezedury Łowicz po 

raz kolejny w tym sezonie cieszył 
się z wygranej. Tym razem druży-
na z Łowicza nie dała szans Vic-
torii Zabostów, zwyciężając aż 6:1 
(3:0). Bezedura w  tym momen-
cie jest na drugim miejscu w  ta-
beli z dorobkiem 18 punktów i ma 
duże szansę na awans do II ligi.

W pozostałych meczach nie 
obyło się bez emocji. Lider tabe-
li Vagat Domaniewice przegrał 
z  FC Jamno 0:1 (0:0). Drużyna 
z  Jamna po bramce Sebastiana 
Sumińskiego mogła cieszyć się 
z wygranej i z dorobkiem 16 punk-
tów FC jest w grze o awans. 

Inny z kandydatów do awansu 
Team Kutno tym razem nie miał 
powodów do zadowolenia, ponie-
waż Imprezowy Klimat Zielkowi-
ce pokonał trzeci zespół ligi 4:0 
(2:0) po trafieniach duetu Mateusz 
Uczciwek i Jakub Kędziora (obaj 
strzelili po dwa gole). 

Pewne zwycięstwo odniósł 
Start Złaków Borowy, który wy-
grał z Ha-Ha-Ha! Łowicz aż 5:0. 

Komplet punktów w 9. kolejce 
Zina III ligi zdobyli również Nie-
obliczalni Głowno, którzy wygrali 

ze Spartą Piątek 4:1 oraz Kolejarz 
Łowicz, który okazał się lepszy od 
Cartelu Parma. Kolejarz święto-
wał zwycięstwo po trafieniach Da-
miana Gendka i Karola Moskwy, 
oba gola padły w pierwszych pię-
ciu minutach spotkania.  ever
9. kolejka: 

 � Imprezowy Klimat Zielkowice 
– Team Kutno 4:0 (2:0); br.: Ma-
teusz Uczciwek 2 (2 i 22) i Jakub 
Kędziora 2 (5 i 21).

 �LKS Victoria Zabostów Duży – 
Bezedura Łowicz 1:6 (0:3); br.: 
Rafał Kucharski (16) – Sebastian 
Cichal (5), Łukasz Gładki (10), Pa-
weł Karwat 2 (12 i 20), Jakub Płó-
ciennik (17) i Mateusz Krysiak (17).

 �LKS Start Złaków Borowy – 
Ha-Ha-Ha! Łowicz 5:0 (1:0); br.: 
Piotr Piekacz 2 (11 i 17), Kamil 
Kołaczyński 2 (15 i 24) i Krystian 
Podleśny (16).

 �Sparta Piątek – Nieobliczal-

ni Głowno 1:4 (0:1); br.: Adrian 
Bartczak (14) – Marcin Jezierski 
(12), Sebastian Kubiak (15), Niko-
dem Andrzejewski (17) i Dominik 
Wiśniewski (22).
Żółta kartka: Olaf Andrzejewski 
(1) – Nieobliczalni.

 �Cartel Parma – Kolejarz Ło-
wicz 0:2 (0:2); br.: Damian Gen-
dek (1) i Karol Moskwa (5).
Żółte kartki: Mariusz Rokicki (2) 
i Szymon Markowski (1) – obaj 
Cartel.

 �FC Jamno – LKS Vagat Doma-
niewice 1:0 (0:0); br.: Sebastian 
Sumiński (17).
Żółta kartka: Kacper Owczarek 
(1) – FC Jamno.

1. LKS Vagat Domaniewice (1) 9 21 25-12

2. Bezedura Łowicz (3) 9 18 28-18

3. Team Kutno (2) 9 16 31-17

4. FC Jamno (4) 9 16 22-18

5. Kolejarz Łowicz (5) 9 15 33-33

6. Imprezowy Klimat Zielkowice (6) 9 15 24-23

7. Nieobliczalni Głowno (7) 9 14 29-24

8. LKS Start Złaków Borowy (10) 9 12 19-28

9. Ha-Ha-Ha! Łowicz (8) 9 10 19-28

10. Sparta Piątek (9) 9 10 20-22

11. Cartel Parma (11) 9  9 28-31

12. LKS Victoria Zabostów Duży (12) 9  1 12-36

Futsal | Robkol IV liga

Wooden Boys bez punktów
Kolejne dwie serie gier mają za 

sobą zawodnicy występujący na 
parkiecie w łowickiej hali OSiR nr 
1 w rozgrywkach Robkol IV ligi. 
Liderem tabeli nadal jest zespół 
Zjednoczone Emiraty Bielawskie 
Zduny, który w  weekend zagrał 
w kratkę. Najpierw zespół z Zdu-
ny przegrał aż 0:5 (2:0) z Czarny-
mi Junior Bednary, którzy zajmują 
po dziesiątej serii spotkań odległe 
dziesiąte miejsce, ale w następnej 
kolejce drużyna z Zduny nie dała 
szans ostatniemu w  tabeli Wo-
oden Boys Niedźwiada, zwycię-
żając 7:0 (2:0).

Na drugim miejscu w tabeli jest 
Victoria Junior Bielawy, która ma 
tyle samo punktów co Olimpia II 
Chaśno. Victoria Junior w  ostat-
nich dwóch meczach zdobyła 
cztery punkty (wygrana z  Wo-
oden Boys 5:2 oraz remis z OSP 
Soccer Stachlew 1:1). 

Trzecia w tabeli Olimpia II na-
tomiast najpierw uległa Koronie 
Łaguszew 0:1, a następnie „Olim-
pijczycy” pokonali Iskrę Łowicz 
2:0. 

Dobrze spisali się gracze Ko-
pernika Kiernozia, którzy dopisali 
do swojego dorobku w lidze sześć 
„oczek”. Zespół z Kiernozi poko-
nał Fenix Boczki 3:2 oraz Czarni 
junior Bednary 6:4. Sześć punk-
tów w ostatnich dwóch meczach 
zainkasowała również Korona 
Łaguszew, która oprócz pokona-
nia Olimpii II, znalazła sposób 
na zwycięstwo z  Drink Teamem 
Głowno (2:1).  ever

9. kolejka: 
 �LKS Czarni Bednary – Zjedno-

czone Emiraty Bielawskie Zduny 
5:0 (2:0); br.: Jakub Bakalarski 2 (4 
i 20), Dominik Birus 2 (9 i 22) i Bar-
tosz Charucki (16 samobójcza).

 �TKS Łowicz – Drink Team 
Głowno 5:3 (2:1); br.: Jakub Fi-
rak 2 (4 i 19), Filip Deka (6), Jakub 
Oblicki (22) i Kamil Grochola (24) – 
Damian Szatan 3 (1, 15 i 20).

 �Korona Łaguszew – GKS Olim-
pia II Chąśno 1:0 (0:0); br.: Mi-
chał Dobrzyński (20).

 � Iskra Łowicz – OSP Soccer 
Stachlew 2:4 (0:0); br.: Sebastian 

Bródka (20) i Bartłomiej Grzegory 
(22) – Łukasz Przeździęk 2 (14 
i 16), Damian Milczarek (19) i Ma-
teusz Podkoń (23).

 �LKS Victoria-Juniorzy Biela-
wy – Wooden Boys Niedźwiada 
5:2 (3:1); br.: Krystian Kubiak (1), 
Arkadiusz Wieteska (10 samobój-
cza), Patryk Podlecki (11), Maciej 
Benedykczak (24) i Krystian We-
selak (24) – Kacper Gawrysiak (8 
samobójcza) i Jacek Bejda (23).

 �LZS Kopernik Kiernozia – LKS 
Fenix Boczki Chełmońskie 3:2 
(2:2); br.: Krzysztof Lebioda (1 
samobójcza), Mateusz Lis (12) 
i Patryk Grzegory-Raróg (21) – Do-
minik Borkowski (8) i Paweł Brzo-
zowski (9 samobójcza).
10. kolejka XXVIII edycji Robkol 
IV ligi ŁoLiF: 

 �LKS Fenix Boczki Chełmońskie 
– TKS Łowicz 5:1 (1:0); br.: Ad-
rian Kobierecki (6), Piotr Pisarek 2 
(14 i 20), Krzysztof Lebioda (19) i Pa-
tryk Michalak (22) – Alan Palos (21).

 �OSP Soccer Stachlew – LKS 
Victoria-Juniorzy Bielawy 1:1 
(0:1); br.: Łukasz Przezdzięk (16) – 
Maciej Benedykczak (5).

 �Zjednoczone Emiraty Bie-
lawskie Zduny – Wooden Boys 
Niedźwiada 7:0 (2:0); br.: Adrian 

Zieliński 2 (4 i 15), Adam Wojda 
3 (12, 19 i 24), Bartłomiej Holewa 
(22) i Bartłomiej Karasek (23).
Żółta kartka: Arkadiusz Wieteska 
(1) – Wooden Boys.

 �LKS Czarni Bednary – LZS Ko-
pernik Kiernozia 4:6 (3:2); br.: 
Norbert Jurga (3), Norbert Biega-
nik (8 samobójcza) i Jakub Baka-
larski 2 (10 i 22) – Mateusz Lis 2 (1 
i 24), Paweł Brzozowski (8), Patryk 
Grzegory-Raróg 2 (15 i 24) i Ma-
riusz Rokicki (17).

 �Drink Team Głowno – Korona 
Łaguszew 1:2 (1:0); br.: Bartek 
Jastrzębski (2) – Mariusz Zydlew-
ski 2 (13 i 17).

 �GKS Olimpia II Chąśno – Iskra 
Łowicz 2:0 (1:0); br.: Dawid Grze-
lak (8) i Kamil Furman (17).

1. Zjednoczone Emiraty Bielawskie Zduny (1) 10 24 33-15

2. LKS Victoria-Juniorzy Bielawy (3) 10 22 27-18

3. GKS Olimpia II Chąśno (2) 10 22 26-10

4. Korona Łaguszew (6) 10 19 31-15

5. OSP Soccer Stachlew (5) 10 17 19-16

6. Iskra Łowicz (4) 10 15 25-19

7. TKS Łowicz (7) 10 14 27-24

8. LZS Kopernik Kiernozia (10) 10 13 19-25

9. LKS Fenix Boczki Chełmońskie (11) 10 10 19-26

10. LKS Czarni Bednary (9) 10 10 25-26

11. Drink Team Głowno (8) 10  8 18-26

12. Wooden Boys Niedźwiada (12) 10  0 7-56

Bezedura Łowicz coraz bliżej awansu. 
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Piłka nożna | Przygotowania IV ligi

Dwa sparingi Orła Nieborów
Zespół trenera Dawida 
Ługowskiego przygotowujący 
się do rundy rewanżowej  
w IV lidze łódzkiej miał  
za sobą intensywny weekend. 
Nieborowianie rozegrali 
bowiem dwa mecze kontrole, 
rywalizując z Sokołem II 
Aleksandrów Łódzki  
oraz Okęciem Warszawa.

Zespół Orła w meczu przeciw-
ko Sokołowi II, występującemu 
w klasie okręgowej (grupa Łódź) 
uległ rywalom, przegrywając 1:2 
. Następnego dnia w meczu prze-
ciwko IV-ligowemu Okęciu ze-
spół z  Nieborowa zremisował 
z rywalami 2:2.

– Rozegraliśmy dwa sparingi 
w jeden weekend. Mieliśmy dys-
ponować większą kadrą, ale nie-
stety choroby i  kontuzję trochę 
nam pokrzyżowała plany i musie-
liśmy radzić sobie w mniejszej ka-
drze. Pierwszy sparing zagraliśmy 
w piątek w Aleksandrowie. Grali-
śmy na słabym boisku, które było 
też źle oświetlone. Popełniliśmy 
kilka błędów i  dlatego przegrali-
śmy. Zawiodła również skutecz-
ność, bo już do przerwy powin-
niśmy zamknąć mecz. Dzień 

później pod Ożarowem Rozegra-
liśmy mecz kontrolny z Okęciem 
Warszawa. Mimo iż był to dru-
gi mecz to wyglądało to już le-
piej. Przez większą część meczu 
wszystko mieliśmy pod kontrolą 
i choć widać, że nie czujemy jesz-
cze najlepiej piłki to mecz ukła-
dał się po naszej myśli. Strzelili-
śmy bramkę i gdy wydawało się, 
że zaraz strzelimy następnie tra-
cimy w  krótkim odstępie dwie. 
Mimo zmęczenia naciskamy bar-
dzo mocno przeciwnika i po sta-
łym fragmencie gry z głowy strze-
la zawodnik testowany. Na pewno 
cieszy już dobre przygotowanie fi-
zyczne i  że mecze skończyliśmy 
beż żadnych urazów. Teraz trzy ty-
godnie przed liga będziemy przy-
kładać więcej wagi do elemen-
tów techniczno-taktycznych oraz 
żebyśmy już na pierwszy ważny 
mecz z Działoszynem byli w 100 
procentach gotowi – podsumował 
trener Dawid Ługowski.  ever

 �TS Sokół II Aleksandrów Łódz-
ki – LKS Orzeł Nieborów 2:1 
(1:1); br.: Bartłomiej Krupa (14).

 �RKS Okęcie Warszawa – LKS 
Orzeł Nieborów 2:2 (0:0); br.: Pa-
weł Rybak 2 (79 i 80) – Jan Haczy-
kowski (54) i zawodnik testowany 
(89).

Piłka nożna | Rezerwy biało-zielonych

Pożyteczne gry Pelikana II
Zespół Pelikana II Łowicz, 
występujący w klasie 
okręgowej rozegrał dwa 
mecze kontrolne. Najpierw 
wysoko uległ Startowi 
Brzeziny 0:7, a następnie 
przegrał z GKS Bedlno 1:2. 
Z pewnością jest to dobry 
materiał do analizy dla 
samych zawodników i trenera 
Pawła Kutkowskiego.

W meczu przeciwko Startowi, 
który występuje w grupie łódzkiej 
klasy okręgowej łowiczanie nie 
grali tak słabo jak wskazuje to wy-
nik meczu. 

– Wynik bardzo wysoki, na-
wet jak na sparing, natomiast nale-
ży się kilka słów wytłumaczenia. 
Przeciwnik był dobry, a jak na na-
sze realia to nawet bardzo dobry, 
dobrze ułożony, dobrze zorgani-
zowany, widać że to silna drużyna 
łódzkiej okręgówki. Cieszę się, że 
udało się zagrać sparing z  takim 
silnym przeciwnikiem, natomiast 
odkrył nam nasze wszystkie bra-
ki. Zagraliśmy dzisiaj słaby mecz, 
a  wytłumaczeniem jest bardzo 
ciężki tydzień treningowy, pod-
czas którego mieliśmy dwie si-
łownie, jeden trening bardzo moc-
ny biegowy, jeden również mocny 
wytrzymałościowy, a  więc spo-
dziewałem się, że nie będzie na 
boisku dynamiki i  szybkości, co 
było widać, bo moi zawodnicy 
ciężko się poruszali po boisku. I to 
jest zrozumiałe i wytłumaczalne. 
Natomiast, może nie tyle, że je-
stem po tym wyniku zmartwiony, 
bo jeszcze miesiąc do ligi i mamy 
czas na przygotowania, ale wiem, 
że jest jeszcze dużo pracy. Trzeba 
skomponować zespół, mamy no-
wych zawodników. Należy przy-
pomnieć młodzieży dużo zasad, 
poruszania się po boisku, organi-
zacji, bo trochę o tym zapomnieli. 
Tak więc nie jestem zmartwiony, 
bo mam jeszcze dużo czasu, acz-
kolwiek pracy jest bardzo dużo do 

wykonania. Ja na tę pracę jestem 
gotowy, muszę jeszcze do niej 
przekonać moich zawodników – 
ocenił trener Kutkowski.

W kolejnym meczu łowiczanie 
zaprezentowali się lepiej, wyszli 
na prowadzenie po golu Marcela 
Frątczaka, ale ostatecznie ulegli 
ligowemu rywalami prowadzone-
mu przez byłego piłkarza Pelika-
na, Łukasza Znyka 1:2. 

– W  porównaniu do poprzed-
niego tygodnia już widać, że cięż-
kie tygodnie puściły, nogi są u za-
wodników coraz lżejsze, widać 
większą świeżość w graniu. Mu-
simy jednak nadal pracować nad 
skutecznością, bo dzisiaj mieli-
śmy kilka sytuacji, ale żadnej nie 
wykorzystaliśmy. Natomiast po-
zytywnie odbieram ten sparing, 
bo wszystko idzie w dobrym kie-
runku – dodał Kutkowski.  ever

 �KS Pelikan II Łowicz – BKS 
Start Brzeziny 0:7 (0:5)
Pelikan II: Mikołaj Pietrzak – za-
wodnik testowany nr 1, Damian 
Górowski, Dawid Konikowski, Fa-
bian Pliszka – Mateusz Kardas, 
Sebastian Kutkowski – Patryk Pa-
puga, zawodnik testowany nr 2, Jo-
natan Politowicz – Marcel Frątczak. 
Na zmiany wchodzili: Radosław 
Chrząszcz – zawodnik testowany 
nr 1, Mateusz Kardas, Dawid Koni-
kowski, zawodnik testowany nr 3 – 
zawodnik testowany nr 4, Sebastian 
Kutkowski – Mateusz Motyl, Kacper 
Kosmowski, Jakub Firak – Marcel 
Frątczak.

 �KS Pelikan II Łowicz – GKS 
Bedlno 1:2 (1:1); br.: Marcel Frąt-
czak (30 karny) – Michał Wiśniew-
ski 2 (38 i 65).
Pelikan II: Mikołaj Pietrzak (46 
Radosław Chrząszcz) – zawodnik 
testowany nr 1, Damian Górowski, 
Dawid Konikowski, Fabian Pliszka 
– Mateusz Kardas, Jonatan Po-
litowicz (46 zawodnik testowany 
nr 3)– Antoni Knera (46 Mateusz 
Motyl), Paweł Graczyk, zawodnik 
testowany nr 2 (46 Jakub Firak) 
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Piłka nożna | Sparingi

Kolejna wygrana Zjednoczonych, 
Stal niepokoi, bo znów poległa
W miniony weekend piłkarze z Głowna 
i Strykowa rozegrali kolejne mecze sparingowe. 
Świetną formę podtrzymują strykowianie,  
którzy wygrali piąty raz na pięć sparingów. 
Martwi druga z rzędu porażka Stali,  
ale jeszcze bardziej jej rozmiary.

Podopieczni trenera Łukasza 
Wijaty w  sobotę, 20 lutego za-
grali na świetnie przygotowanym 
boisku w Poddębicach z IV-ligo-
wym rywalem LKS-em Kwiatko-
wice. Już do przerwy Zjednoczeni 
wyraźnie prowadzili, prowadząc 
3:1. Po zmianie stron zmiennicy 
kontynuowali dobrę grę zespołu 
Strykowa i ostatecznie skończyło 
się na 5:1. Warto dodać, że w bar-
wach stryksy zagrał Wojciech Ku-
charski sprowadzony z  Pogoni 
Zduńska Wola. 

– Kolejny test i kolejna okazja, 
by każdy z  zawodników zagrał 
minimum 45 min. Każdy spa-
ring to nowa jednostka treningo-
wa i cieszy, że znów wygraliśmy. 
Wszystko idzie w dobrym kierun-
ku, nasza forma rośnie i  omijają 
nas kontuzje. Przed nami sparingi 
z III-ligowcami, co będzie weryfi-
kacją umiejętności i dobrym prze-
tarciem przed inauguracją rundy 

wiosennej – powiedział trener 
Łukasz Wijata.

Zjednoczeni kolejne sparin-
gi rozegrają w sobotę, 27 lutego, 
a  potem 3 i  6 marca. Rywalami 
strykowian będą kolejno III-li-
gowcy Sokół Aleksandrów Łódz-
ki i KS Sand Bus Kutno oraz V-li-
gowy Start Brzeziny.  wp

�Zjednoczeni Stryków – LKS 
Kwiatkowice 5:1 (3:1)
Bramki dla Strykowa: Roman Pe-
riżhok, Kacper Figurski, Joachim 
Pabjańczyk, Kamil Cupriak i Mi-
chał Drogosz.
Zjednoczeni: Tyburski – Dembiń-
ski, Majewski, Drogosz, Bełdziński 
– Chądzyński, Cupriak, Nouri, Le-
nart – Figurski, Periżhok. Grali tak-
że: Polit, Pabjańczyk, Drożdż, Ści-
ślewski, Chmielewski i Kucharski.

Złą passę w trakcie zimowego 
okresu przygotowawczego mają 

głowieńscy piłkarze Stali. Pod-
opieczni trenera Przemysła-
wa Gibały w  sobotę, 20 lutego 
podejmowali w Łodzi dobrze zna-
ne sobie rezerwy Widzewa Łódź 
i  niestety wysoko przegrali 1:6, 
choć do przerwy mieliśmy remis 
1:1. 

To druga porażka Stali w kolej-
nym sparingu i co gorsza również 
wysokich rozmiarów. Tydzień 
wcześniej głownianie ponie-
śli klęskę w  starciu z  juniorami 
Legii Warszawa, przegrywając  
aż 1:8. Tak, jak z  legionistami,  
tak i  z widzewiakami jedynego 
gola dla Głowna zdobył Rado-
sław Kuciński.

Trener Gibała będzie musiał 
znacząco poprawić grę swoich 
podopiecznych w obronie. Do in-
auguracji rundy wiosennej pozo-
stało już niewiele. Do tego czasu 
Stal rozegra jeszcze dwa mecze 
sparingowe. 

W sobotę, 27 lutego z V-ligo-
wym Startem Brzeziny i  tydzień 
później kolejny zespół z  okrę-
gówki – Olimpię Chąśno. wp

 �RTS Widzew II Łódź – Stal 
Głowno 6:1 (1:1)
Bramkę dla Stali zdobył Rado-
sław Kuciński.

Stal: Leszczyński – Szymczak,  
E. Ignatowski, T. Florczak, Ogórek 
– Tuliński, Będor, Kuciński, Antoni 
Waśkiewicz – Podlecki, Lebioda. 
Grali także: Kocemba, Nowak, An-
drzejewski i Osiński.

 �Wyniki pozostałych sparin-
gów: RKS Radomsko – Kotwica 
Kołobrzeg 0:1, ŁKS II Łódź – KS 
Sand Bus Kutno 2:4, Pelikan Ło-
wicz – Lechia Tomaszów Mazo-
wiecki 2:1, Znicz Pruszków – Unia 
Skierniewice 1:1, Sokół Aleksan-
drów Łódzki – Sokół Kleczew 1:2, 
Andrespolia Wiśniowa Góra – Start 
Brzeziny 2:2, Keeza Termy Ner 
Poddębice – Włókniarz Zelów 1:4, 
Orzeł Nieborów – Sokół II Aleksan-
drów Łódzki 1:2, Polonia Piotrków 
Trybunalski – MKP Boruta Zgierz 
3:3, Astoria Szczerców – Warta 
Działoszyn 2:5, Jutrzenka Drzew-
ce – Olimpia Chąśno 1:0, Orzeł 
Nieborów – Okęcie Warszawa 
2:2, Pogoń Zduńska Wola – TS 
Janiszewice 6:3, Lider Włocławek 
– GKS Orkan Buczek 1:3, RTS Wi-
dzew II Łódź – Skalnik Sulejów 0:0, 
UKS SMS Łódź Juniorzy – Jutrzen-
ka Warta 2:1, GKS II Bełchatów – 
Czarni Rząśnia 5:1, ŁKS III Łódź 
– LKS Różyca 1:0, LZS Justynów 
– Orzeł Kazimierz 5:1.

Strykowscy piłkarze Zjednoczonych (niebieskie koszulki) w zimowym okresie są dotychczas niepokonani.
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Futsal | 9. kolejka Zina III Ligi ŁoLiF

Nieobliczalni z szansami
W 9. kolejce Zina 
III Łowickiej Ligi 
Futsalu czołówka 
niespodziewanie straciła 
punkty, dzięki czemu  
na dwa mecze przed 
końcem rozgrywek 
szanse na awans ma aż 
siedem zespołów.

W tym gronie najbardziej kom-
fortowo czuje się oczywiście ak-
tualny lider Vagat Domaniewice, 
który co prawda przegrał 0:1 z FC 
Jamno, ale utrzymał bezpieczną 
przewagę nad najgroźniejszymi 
rywalami. Tylko katastrofa może 
pozbawić domaniewickich piłka-
rzy awansu do II Ligi ŁoLiF.

W tej chwili o  promocję wal-
czy aż siedem zespołów. Najdalej 
od tego celu wydają się być głow-
nianie z  Nieobliczalnych, którzy 
mają 14 pkt. i zajmują właśnie 7. 
miejsce w  tabeli. Piłkarze halo-
wi z  Głowna są jednak ostatnio 
w świetnej formie i  jeśli wygrają 
dwa ostatnie mecze to wszystko 
jest jeszcze możliwie. W minionej 

kolejce głownianie odprawili 4:1 
Spartę Piątek po golach Marcina 
Jezierskiego, Sebastiana Kubiaka, 
Nikodema Andrzejewskiego i Do-
minika Wiśniewskiego. Z Ziną III 
Ligą pożegnała się po minionym 
weekendzie Victoria Zabostów, 
która do tej pory wywalczyła tyl-
ko 1 pkt.  wp

 �9. kolejka: Imprezowy Klimat 
Zielkowice – Team Kutno 4:0, Vic-
toria Zabostów – Bezedura Łowicz 
1:6, Start Złaków Borowy – Ha-
HaHa! Łowicz 5:0, Sparta Piątek 
– Nieobliczalni Głowno 1:4, Cartel 
Parma – Kolejarz Łowicz 0:2, FC 
Jamno – Vagat Domaniewice 1:0.

1. Vagat Domaniewice 9 21 25-12

2. Bezedura Łowicz 9 18 28-18

3. Team Kutno 9 16 31-17

4. FC Jamno 9 16 22-18

5. Kolejarz Łowicz 9 15 33-33

6. Klimat Zielkowice 9 15 24-23

7. Nieobliczalni Głowno 9 14 29-24

8. Start Złaków Borowy 9 12 19-28

9. HaHaHa! Łowicz 9 10- 19-28

10. Sparta Piątek 9 10 20-22

11. Cartel Parma 9 9 28-31

12. Victoria Zabostów 9 1 12-36

Futsal | 9. i 10. kolejka Robkol IV ŁoLiF

Drink Team przegrał 
dwa razy i jest daleko
Głowieńscy piłkarze 
halowi nie będę 
miło wspominać 
przedostatniego 
weekendu zmagań 
w Łowickiej Lidze 
Futsalu.

W dniach 20-21 lutego w łowic-
kiej hali OSiR odbyły się dwie ko-
lejki Robkol IV Ligi ŁoLiF. Gło-
wieński Drink Team miał przed 
sobą starcia z wyżej notowanymi 
rywalami, ale nie stał na straconej 
pozycji. Niestety zespół z Głowna 
przegrał oba mecze, ulegając 3:5 
TKS Łowicz (trzy gole Damiana 
Szatana) i 1:2 walczącej o awans 
Koronie Łaguszew (gol Bartka 
Jastrzębskiego). Po dwóch poraż-
kach Drink Team Głowno spadł 
na przedostatnie miejsce w tabeli. 
Głownianie mogą jeszcze awan-
sować o kilka pozycji, ale muszą 
wygrać ostatni ligowy mecz.

Pewne awansu do III Ligi Ło-
LiF są Zjednoczone Emiraty Bie-
lawskie oraz Victoria Juniorzy 
Bielawy. O ostatnie miejsce pre-
miujące do klasy wyżej powalczą 
Olimpia II Chąśno i Korona Ła-
guszew. Jedyną drużyną bez żad-
nego punktu w tej edycji jest Wo-
oden Boys Niedźwiada.  wp

 �9. kolejka Robkol IV Ligi ŁoLiF: 
Czarni Junior Bednary – Zjedno-
czone Emiraty Bielawskie Zduny 
5:0, TKS Łowicz – Drink Team 
Głowno 5:3, Korona Łaguszew – 
Olimpia II Chąśno 1:0, Iskra Łowicz 
– OSP Soccer Stachlew 2:4, Vic-
toria Juniorzy Bielawy – Wooden 
Boys Niedźwiada 5:2, Kopernik 
Kiernozia – Fenix Boczki Chełmoń-
skie 3:2.

 �10. kolejka Robkol IV Ligi Ło-
LiF: Fenix Boczki Chełmońskie 
– TKS Łowicz 5:1, OSP Soccer Sta-
chlew – Victoria Juniorzy Bielawy 
1:1, Zjednoczone Emiraty Bielaw-
skie Zduny – Wooden Boys Niedź-
wiada 7:0, Czarni Junior Bednary 
– Kopernik Kiernozia 4:6, Drink 
Team Głowno – Korona Łaguszew 
1:2, Olimpia II Chąśno – Iskra Ło-
wicz 2:0.

1. ZEB Zduny 10 24 33-15

2. Victoria Jun. Bielawy 10 22 27-18

3. Olimpia II Chąśno 10 22 26-10

4. Korona Łaguszew 10 19 31-15

5. OSP Soccer Stachlew 10 17 19-16

6. Iskra Łowicz 10 15 25-19

7. TKS Łowicz 10 14 27-24

8. Kopernik Kiernozia 10 13 19-25

9. Fenix Boczki Chełmońskie 10 10 19-26

10. Czarni Junior Bednary 10 10 25-26

11. Drink Team Głowno 10 8 18-26

12. Wooden Boys Niedźwiada 10 0 7-56

W Zina III Lidze ŁoLiF jeden zespół może być niemal pewny awansu.
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PROGNOZA POGODY | 25.02.2021 – 3.03.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje skraj układu wyżowego. Napływa 
ciepła masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIĄTEK:
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz ciepło. W piątek zachmurzenie 
umiarkowane, po południu możliwy opad deszczu, 
chłodniej. Widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. Wiatr południowo-zachodni  
i zachodni, słaby i umiarkowany, 4-6 m/s. Temp. 
max w dzień: od + 15 st. C w czw. do  + 10 st. C  
w piątek. Temp. min w nocy: + 4 st. C do  + 2 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA:
W sobotę zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
bez opadów. W niedzielę zachmurzenie duże, 
okresami opady deszczu. Widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. Wiatr północno-
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
Temp. max w dzień: + 8 st. C w sobotę  
do  + 7 st. C w niedzielę. Temp. min w nocy:   
+ 2 st. C do  + 1 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
Pogodnie, zachmurzenie małe do umiarkowanego, 
bez opadów, ciepło. Widzialność dobra.  
Wiatr południowo-zachodni, słaby, 3-4 m/s.  
Temp. max w dzień: + 9 st. C do  + 10 st. C.  
Temp. min w nocy:  + 2 st. C do  0 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA: 
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. 



31www.lowiczanin.info    nr 8      25 lutego 2021

Wieści z Głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia Gazet Lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WYDAWCA: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze:  
Agnieszka Wojcieszek, Marcin Kucharski,
Wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne  
przyjmowane są osobiście w biurze ogłoszeń  
oraz w punktach wymienionych na stronie 20.

Druk:  
POLSKA PRESS Sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. Skorupki 17/19.

Nakład Wieści z Głowna i Strykowa  
1.600 egz. 
Nakład wraz z wydaniem głównym  
(Nowy Łowiczanin): 7.550 egz.

100%
własności polskiej

Koszykówka | 17. kolejka WLK U-17 K

Podium uciekło strykowskim koszykarkom
Po porażce z Łódzkim 
Klubem Sportowym 
drużyna koszykarek 
TK Basket Stryków 
definitywnie pożegnała 
się z szansami 
na podium Ligi 
Wojewódzkiej U-17.

BASKET STRYKÓW 56
(10, 12, 21, 13)
ŁKS KK ŁÓDŹ  63 
(14, 15, 12, 22)

TK Basket: I. Nalberczyńska – 9 
pkt., K. Adamczewska, W. Rut-
kowska, Z. Szremska – 2 pkt.,  
Z. Kowalska, K. Żygadło – 15 pkt., 
A. Kowalska – 8 pkt., Z. Lipińska, 
A. Błaszczak, M. Goszczyńska – 
22 pkt.

Przed kolejką numer 16 istniały 
jeszcze matematyczne szanse na 
wyprzedzenie trzeciego w  tabeli 
Basket SMS Aleksandrów Łódz-
ki. W niedzielę, 21 lutego TK Ba-
sket wiedział już, że nie przesko-
czy rywali, który mecz 17. kolejki 
rozegrał awansem i wygrał z PTK 

Pabianice. Podopieczne trene-
ra Piotra Rozwadowskeigo 
podjęły jednak rękawicę w starciu 
z wiceliderem ŁKS Koszykówką 

Kobiet i dopiero w końcówce spo-
tkania rozstrzygnęły się losy ry-
walizacji. Szczegółowe informa-
cje na www.lzkosz.pl.

Pierwsza połowa była dość 
wyrównana, ale ŁKS prowadził 
29:22 i wydawało się, że spokoj-
nie mierzy w kolejne zwycięstwo. 

Sytuacja zmieniła się diametral-
nie w  trzeciej kwarcie. TK Ba-
sket za sprawą Martyny Gosz-
czyńskiej i Karoliny Żygadło 
wrócił do gry i po wygranej 21:12 
objął prowadzenie w meczu 43:41 
przed decydującą kwartą. Ło-
dzianki w końcówcę złapały jed-
nak swój rytm i odjechały mniej 
doświadczonym koszykarkom 
Strykowa, wygrywając ostatecz-
nie 63:56.

Po tej porażce TK Basket bę-
dzie musiał jeszcze walczyć o 4. 
miejsce w ligowej tabeli, bowiem 
niebezpiecznie blisko jest Ba-
sket 4Ever Pabianice. W ostatnim 
meczu w  tym sezonie w  sobo-
tę 6 marca strykowianki podejmą 
u siebie KS APP Intenso Kutno, 
który jest aktualnie czerwoną la-
tarnią ligi.  wp

 �17. kolejka: UKS Basket Alek-
sandrów Łódzki – PTK Pabianice 
80:59, KS APP Intenso Kutno – 
Widzew Łódź 20:104, TK Basket 
Stryków – ŁKS Koszykówka Kobiet 
Łódź 56:63, AKS SMS Geoco-
ver Łódź – Basket 4Ever Liceum 
Sportowe Pabianice (przełożony), 
Basket 4Ever II Ksawerów – pauza.

1. Widzew Łódź 16 32 1302:602

2. ŁKS KK Łódź 16 28 1035:791

3. Basket SMS Aleksandrów Ł. 15 26 1046:907

4. TK Basket Stryków 15 23 827:817

5. Basket 4Ever Pabianice 14 21 835:794

6. Basket 4Ever II Ksawerów 15 21 758:1004

7. AKS SMS Geocover Łódź 15 19 784:1004

8. PTK Pabianice 15 17 713:954

9. KS APP Intenso Kutno 15 17 614:1148

 �Ostatnia, 18. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 6 marca: Basket 4Ever 
II Ksawerów – Basket SMS Aleksan-
drów Łódzki, Widzew Łódź – AKS 
SMS Geocover Łódź 104:33 (awan-
sem), TK Basket Stryków – KS APP 
Intenso Kutno, Basket 4Ever LS Pa-
bianice – PTK Pabianice, ŁKS KK 
Łódź – pauza.

Koszykówka | 12. kolejka WLK U-13 M

Zwycięstwo TK Basket Stryków na wagę medalu
Strykowianie pokonali 
najgroźniejszego rywala 
w walce o 3. miejsce 
w Wojewódzkiej Lidze 
Koszykówki i wskoczyli 
dzięki temu na podium 
rozgrywek U-13.

 �UMKS Piotrcovia – TK Basket 
Stryków 58:70 (14:13, 19:24, 
13:18, 12:15)

TK Basket: M. Szymański – 
16 pkt., M. Kowalski – 16 pkt.,  
O. Olaszczyk – 13 pkt., J. Skotarek, 
J. Kruk, M. Szubert, A. Góralczyk, 
A. Głowacki – 7 pkt., G. Rdzanek – 
12 pkt., B. Kancler – 2 pkt., S. Win-
kiel – 4 pkt., S. Szczęśniak.

W niedzielę, 21 lutego w Piotr-
kowie Trybunalskim czwarty 
w tabeli TK Basket Stryków po-
dejmował trzecią Piotrcovię. Spo-
tkanie było kluczowe dla losów 
obsady podium na zakończenie 
rozgrywek, bowiem ewentualna 
porażka strykowian mogła po-
zbawić ich szans na medal. Na 
szczęście podopieczni trenera Jac-
ka Lewandowskiego sprostali wy-
zwaniu i pokonali gospodarzy 70 
do 58. Więcej na profilu TK Ba-
sket Stryków na FB.

Kluczem do sukcesu gości ze 
Strykowa była współpraca całe-
go zespołu. Każdy z graczy pod-

stawowej piątki TK Basket rzucał 
z  dużą skutecznością, więc go-
spodarze mieli problem z uszczel-
nieniem defensywy. Dwucyfro-
we wyniki zanotowała aż czwórka 
graczy Strykowa, co przełożyło 
się na dobrą zdobycz punktową 
TK Basket. Najwięcej po 16 pkt. 
zdobyli Mateusz Szymański i Ma-
teusz Kowalski. Oprócz pierwszej 
kwarty strykowianie w  pozosta-
łych częściach meczu byli stroną 
przeważającą i zasłużenie wygra-
li 70:58.

Dzięki temu zwycięstwu stry-
kowianie przeskoczyli Piotrcovię 
w  tabeli i  na dwie kolejki przed 
końcem rozgrywek zajmują 3. 
miejsce w  Wojewódzkiej Lidze 

Koszykówki do lat 13. Prowa-
dzi z kompletem punktów Ósem-
ka Skierniewice, która o tytuł po-

walczy z  ŁKS Szkołą Gortata 
z Łodzi. Podopieczni trenera Jac-
ka Lewandowskiego by utrzymać 
miejsce na podium i nie oglądać 
się na rywali będą starali się wy-
grać dwa ostatenie ligowe spo-
tkania przeciwko AZS PWSZ 
Skierniewice i  KS Wizet Kutno. 
Najbliższy pojedynek rozegrany 
zostanie 14 marca, a sezon skoń-
czy się tydzień później.  wp

 �12. kolejka: SKS Start Łódź – 
ŁKS Szkoła Gortata Łódź (prze-
łożony), AZS PWSZ Skierniewice 
– Złote Kolibry PKK 99 Pabianice 
52:71, UMKS Piotrcovia Piotrków 
Trybunalski – TK Basket Stryków 
58:70, KS Wizet Kutno – MKS 
Ósemka Skierniewice 32:159.

1. Ósemka Skierniewice 12 24 1469:394

2. ŁKS SG Łódź 11 20 1070:490

3. TK Basket Stryków 12 20 1037:760

4. UMKS Piotrcovia 12 19 1084:732

5. PKK 99 Pabianice 12 17 680:1012

6. AZS PWSZ Skierniewice 12 15 571:1065

7. KS Wizet Kutno 12 15 555:1160

8. SKS Start Łódź 11 11 372:1225

 �Następna, 13. kolejka odbę-
dzie się w niedzielę, 14 marca: 
UMKS Piotrcovia – SKS Start 
Łódź, TK Basket Stryków – AZS 
PWSZ Skierniewice, MKS Ósemka 
Skierniewice – ŁKS Szkoła Gortata 
Łódź, Złote Kolibry PKK 99 Pabia-
nice – KS Wizet Kutno.

Koszykówka | 1. i 2. i 3. kolejka WLK 11

Strykowianki pierwszymi 
liderkami w Lidze U-11
W miniony weekend 
rozpoczęły się rozgrywki 
w Wojewódzkiej  
Lidze Koszykówki do lat 
11 dziewcząt.  
Znakomity start 
zanotowały zawodniczki 
TK Basket Stryków.

 �MUKS Bełchatów – TK Basket 
Stryków 15:52 (0:19, 8:6, 4:17, 
3:10)

 �TK Basket Stryków – UKS Ba-
sket Aleksandrów Łódzki 60:29 
(14:6, 12:7, 16:16, 18:0)

Podopieczne trener Pauliny 
Madej w sobotę, 20 lutego w ra-
mach 2. kolejki rozegrały dwu-
mecz w  Aleksandrowie Łódz-
kim. Rywalem skrzatek Strykowa 
były gospodynie z  UKS Basket 
oraz MUKS ZS Bełchatów. Oba 
spotkania były popisem skutecz-
ności zespołu TK Basket, który 
rzucał z  zadziwiającą wręcz ła-
twością i nie dał rywalkom żad-
nych szans, wygrywając z  dużą 
przewagą.

Dwa zwycięstwa pozwoliły 
TK Basket na objęcie prowadze-
nia w  tabeli Ligi Wojewódzkiej 
U-11. W kolejnym dwumeczu ko-

szykarki Strykowa będą gospoda-
rzem i w tej roli przyjmą ŁKS Ko-
szykówkę Kobiet Łódź oraz PTK 
Ola Pabianice. Pojedynki zaplano-
wano na sobotę, 6 marca.  wp

 �1., 2. i 3. kolejka: KS Kutno 
– ŁKS Koszykówka Kobiet Łódź 
10:61, ŁKS Koszykówka Kobiet 
Łódź – Basket 4Ever Ksawerów 
61:51, Basket 4Ever Ksawerów 
– KS Kutno 54:17, UKS Basket 
Aleksandrów Łódzki – MUKS Beł-
chatów 63:13, MUKS Bełchatów 
– TK Basket Stryków 15:52, TK Ba-
sket Stryków – UKS Basket Alek-
sandrów Łódzki 60:19, PTK Ola 
pabianice – PTK Lauer Pabianice 
(przełożony), PTK Lauer Pabianice 
– UMKS Księżak Łowicz (przełożo-
ny), UMKS Księżak Łowicz – PTK 
Ola Pabianice (przełożony). UKS 
Orlik Ujazd i UKS Orlik II Ujazd – 
pauza.

1. TK Basket Stryków 2 4 112:44

2. ŁKS KK Łódź 2 4 122:61

3. Basket 4Ever Ksawerów 2 3 105:78

4. Basket Aleksandrów Łódzki 2 3 92:73

5. MUKS Bełchatów 2 2 28:115

6. KS Kutno 2 2 27:115

7. UKS Orlik Ujazd 0 0 0:0

8. UKS Orlik II Ujazd 0 0 0:0

9. UMKS Księżak Łowicz 0 0 0:0

10. PTK Lauer Pabianice 0 0 0:0

11. PTK Ola Pabianice 0 0 0:0

W trzeciej kwarcie TK 
Basket Stryków dzięki 
świetnej skuteczności 
i doskonałej obronie 
odwrócił losy 
rywalizacji i prowadził.

Koszykarki TK Basket U-17 (żółte stroje) radzą sobie świetnie z bardziej doświadczonymi rywalkami.

FO
T.

 T
K

 B
A

S
K

E
T 

ST
R

Y
KÓ

W
/F

B

Koszykarze Strykowa 
tylko w pierwszej 
kwarcie przegrali 
z gospodarzami, 
a dalej byli bardziej 
skuteczni i zasłużenie 
wygrali.

Strykowianie walczą o podium Ligi Wojewódzkiej U-13.
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Sport Zjednoczeni wygrali,
Stal znów poległa
w zimowych sparingach. str. 30

Podium uciekło
koszykarkom
TK Basket Stryków. str. 31
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Lekkoatletyka | Halowe Mistrzostwa Polski

Jakub Pająk brązowym medalistą
Zawodnicy UKS Błyskawicy 
Domaniewice znaleźli się wśród gwiazd 
polskiej lekkoatletyki podczas 
Halowych Mistrzostw Polski, które w dniach 
20-21 lutego odbyły się w Toruniu.

Kibice w kraju mogli emocjo-
nować się w telewizji występami 
Ewy Swobody, Marcina Lewan-
dowskiego, Adama Kszczota czy 
Justyny Święty-Ersetic. Nas bar-
dzo interesowały występy zawod-
ników naszego regionu z  klubu 
UKS Błyskawica Domaniewice. 

Przed zawodami łezka zakręci-
ła się w oku trenerowi Mieczy-
sławowi Szymajdzie: – Cieszę 
się ogromnie. Takie starty wywo-
łują u mnie dużo wspomnień i re-
fl eksji. Pamiętam, gdy pod koniec 
lat 80. zaczynałem swoją przy-
godę trenerską to na obecnych 
obiektach w Domaniewicach pa-
sano krowy, które z  obiektu ko-
rzystały na przemian z  zawod-
nikami. Wówczas, aby zachęcić 
młodzież do uprawiania lekkiej 
atletyki organizowałem konkur-
sy o dolara albo trzy. Było dużo 
zabawy i  śmiechu. Trudno było 
wtedy przypuszczać, że uda się 
nam wejść na tak profesjonalny 
poziom, jakim jest choćby udział 
w toruńskich mistrzostwach.

W Toruniu zaprezentowali się 
skoczkowie wzwyż Jakub Pa-
jąk i Robert Wolski oraz mę-
ska sztafeta 4 x 200 m w składzie: 
Kuba Sejdak, Cezary Zimny, 

Cezary Wojda i Tomasz Wie-
teska (rezerwowy Mateusz 
Kubica). Szczególnie ten pierw-
szy miał szansę na miejsce w ści-
słej czołówce i tego też od niego 
oczekiwano. Pajak uzyskał 204 
cm, co dało mu open 7. miejsce, 
ale dodatkowo wywalczył brązo-
wy medal Halowych Mistrzostw 
Polski w kategorii U-23. Z kolei 
Wolski z wynikiem 200 cm upla-
sował się na 10. miejscu. 

– Jestem bardzo zadowolony. 
Brązowy medal w kategorii U-23 
to duży sukces Kuby i  potwier-
dzenie przynależności do czo-
łówki krajowej. Jego siódma lo-
kata w ogólnej klasyfi kacji to też 
świetne miejsce. Występ Roberta 

też nie był zły. Jakby nie było to 
już zawodnik, który przechodzi na 
sportową emeryturę – powiedział 
trener Mieczysław Szymajda.

Bardzo dobry występ zanoto-
wali również biegacze. Sztafeta 
Błyskawicy z wynikiem 1:38,90 
min. zajęła, co prawda ostatnie 
9. miejsce w stawce, ale musiała 
mierzyć się z uznanymi drużyna-
mi i  zawodnikami, jak: Halowy 
Mistrz Świata w  sztafecie Ka-
rol Zalewski, uczestnik IO w Rio 
Dariusz Czykier czy medalista 
Pucharu Świata Dariusz Kowa-
luk. Domaniewiccy zawodnicy 
wykonali jednak swoje zadanie 
i  znacznie pobili rekord Ziemi 
Łowickiej. 

– Jestem bardzo zadowolony 
z występu chłopaków. Liczyłem, 
że pobiją halowy rekord Ziemi 
Łowickiej, ale nie sądziłem, że 

z rekordu (1:39,69 min. – przyp. 
red.) uda się urwać aż 0,79 sek. 
Można było pokusić się przy 
odrobinie szczęścia o  jedną lo-
katę wyżej, do której zabrakło 
niewiele. Byłoby to realne przy 
uniknięciu kilku błędów w  stre-
fach zmian, ale rzadko kiedy uda-
je się zrobić wszystko bezbłędnie. 
Tak więc narzekać po tym wystę-

pie nie będę. Plan minimum został 
wykonany i myślę, że zdobyte do-
świadczenie zaprocentuje w  Mi-
strzostwach Polski na otwartym 
stadionie, które planowane są 
za cztery miesiące – powiedział 
nam trener Stanisław Znyk. 
Patrząc na dotychczasowe suk-
cesy szkoleniowe o dobry wynik 
możemy być spokojni. wp

Zawodnik UKS Błyskawicy Domaniewice Jakub Pająk po skoku 
na 204 cm wywalczył brązowy medal Halowych Mistrzostw Polski U-23 
w Toruniu.
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Sztafeta musiała 
radzić sobie 
w mocnej stawce, 
wśród uczestników 
Igrzysk Olimpijskich, 
Mistrzostw Świata i PŚ.

Futsal | 9. kolejka Keeza II Ligi ŁoLiF

Dmosin szybko powróci do elity rozgrywek ŁoLiF?
Z KIA Open I Ligi 
ŁoLiF spadli już 
Błękitni, ale w Keeza 
II Lidze wielkie szanse 
na awans ma druga 
drużyna z Dmosina.

W minioną niedzielę, 21 lute-
go w 9. kolejce II Ligi ŁoLiF do-
szło do spotkania na szczycie po-
między liderem i  wiceliderem. 
Błękitni II Dmosin rozbili FC Je-
ziorko aż 4:0 i zbliżyli się do ry-
wali na odległość jedynie 2 pkt., 
mając jeszcze mecz mniej od li-
dera. To sprawia, że dmosinia-
nie mogą wkrótce zastąpić w naj-
wyższej klasie Łowickiej Ligi 
Futsalu graczy Błękitnych I, któ-
rzy kilkanaście dni temu zanoto-
wali spadek. Bramki w arcyważ-
nym i  na szczęście wygranym 
meczu Błękitnych II z Jeziorkiem 
zapisali na swoje konto: Mateusz 
Lubczyński 2, Mariusz Supera 
oraz Maciej Borowski.

Z rozgrywkami Keeza II Ligi 
ŁoLiF żegna się ekipa KS Stefan 
Łowicz, a bardzo ciężką sytuację 
mają także piłkarze halowi Pro-
mil Let’s Dance Dzierzgów. 

Warto wspomnieć, że oprócz 
rozgrywek ligowych organiza-
torzy planują przeprowadzenie 
corocznego Pucharu Ligi Ło-
LiF, który jednak z powodu pan-
demii będzie miał inną formułę. 
Ze względów organizacyjnych 
oraz braku dostępnych termi-
nów w tegorocznej edycji Pucha-

ru Ligi wystąpi tylko 16 drużyn 
(po 4 najlepsze zespoły z każdej 
z  łowickich lig). Wszystkie pu-
charowe spotkania odbędą się 
w  niedzielę, 7 marca po czym 
nastąpi ofi cjalne zakończenie te-
gorocznego sezonu halowej piłki 
nożnej na parkietach OSiR w Ło-
wiczu.  wp

 �9. kolejka: Mal-Bud Łowicz – Mi-
koba United Klewków 1:0, Marbud 
Chąśno – KS Stefan 2:2, Olimpia 
Chąśno – Alcatraz Łowicz 1:4, FC 
Jeziorko – Błękitni II Dmosin 0:4, Pro-
mil Let’s Dance Dzierzgów – Vinci Ło-
wicz 4:6, Subiekt Nieborów – pauza.

1. FC Jeziorko 9 19 32-18

2. Błękitni II Dmosin 8 17 29-9

3. Olimpia Chąśno 8 13 28-20

4. Vinci Łowicz 8 13 23-21

5. Marbud Chąśno 8 13 19-18

6. Mikoba United Klewków 9 13 20-22

7. Subiekt Nieborów 8 12 19-21

8. Mal-Bud Łowicz 8 11 12-16

9. Alcatraz Łowicz 8 10 25-24

10. Promil Dzierzgów 8 6 16-30

11. KS Stefan Łowicz 8 2 7-31

PIĄTEK, 26 LUTEGO:
 �18.30-21.30 – Hala sportowa 

OSiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topolo-
wa 2; 7. kolejka I edycji SŁAPS, 
czyli Skierniewicko-Łowickie-
go Amatorskiej Ligi Siatkarski.

SOBOTA, 27 LUTEGO:
 �14.00-17.00 – Hala OSiR nr 1 

w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
10. kolejka XXVIII edycji Zina 
III Łowickiej Ligi Futsalu;

 �17.00-19.30 – Hala sportowa 
OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; 11. kolejka XXVIII 
edycji Keeza II Łowickiej Ligi 
Futsalu;

 �godz. n/u, Stadion im. Włodzi-
mierza Smolarka w Aleksandro-
wie Łódzkim, mecz sparingowy 
w ramach zimowego okresu 
przygotowawczego do rundy 
wiosennej IV Ligi: Sokół Alek-
sandrów Łódzki – Zjednocze-
ni Stryków;

 �godz. n/u, boisko n/u, mecz 
sparingowy w ramach zimo-
wego okresu przygotowaw-
czego do rundy wiosennej 
IV Ligi: Start Brzeziny – KS Stal 
Głowno.

NIEDZIELA, 28 LUTEGO:
 �9.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-

choty w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 
3; Sparingowy mecz juniorów 
młodszych B2 w piłce nożnej: 
MUKS Pelikan-2005 Łowicz – 
SP Widzew Łódź;

 �10.00–13.00 – Hala sportowa 
OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła II 3; 11. kolejka XXVIII 
edycji Robkol IV ligi ŁoLiF, czy-
li Łowickiej Ligi Futsalu;

 �10.00 – Hala sportowa OSiR 
nr 3 przy ul. Tetmajera 7 w Skier-
niewicach, 3. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 
12 dziewcząt: MKS Ósemka 
Skierniewice – TK Basket 
Stryków;

 �11.45 – Hala OSiR nr 3 przy ul. 
Tetmajera 7 w Skierniewicach, 
3. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Wojewódzkiej Ligi 
Koszykówki do lat 12 dziew-
cząt: TK Basket Stryków – Su-
perdrob Widzew Łódź;

 �13.00-16.00 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
11. kolejka XXVIII edycji Zina 
III ligi ŁoLiF;

 �16.30-19.00 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
11. kolejka XXVIII edycji Keeza 
II ligi ŁoLiF; 

 �18.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu, ul. Jana Pawła 
II 3; Sparingowy mecz tramp-
karzy młodszych C2 w piłce 
nożnej: MUKS Pelikan-2007 
Łowicz – LKS Tur Jaktorów.

Błękitni II Dmosin (czarno-czerwone stroje) zastąpią pierwszą drużynę Dmosina w I Lidze ŁoLiF.
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Jakub Pająk (pierwszy z prawej) 
potwierdził przynależność 
do czołówki krajowej. 
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